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Po odstopu sekretarja A le s sandra Natte

V ponedeljek seja CK KPI 
Occhetto edini kandidat
Glede njegovega imena ni v stranki nesoglasij in tudi ni 

alternativnih imen - Odstopno pismo objavljeno na željo Natte

DUŠAN KALC

Achille Occhetto

RIM — Komunistična partija Italije je 
pred pomembnimi in nelahkimi izbira
mi. Vsa italijanska javnost z velikim za
nimanjem spremlja sedanje dogajanje 
znotraj največje opozicijske stranke, ki 
jo pretresajo veliki premiki. Premiki, ki 
so se dejansko pričeli že pred Nattovo 
boleznijo, pred majskim volilnim neus
pehom in pred znamenitim odpovednim 
pismom. Prenovitveni proces v stranki 
je v teku že dalj časa. Prav to iskanje 
neke nove istovetnosti, ki bi bila v skla
du z velikimi spremembami današnjega 
časa in ki bi se istočasno ne odpovedala 
zgodovinskemu spominu, jo je nekoliko 
oslabilo, kar dokazuje neizprosno upa
danje volilnih glasov in, kot posledica 
tega, naraščanje nezadovoljstva na bazi.

Dogodki teh zadnjih dni so dali pre
novitvenemu procesu le akutnejšo obli
ko in pospešen ritem. Razprava znotraj 
stranke je prešla v vročo fazo. Vodstvo 
stranke je porabilo ves ponedeljkov ve
čer in vse včerajšnje dopoldne, da je 
prerešetalo najnujnejše probleme med 
katerimi je Nattov odstop na prvem 
mestu. Glavni voditelji stranke so spre
jeli na znanje Nattovo odločitev, da se

umakne iz vodstva aparata in določili 
prihodnji ponedeljek za sejo Centralne
ga komiteja, ki se bo moral izreči tako o 
tajnikovem odstopu kot o imenovanju 
njegovega naslednika. Hkrati bo pone
deljkova seja priložnost za nadaljnjo po
globitev razprave o strankini organiza
cijski in vebinski preosnovi ter priprava 
na julijsko predpočitniško skupščino 
Centralnega komiteja in kontrolne ko
misije, ko bi se morale izoblikovati 
glavne smernice za prihodnji kongres.

Kakorkoli pa obravnavamo vso zade
vo, ne moremo mimo ugotovitve, da je 
odpovedno pismo Alessandra Natte pus
tilo vidno sled tako znotraj kot izven 
partije. Njegov umik je naredil globok
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Na srečanju z delegacijo SKGZ

Predsednik SRS Stanovnik 
o vlogi Slovencev v F-JK

DEJAN VERČIČ

LJUBLJANA — Včeraj je predsed
nik predsedstva SR Slovenije Janez 
Stanovnik sprejel delegacijo SKGZ, ki 
jo je vodil predsednik Klavdij Palčič, 
sestavljali pa so jo še tajnik SKGZ 
Duško Udovič, Boris Race, Mirko Pri
možič, Viljem Černo in Suadam Kapic, 
spremljal pa jih je generalni konzul 
SFRJ v Trstu Livij Jakomin. Sprejemu 
sta prisostvovala tudi član predsedstva 
SR Slovenije dr. Ivo Fabinc in pred
sednica republiškega komiteja za 
mednarodno sodelovanje Cvetka Sel- 
škova.

Predsednik Stanovnik je s posebnim 
zadovoljstvom pozdravil goste ne na 
diplomatskem pogovoru dveh strani, 
kot je poudaril, temveč na »prvem 
družinskem srečanju« po njegovi ne
davni izvolitvi. Slovencem v Italiji je 
zagotovil vsakršno podporo matične 
dežele kot slovenske republike in kot 
sestavnega dela Jugoslavije. »Naša

CGIL zavrnil pogodbo šolnikov
□ □ □

Boleča »reforma« železarstva
NA 2. STRANI

srca so zelo odprta in ranljiva, ko gre 
za vašo usodo,« je dejal.

Klavdij Palčič se mu je v imenu de
legacije zahvalil za prijazne besede in 
čestital za izvolitev na mesto predsed
nika republike, izrazil živo zanimanje 
manjšine za dogajanja v Sloveniji in 
željo po premagovanju krize v Slove
niji in Jugoslaviji. Izpostavil je pojem 
skupnega slovenskega kulturnega 
prostora kot že uveljavljeno trajnico 
povezovanja Slovencev na obeh stra
neh meje kot enega naroda. »Kar nas 
dela zanimive za matični narod je lah
ko zanimivo tudi za večinski narod v 
Italiji,« je rekel Klavdij Palčič in zaže
lel, da bi večinski narod v Italiji pri
sotnost Slovencev sprejemal kot las
tno obogatitev. Pri tem pa je opozoril, 
da jih oblasti delijo po kategorijah 
med tržaško in goriško na eni strani in 
videmsko pokrajino na drugi. Zato je 
priznanje manjšine kot celote in zago
tovitev vseh pravic osnovna naloga, 
pri kateri ostaja vprašanje zaščitnega 
zakona zelo pomembno. Klavdij Palčič 
je še naštel vrsto problemov, s kateri
mi se danes srečuje slovenska narodna 
skupnost v Italiji in posebnosti pred
volilnega vzdušja v teh dneh.

Sledil je prijateljski pogovor vseh 
prisotnih, v katerem je bil poudarjen 
razvoj koprske televizijske postaje 
tudi za Slovence v Italiji, problemati
ka dvojezičnega šolstva v videmski
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Glede medblokovskih odnosov in popuščanja v Evropi

Uspešni pogovori 
Reagana z De Mito
VVASHINGTON — »De Mita pri

haja k nam« in »Italijan, s katerim 
se srečanje splača«, tako je včeraj- 
naslovil članek o De Mitovem pri
hodu v ZDA eden od najvplivnejših 
ameriških dnevnikov Washing- 
ton Post. Srečanje med ameriškim 
predsednikom Reaganom in itali
janskim vladnim predsednikom De 
Mito vzbuja v teh dneh namreč ve
liko zanimanja v ZDA.

Po mnenju enega od najpo
membnejših komentatorjev Was- 
hington Posta Jima Hoaglanda bi 
Reagan storil veliko napako, ko bi 
srečanje z De Mito smatral samo za 
formalnost. Šef Bele hiše se iz po
govora z italijanskim politikom 
»lahko marsičesa nauči o smeri, v 
katero se trenutno giblje Evropa, 
veliko več kot iz besedičenja nje
govih londonskih prijateljev,« piše 
nadalje Hoagland. S temi besedami 
namiguje na tradicionalno ameriš- 
ko-britansko prijateljstvo in na dej
stvo, da je De Mitovo iskanje sode
lovanja z drugimi evropskimi drža

vami, kot sta ZR Nemčija in Fran
cija, na področju obrambe trenutno 
bolj upravičeno kot vztrajanje 
samo na dogovorih z NATO. Krepi
tev odnogov med državami Evrop
ske skupnosti ne predstavlja na
mreč ošibitve v odnosih z ZDA, ob
ratno prav De Mita se zavzema za 
odločnejše sodelovanje z NATO, 
kot dokazuje tudi njegovo privolje
nje k namestitvi 72 letal F 16 v Ita
liji. V trenutku, ko sta si ZDA in SZ 
bližji kot kdarkoli prej, je evropska 
enotnost tem bolj zaželjena.

Včerajšnje dopoldansko srečanje 
med Reaganom in De Mito je res 
potekalo v duhu vzajemnega zau
panja in kaže, da se je Reagan res 
skušal učiti od De Mite, ki mu je 
orisal predvsem svoje poglede na 
nove odnose med ZDA in SZ. Temu 
pa je sledil tudi razgovor o bliž
njem torontskem vrhu sedmih in
dustrijsko najbolj razvitih držav, o 
evropski obrambi ter o namestitvi 
lovskih bombnikov F 16 v Italiji.

Poslanec KPI Bordon kritičen do Camberja in LpT

Jutri bo zbornica morda odobrila 
osnutek o obmejnem sodelovanju

SANDOR TENCE

TRST - Komisija za proračunska vprašanja poslanske 
zbornice bo po vsej verjetnosti jutri dopoldne uzakonila 
osnutek za razvoj obmejnih področij in za gospodarsko so
delovanje v Furlaniji-Julijski krajini. Komisija bo obravna
vala poenoteno zakonsko besedilo, ki je sad predlogov KPI, 
PSI in Krščanske demokracije ter sugestij, ki so jih parla
mentarcem posredovale gospodarske in družbene kompo
nente iz naše dežele. To je na včerajšnji tiskovni konferenci 
napovedal tržaški poslanec KPI Willer Bordon, ki pa je 
prvenstveno govoril o dogodkih v poslanski komisiji za 
ustavna vprašanja, kjer je, kot znano, pred dnevi listarski 
poslanec Camber skušal na vsak način izjaloviti parlamen
tarni postopek za uzakonitev zaščite Slovencev v Italiji. 
Včerajšnjega srečanja s časnikarji sta se poleg posl. Bordon 
udeležila tudi pokrajinski tajnik KPI Nico Costa in pred
sednik slovenske deželne komisije pri KPI Miloš Budin.

Bordon je zelo podrobno obnovil dogajanja v omenjeni 
poslanski komisiji in se seveda zaustavil pri "spodletelem 
golpeju listarskega prvaka, ki se je potem konec koncev 
obrnil proti njemu. Predsednik komisije Labriola (PSI), ki je 
sprva nasedel Camberjevemu izsiljevanju, je namreč "zamr
znil" razpravo v zbornici, senat pa bo verjetno že ta teden 
formalno pričel obravnavo predloženih osnutkov o zaščiti 
naše manjšine. Slo je očitno za grobo predvolilno potezo

Liste za Trst, ki je skušala takoj po hudem političnem pora
zu v parlamentu demagoško prikazati tržaški javnosti, po
sebno s plačanimi oglasi v Piccolu in v drugih občilih, ta 
poraz kot "zmago" melonarskega gibanja. "Lista in Camber 
sicer stalno izkrivljata dogodke v rimskem parlamentu (glej 
npr. vprašanje bencinskih kontingentov), tokrat pa sta pre
koračila vsako mejo dostojnosti in dejansko potrdila, da 
nočeta, da bi v Rimu nekaj konkretnega dosegli v korist 
Trsta ter njegovega prebivalstva".

»Camber, ki je član socialistične poslanske skupine, je 
po čudnih poteh skušal sprva prepričati predsednika komi
sije Labriolo o umestnosti svoje'poteze, kar mu je sicer tudi 
delno uspelo. Poseg komunističnih poslancev, katerim se je 
kasneje pridružil tudi furlanski poslanec PSI in član stran
kine direkcije Renzulli, pa je vso zadevo spravil na pravo 
mesto, tako da je komisija, tudi ob privoljenju KD, sklenila, 
da se razprava o Slovencih začenja in odvija v senatu,« je 
še pristavil poslanec KPI. »Camber nekam preveč govori, 
ko v poslanski zbornici obravnavamo aktualna in važna 
tržaška vprašanja pa ga enostavno ni zraven, zato imamo 
komunisti vtis, da LpT v resnici noče konkretnih dejanj v 
korist Trsta, ker ji stvarni uspehi samo odvzemajo politični 
prostor in izsiljevalno moč, ki jo ima do določenega dela 
tržaškega javnega menja,« je še dodal Bordon, ki je kon
kretno angažiran tudi v boju za uzakonitev odloka o ob
mejnem sodelovanju v naši deželi.

Po seji predsedstva RK SZDL Slovenije o primeru Janša

Polemika med Stanovnikom in gen. Tomincem
bUri yBLJANA - - Primer Janša, Tasič, Borštner še naprej 
nja slovensko javnost, povzroča številne govorice, ugiba- 
šnjj P0c*fikanja in strah, kaj se kani še dogoditi. Na včeraj- 
slišatiejl Pretfsedstva republiške konference SZDL je bilo 
te v .marsikaj na to temo. Predvsem to, da je treba razme- 
PredvsaVn°Sti- P°easi umiriti, postopek čimprej zaključiti, 

}z. ern Pa javnost o vsem objektivno in sproti obveščati, 
pozornosti je bila včeraj deležna razprava člana 

Pja in , .a'. 9[erleraia Iva Tominca, ki edini ni podprl mne- 
P° j}.- a isč izvršnega odbora RK SZDL izpred tedna dni.

seiani)Vem ?e skraJni čas, da predsedstvo ustavi evfori- 
8 katerim•1Zm^en^’ net;očnih in provokativnih informacij, 
(?b tem ' vznernirjaj° slovensko javnost. Tominc je dejal 
JjubljarJ]? v dvorani neprijetno završalo), da ga je poveljnik 
kako je vpadnega območja pooblastil, naj pove,

.Veščal nrorfCe °tl?i zadevi pripora treh občanov tekoče ob- 
Tudj as. n*ka predsedstva Slovenije Janeza Stanovni- 

teth. da jePn zadniem srečanju sta si bila bojda enotna v 
ženila P0?f°Pek utemeljen na ustavi in zakonu ter
rekolj strani ^ ^™Pref končali, seveda ne na škodo kate-
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Izjava predsednika SR Slovenije
V celoti objavljamo izjavo, ki jo je predsed

nik SRS Janez Stanovnik dal RTV Ljubljana in 
Delu.

Izjava generala Tominca na seji Predsedstva 
RK SZDL Slovenije vsebuje toliko netočnosti, ko
likor ima ta odstavek stavkov:

1) Moj zadnji pogovor z generalom Višnjičem 
je bil danes dopoldne okrog pol enajstih - kar 
pomeni približno prav tedaj, ko je na SZDL na
stopal general Tominc. General Višnjič me ni 
niti z besedico informiral o pooblastilu, ki naj bi 
ga dal generalu Tomincu, da nastopa v javnosti 
o zaupnem kontaktu, ki je bil odrejen s strani 
Predsedstva SFRJ ob priliki skupne seje pred
stavnikov dveh predsedstev 26. marca. Ta infor
mativni - in ne konzultativni - kontakt je bil 
dogovorjen zato, ker so se v preteklosti dogajali 
neregularni kontakti, kijso bili povod za različ

ne špekulacije v javnosti. To je bilo torej precej 
pred prvo aretacijo in zato ta kontakt nikakor ni 
bil namenjen obveščanju "okrog pripora obča
nov", ampak problemom, ki so se postavljali v 
zvezi z določenimi napisi o JLA, obtožbami 
kontrarevolucije" in "specijalne vojne" ter o 

raci okoli "puča".
2) Čeprav namen najinih srečanj ni bil poe

notenje pogledov in ocene dogajanja ampak iz
ključno informacija, želim naglasiti, da smat
ram, da je postopek vojnega tožilca z dviganjem 
obtožbe proti zastavniku Borštnerju brez kakr
šnegakoli dvoma v okviru ustave in veljavnih 
zakonov. Kar se tiče postopka proti Janši in Ta
siču bi jaz sicer želel, da bi se ta postopek odvi
jal pred civilnim sodiščem in z asistenco civil-
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Evropsko nogometno prvenstvo

Odlična Italija 
premagala 

špansko vrsto
□ □ □

Ato popoldanski tekmi

ZRN z lahkoto 
odpravila 

medlo Dansko
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UIL zavrača 
nove davke

TURIN — Včeraj je generalni 
tajnik zveznega sindikata UIL Gi- 
orgio Benvenuto odločno dejal, 
da vlada ne sme povečati davčnih 
dajatev, nasprotno! Napočil je čas, 
da bi italijanski delavci plačevali 
manj davkov.

Benvenuto je to izjavo posredo
val novinarjem med obiskom to
varne ALFA-LANCIA v Chivassu 
pri Turinu. Glavni vzrok njegove
ga obiska v piemontski tovarni 
avtomobilov je bil sestanek s sin
dikalnimi kandidati, ki se bodo 
predstavili na bližnjih volitvah. V 
tovarni bodo namreč 17. junija iz
birali delegate.

Benvenuto je ob tej priložnosti 
še enkrat poudaril splošno neza
dovoljstvo zaradi vladnih napove
di o novih davkih. Če vlada ne bo 
sprejela naših predlogov, trdi ge
neralni tajnik, bomo odločno sto
pili v boj in ne izključujemo tudi 
enodnevne vsedržavne stavke. 
Vlada je očitno naredila grobo 
napako, nadaljuje Benvenuto, ko 
se ni držala prejšnjih določb o 
davčnih dajatvah. Vodstvo UIL je 
tudi prepričano, da obstajajo kon
kretni pogoji za uspešen dogovor 
o skrčenju davčnih dajatev.

Medtem ko je večina dijakov le izvedela za lastne učne uspehe

Šolski sindikat CGIL ni podpisal pogodbe 
Na referendumu prevladalo nezadovoljstvo
RIM — Včeraj je vodstvo šolskega 

zveznega sindikata CGIL uradno spo
ročilo, da ne bo podpisalo nove delov
ne pogodbe, za katero so se pretekli 
četrtek opredelili predstavniki sindi
katov CISL, UIL in SNALS. Podpisali 
ga bodo le v primeru, če bo vlada 
spremenila dve pomembni točki nove 
delovne pogodbe.

Sindikat CGIL namreč nasprotuje 
točkam o dodatnem delu po doseda
njih tedenskih delovnih obveznosti in 
o gmotnih izboljšavah glede na delov
no dobo. V preteklih dneh se je pri
bližno 400 tisoč šolnikov udeležilo re
ferenduma, ki ga je organiziral CGIL. 
Kot je včeraj novinarjem dejal zvezni 
tajnik Antonio Lettieri, se je referen
duma udeležilo večje število šolnikov, 
kot jih je sicer vpisanih v sindikat 
CGIL.

Medtem pa je včeraj velika večina 
italijanskih dijakov prejela tako zaže
lene končne ocene. Ocenjevalne ko
misije so od sobote dalje delale s pol

no paro, tako da bi lahko v roku, ki ga 
predvideva zakon, izobesili uspehe 
šolske mladine. V nekaterih šolah so 
imeli ravnatelji nekaj več dela, saj so 
morali določiti nekatere nove člane 
profesorkega zbora kot to predvideva 
nedavni zakonski odlok. Učni uspehi 
pa niso bili spodbudni. V Kalabriji je 
npr. v nekem tehničnem zavodu padlo 
ali ima popravne izpite več kot 50 od
stotkov dijakov.

Letošnje razgibano šolsko leto se ni 
še popolnoma zaključilo. Jutri bo po
novno stopilo v šolske prostore kar 
435 tisoč maturantov, ki so z negoto
vostjo pričakovali pričetek poslednje 
preizkušnje. Kako bo s sestavo komi
sij? Iz Milana ne prihajajo preveč 
spodbudne vesti, saj se je mandatu od
povedalo že 50 odstotkov predsedni
kov maturitetnih komisij.

Včeraj so v Rimu manifestirali pred 
poslansko zbornico številni suplenti, 
ki že od leta 1982 čakajo, da bodo po 
zakonu štev. 326 dosegli stalež.

Dijaki so včeraj dobili tako zaželene končne ocene. Kljub razburljivemu 
mesecu maju, ko je že večkrat zgledalo, da se ne bo letošnje šolsko leto 
pravočasno zaključilo, čaka sedaj nekatere matura, druge pa počitnice. (AP)

Ali bo Piave 
kmalu odplula?

LAGOS — Italijanska kontejnerska 
ladja Piave, ki so jo prejšnji teden za
plenile nigerijske oblasti, bo verjetno 
kmalu zaplula proti Italiji. Take infor
macije je namreč prejela uprava Tr
žaškega Lloyda. Nigerijske oblasti so 
namreč v ponedeljek ponoči prestreg
le dansko ladjo Danix, ki naj bi skupaj 
z drugimi štirimi ladjami s ciprsko, 
nemško, dansko in grško zastavo pri
peljale strupene odpadke na nigerij
ske bregove. V Lagosu zahtevajo torej, 
naj ladja Danhc odpelje sode s kemi
kalijami, šele nato pa bo ladja Piave 
lahko zapustila pristanišče.

Ta poslednja afera o strupenih od
padkih, ki jih razvite države skušajo 
"prodati" nerazvitim, pa je sprožila 
pravo verižno reakcijo protestov. Itali
jansko združenje kapitanov je zato za
htevalo od vlade, naj z jasno zakono
dajo o izvozu kemikalij zavaruje po
morščake, organizacija Greenpeace pa 
je napovedala mednarodno kampanjo 
proti izvozu strupenih odpadkov. Na
posled pa je tudi italijanski minister 
za okolje Ruffolo napovedal, da bo že 
prihodnji teden pripravljen ministrski 
odlok, ki bo urejal izvoz strupenih od
padkov.

CIPE in CIPI zarisala »reformo« 
italijanskega železarstva v krizi

RIM — Medministrski odbor za gospodarsko načrtova
nje CIPE in Medministrski odbor za industrijo CIPI sta 
včeraj odobrila odlok o preosnovi italijanskega železarstva, 
ki ga bodo morali v četrtek predstaviti v Bruslju, kjer se bo 
sestala posebna komisij ES. Zasedanju CIPE in CIPI je 
predsedoval minister za proračun Amintore Fanfani, glavne 
točke vladnega načrta za obnovo ene izmed najšibkejših 
točk italijanskega gospodarstva pa je razčlenil minister za 
državne soudeležbe Carlo Fracanzani. Vodilno misel odloka 
o železarstvu predstavlja industrijska preosnova, ki naj bi 
zagotovila sektorju, da se reši krize in se ponovno postavi 
na kompetititvno raven, predvsem v luči leta 1992, ko bo 
pojmovanje gospodarstva postalo še bolj "evropsko".

Železarstvo bo torej ohranilo svoj pomen v srednjeroč
nem industrijskem načrtu države, bistveno pa se bo morala 
spremeniti rentabilnost železarskega sektorja. Pomebna no
vost v državnih načrtih zadeva železarno Bagnoli pri Neap
lju, ki je ne bodo zaprli, pač pa bodo nadaljevali s produk
cijo do prihodnjega leta in bodo šele nato odločili, kako 
bodo restrukturirali industrijski objekt.

Država bo morala nujno priskočiti na pomoč in poskrbe
ti za finančno podporo železarstvu, predvsem tistemu, ki že 
sloni na državnih soudeležbah. Preosnova tega sektorja tež
ke industrije zaobjema tudi pomembne profesionalne spre
membe, zato je v odloku govor o uvedbi novih socialnih 
posegov, ki bodo zadevali predvsem "izobilje" uslužbencev.

Načrt predvideva tudi program novih industrijskih de
javnosti, s katerimi zapolniti zaposlitvene vrzeli, ki jih bo 
nujno odprlo novo pojmovanje železarstva. Družbeni in 
gospodarski podvigi pa bi morali prav tako omiliti posledi
ce delnega ali popolnega zaprtja nekaterih železarn.

Odlok o preosnovi italijanskega železarstva spada v širši 
poseg "zdravljenja" družbe Finsider, ki ji bo na železarskem 
področju, kjer bi morala izgubiti 25.045 delovnih mest, pri
skočila na pomoč IRI. CIPE je vsekakor izrazil mnenje, da 
bi moralo italijansko železarstvo postopoma preiti pod dr
žavno okrilje, stiki med državno industrijo in zasebniki pa 
bi morali postati čedalje bolj tesni. V sami sredi kriznega 
sektorja je vlada označila štiri območja, ki bodo deležna 
prioritetnih posegov. Poleg Železarne Bagnoli bo država 
vložila več truda v preoblikovanje industrijske proizvodnje 
v železarnah pri Tarantu, Terniju in Genovi.

Na teh območjih se bo tudi pisalo novo poglavje itali
janskega železarstva, ki bi si lahko opomoglo, ko bi se med 
drugim "otreslo" 19.915 uslužbencev. Od teh naj bi 11.554 
šlo v predčasni pokoj, izjemna dopolnilna blagajna pa naj 
bi rešila vprašanje dodatnih 8.361 delavcev. Načrti za pre
usmeritev tradicionalnega železarstva predvidevajo sicer 
tudi nastanek novih delavnih mest, ki bi morali v dobršni 
meri pokriti zaposlitvene izgube.

Minister Fracanzati je izjavil, da se je igra za boljšo 
italijansko železarstvo šele pričela, saj jo čakajo tri ključne 
preizkušnje: odobritev ES, povečanje rentabilnosti in uvaja
nje novih zaposlitvenih resorjev.

Brigitta 
Montanari 

ni več nevarna
ŠIBENIK — V zalivu Remetič 

na otoku Kaprij pri Šibeniku, so 
včeraj zjutraj končali dolgo pri
čakovano in na srečo zelo us
pešno akcijo prečrpavanja ne
varnega tovora vinil-klorid mo- 
nomera s potopljene italijanske 
ladje Brigitte Montanari na ita
lijanski tanker Capo Verde. 
Zaključna faza akcije je trajala 
štiri dni.

S tem zadnjim dejanjem se bo 
morda končala tudi ena največ
jih antipropagandnih akcij zo
per turizem ob jugoslovanski 
obali, ki je bil zaradi nevarnega 
tovora bržkone res ogrožen. Ita
lijanski tanker je včeraj opol
dne krenil proti splitski luki, saj 
je vinil-klorid monomer name
njen tovarni Jugovinil. Ekipe 
splitskega Brodospasa pa nada
ljujejo akcijo dviganja potoplje
ne ladje Brigitte Montanari na 
površino. Načrtujejo, naj bi delo 
opravili do 25. junija, (dd)

nadaljevanja s prve strant- nadaljeranja s prve strani

• CK KPI
vtis in italijanski tisk je posvetil za
dnjim dogajanjem v KPI veliko pozor
nost načinu, s katerim se je komunis
tična ^partija lotila razčiščevanja odno
sov. Član vodstva Aldo Tortorella, ki 
se je po včerajšnji seji vodstva zadržal 
z novinarji na improvizirani tiskovni 
konferenci, je pojasnil, da so z vsebino 
odpovednega pisma seznanili javnost 
na izrecno željo Natte. S tem je Torto
rella poudaril, da objava pisma ni bila 
naloga vodstva stranke, ker je bilo 
pismo pač naslovljeno na centralni ko
mite ter na kontrolno komisijo.

Tortorella je tudi dejal, da je bilo 
med člani vodstva popolno soglasje 
glede nujnosti, da se vsi argumenti, ki 
jih Natta navaja v svojem pismu, ob
ravnavajo najprej v centralnem komi
teju in nato na kongresu. Na vpraša
nje, če je vodstvo razpravljalo tudi o 
konkretnih imenih za Nattovo nasled
stvo, je Tortorella pripomnil, da de
mokracija v italijanskih strankah (in v 
nekaterih še posebej) morda ne pome
ni več nič. To pa ne velja za KPI, kjer 
ima vodstvo v tem specifičnem prime
ru samo to nalogo, da pripravi skup
ščino centralnega komiteja. V nadalje
vanju tiskovne konference pa je pri
znal, da je edini naravni naslednik 
Alessandra Natte sedanji podtajnik 
Achille Occhetto. O njegovi kandida
turi ni v stranki nesoglasja, kot tudi ni 
alternativnih imen. Izvolitev novega 
tajnika bo vsekakor v skladu z razpra
vo o’ politični liniji, v smislu, da bo 
imel Occhetto na ponedeljkovi seji 
centralnega komiteja uvodno poročilo 
na osnovi navodil, ki jih vsebuje Nat
tovo pismo. Sicer pa KPI ni brez poli
tične linije in Occhetto prav gotovo ni 
neznano ime, je še dodal Tortorella.

• Predsednik SRS
pokrajini, odnosi Jugoslavije do pro
slav na fojbah in podpora jugoslovan
skih oblasti italijanski manjšini.

V zaključku poldrugo uro trajajoče
ga pogovora je predsednik Stanovnik 
še posebej podčrtal pomen slovenske 
narodne skupnosti v Italiji tudi za raz
voj svobodnega in sproščenega duha v 
matici in odprto mejo med državama

kot »pozitivno okužbo, ki jo vi vršite 
na nas«, kot je rekel. Predstavnike 
SKGZ je pozval, naj se kadarkoli si 
želijo obrnejo nanj.

• Polemika
Vojaško sodišče, oziroma njegov 

preiskovalni sodnik, je nadaljeval To
minc, sta v dosedanjih treh obvestilih 
javnosti povedala vse, kar je bilo 
vredno povedati. Bil je ogorčen zaradi 
žaljivega odnosa nekaterih skupin do 
vojaškega pravosodja, tožilca in preis
kovalnega sodnika in je ob tem dejal, 
da je največ teh njihovih ljudi študira
lo pravo na ljubljanski univerzi, ne pa 
na kakšni srednjeveški državni usta
novi. »Prav tako so,« pravi Tominc, 
»izjemno žaljive in provokativne in
formacije o zdravstvenem stanju pripr
tih, ker s tem izražajo nezaupanje v 
vojaškega zdravnika.«

Se posebej je Tominc na včerajšnji 
seji predsedstva poudaril vznemirjenje 
vojaške javnosti, češ da je v Sloveniji 
vse več provokacij zoper vojake, tudi 
tiste, ki opravljajo stražarsko dolžnost; 
vznemirjajo starešine, celo šolske otro
ke vojnih oseb menda šikanirajo, kar 
ni v prid dobrim medsebojnim odno
som. Takšne in podobne provokacije 
lahko privedejo do nepredvidljivih 
oziroma hudih posledic, je opozoril 
Tominc, ni pa povedal, kaj pomeni 
hude oziroma skrajne posledice.

Jože Smole, predsednik socialistične 
zveze pa je včeraj tudi razsvetlil neka
tera doslej še neznana dejstva. Govoril 
je o tem, da je izdajanje zaupnih vo
jaških dokumentov kaznivo dejanje in 
menil, da ga je lahko izdal, oziroma ga 
posredoval nepooblaščeni civilni ose
bi le nekdo, ki je v rednem delovnem 
razmerju v JLA. S tem se je torej ce
lotni zaplet pravzaprav začel. Vojaški 
pravosodni organi bodo nedvomno 
ugotovili, kako je lahko, kljub vojaški 
disciplini in ob jasnih pravilih službe 
v JLA, sploh prišlo do takšne nebud- 
nosti v JLA oziroma takega početja.

Ker so v javnosti »v obtoku« najraz
ličnejše predpostavke o tem, kaj vse
buje tajni dokument (v govoricah gre 
denimo za sezname občanov, ki jih je 
treba zapreti, za navodila, kako izvesti 
vojaški udar, kako se z vojaško silo 
zoperstaviti demokratizaciji v Sloveni

ji in podobno), zato so v izvršnem od
boru republiške SZDL pozvali pristoj
ne organe JLA, da javnosti enciklope
dično predstavijo, na katero področje 
se nanaša omenjeni tajni vojaški do
kument. S tem, tako meni Smole, ne 
bi v ničemer odkrivali vojne tajne.

SZDL se tudi odločno zavzema za 
korekten odnos do osumljencev, s 
tega zornega kota so tudi podprli za
hteve, da se dve civilni osebi, Janez 
Janša in David Tasič branita s prostos
ti, ob udeležbi civilnih advokatov. 
Prav tako smo včeraj slišali, da je po
trebno odločno zavrniti trditev, ki je 
bila tudi javno izrečena, da gre za po
litični obračun z Janezom Janšo, ki je 
znan po svojem kritičnem pisanju o 
JLA. Namigovanja, da gre celo za ob
račun slovenske politike z Janšo, so 
prav tako neutemeljena, izmišljena, 
povzročajo insinuacijo, ki imajo očitno 
za cilj, da vnašajo v javnost še več ne
mira, predvsem pa nezaupanje v vod
stvo družbenopolitičnih organizacij. 
Prav take manipulacije z javnostjo pa 
bi lahko privedle do težkih posledic.

Smole je med drugim odgovoril tudi 
na vprašanje odbora za varstvo člove
kovih pravic v zvezi s člankom v New 
York Timesu. O tajnem dokumentu je, 
kot je rekel Smole, ameriškemu novi
narju povedal samo to, kar je prebral 
v nekem beograjskem časopisu...

NADA MAVRIČ

• Izjava
nega branilca, vendar smatram, da 
tudi sedanji pristop ni v nasprotju z 
veljavnimi zakoni.

3) Ne razumem, kaj naj pomeni, da 
se postopek "nadaljuje tekoče". Vse
kakor sem pa vztrajal pri generalu 
Višnjiču, sprožil pobudo za pismo 
Predsedstva SRS za obračanje na 
Predsedstvo SFRJ, da se ta postopek 
vodi korektno in da se konča v čim 
krajšem času. V tem pogledu je bilo 
moje mnenje tako čvrsto, da sem v 
cilju doseganja tega odšel celo na 
osebno srečanje s predsednikom Diz- 
darevičem. To ravnanje je bilo v skla
du s stališči Predsedstva RK ZKS in 
izvršnega odbora Predsedstva RK 
SZDL Slovenije. Ni mi jasno, kaj naj 
pomenijo besede, da ekspeditivnost 
vodenja postopka ne »sme iti na ško

do kogarkoli, ki je s tem postopkom 
zajet«.

4) Zadnji stavek pa lahko neobveš- 
čenega poslušalca popolnoma zave
de. General Tominc pravi, da sem 
»zagotovil poveljniku ljubljanskega 
armadnega območja, da bom storil 
vse, kar je potrebno, da se postopek 
vodi v normalnih splošnih družbeno
političnih pogojih«. Vsakomur je jas
no, da se postopek vodi v okviru voj
nega preiskovalnega sodišča. Zato je 
samo general Višnjič lahko zagotovil 
meni, da se bo postopek vodil nor
malno, ne pa jaz njemu.

To o čemer je bil govor med nama, 
je pa dejstvo, da sem generalu Višnji
ču izrazil obžalovanje vsled niza ža
ljivih izgredov bodisi na preiskovalne 
organe; njihove družine in celo vojne 
osebe nasploh. V tem pogledu sem 
mu dal zagotovilo, da apeliram na so- 
občane, da se obnašajo civilizirano in 
v polnem spoštovanju človeških pra
vic, za katere se vsi skupaj borimo. 
Take izpade najodločneje obsojam v 
imenu svojega človeškega in nacio
nalnega dostojanstva.

Predsednik SZDL je dal obljubo 
pred Predsedstvom, da bom informa
cije, ki sem jih v preteklih 14 dneh 
dobil od generala Višnjica, sporočil 
javnosti. Dovolite da vas zadržim še 
nekaj časa, da to v čim krajši možni 
obliki storim:

1) 2. junija sem teleionično kontak- 
tiral generala Višnjica in ga zaprosil 
z ozirom na to, da bo imela aretacija 
Janeza Janše, ki je kandidat za pred
sednika ZSMS politične posledice, da 
bi bilo zaželjeno in oportuno, da ga 
čim prej izpuste in mu omogočijo, da 
se brani s prostosti. General Višnjič 
mi je obljubil, da se bo o tem konzul
tiral z vojnim tožilcem.

2) Drugi informativni kontakt je bil 
5. junija - v nedeljo popoldne ob 5. uri 
- ko je prišel na moj dom, da me ob
vesti o aretaciji Tasiča. Sporočil mi je, 
da so nekaj minut po pričetku preis
kave v Mladini našli tajni vojni doku
ment, za katerega so sumili, da je v 
njegovi posesti in je vojni preiskoval
ni sodnik zato odredil pripor in preis
kavo.

3) Moj tretji kontakt je bil 7. junija - 
v odsotnosti generala Višnjiča z nje
govim namestnikom generalom Mirti

čem. Prosil sem ga, da pisno odgovo
re na pismo, ki ga je 2. junija poslal 
predsednik ZSMS Anderlič in na kate
rega do tega dne ni bilo odgovora.

4) Četrti razgovor je bil v soboto, 
11. junija, dopoldne na zahtevo gene
rala Višnjiča. Ob tej priliki me je ob
vestil o prvih rezultatih preiskave. 
Ker preiskava ni končana smatram, 
da bi bilo v nasprotju z najosnovnej
šimi načeli človeških pravic, če bi o 
tem in na tak način obveščal javnost- 
Želim pa ponoviti zagotovilo, ki sem 
ga dobil tokrat ponovno od generala 
Višnjiča, da bo javnost v celoti in po
polnoma obveščena, čim bo preiskava 
končana.
— ob tej priliki me je general Višnjič 
na moje vprašanje obvestil o okolnos- 
tih srečanja osumljencev s svojci,
— prav tako me je obvestil o dejstvu* 
da sta Borštner in Tasič sprejela voj
ne branilce, Janša ga pa zaenkrat še 
odbija,
— obvestil me je, da je preiskovalna 
skupina kadrovsko okrepljena.
Ob tej priliki je general Višnjič spra
žil probleme pritiska javnosti na P1' 
vosodne organe. Jaz sem ga pa s svo
je strani obvestil o rezultatih svojega 
srečanja z Dizdarevičem.
Ob tej priliki sem izrazil generalu 
Višnjiču svoje začudenje, da je a° 
kraje tako zaupnega dokumenta spl0!] 
moglo priti v okviru armije. On mi le 
odgovoril, da je odredil o tem disdP 
linsko preiskavo.

5) Najino zadnje srečanje je bilo Pa 
danes dopoldne, na osnovi mojega te 
lefoničnega klica s prošnjo za
nilo v zvezi z zdravstvenim stanjen 
osumljencev in zahtevami, ki s0. 
slavljene name od strani zdravnišk ■ 
krogov. Pokazal mi je posebni ^°1 
pravilnik, v katerem je predviden ’ 
da imajo osumljenci 7.30 ur npčne9 
spanja, počitek preko dneva in so ^ 
razpolago za zasliševanja samo oC~k0 
do 13. ure. Redno enkrat tec^en ia- 
imajo zdravniške preglede, in ie. elJ\ 
gotovil, da so osumljenci v d°.. etf\ 
zdravstvenem fizičnem in psihic 
stanju. Sporočil mi je pa, da Pr^kov 
valni sodnik ne bo dovolil °.eJjiU 
odnosno inšpekcije bodisi »
križu ali pa Svetu za človeške P 
re ki riehiie v okviru Predseuce, ki deluje 
SRS.
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Na bližnjih volitvah

V Dreki bodo obnovili 
občinski svet

ČEDAD — Ob bližnjih deželnih 
Volitvah bodo obnovili tudi nekaj 
občinskih svetov, v Beneški Slove
niji sta to občini Dreka in Tavorja- 
na. V obeh bodo volili po propor- 
čnem sistemu. Obe občini je v za
dnjem mandatu upravljala levičar
ska občinska lista.

Na čelu občinske uprave v Dreki 
je od leta 1983 Maurizio Namor, ki 
kandidira tudi za prihodnje man
datno obdobje. Ponovno kandidira
ta tudi dva člana občinskega odbo
ra, Silvano Crainich in Ugo Toma- 
setig. Od dvanajstih občinskih sve
tovalcev jih skupno ponovno kan
didira sedem.

»Najpomembnejše, kar smo v teh 
letih naredili, je, da smo v ljudeh 
uspeli oživiti zaupanje v občinsko 
upravo,« ocenjuje pravkar zaključe
no petletno obdobje dosedanji žu
pan Maurizio Namor.

Biti župan v taki občini ni lahko. 
Nekaj nad tristo prebivalcev je raz
kropljenih v sedemnajstih zaselkih, 
poprečna starost prebivalstva znaša 
55 let. Pred pol stoletja je bilo pre
bivalcev vsaj štirikrat več.

Občinska lista, ki je upravljala 
občino, je svojo dejavnost usmerila 
predvsem na tri področja: na ureja
nje komunalnih zadev (odplake in 
odvodnjavanje), na izboljšanje ko
munikacij, na šolstvo. Prav županu 
Namorju je uspelo, da so ponovno 
odprli osnovno šolo in tako je sicer 
maloštevilnim učencem spet dana 
možnost šolanja v domačem kraju. 
Brez šole bi bili prisiljeni vsak dan 
na nekaj deset kilometrov dolgo 
pot, v zimskem obdobju pa bi jim 
bilo celo to onemogočeno.

»Prav ponovno odprtje šole je na
šim ljudem vlilo novih moči, da vz
trajajo v teh krajih.«

V pogovoru z županom Namor- 
jem smo zvedeli tudi, da je občin
ska uprava doslej podpirala razne 
pobude na gospodarskem področju, 
ki so jih sprejemali v sosednjih ob
činah, zavedajoč se pomena, ki ga 
ima prav možnost zaposlovanja v 
neposredni bližini doma. Taka us
meritev bo veljala tudi v prihodnje, 
kolikor bodo občani potrdili zaupa
nje Občinski listi.

Poleg te se na volitvah predstav
lja tudi lista krščanske demokraci
je.

SSk je v Čedadu 
obrazložila 
svoj deželni 

program
O svojem volilnem programu je 

Slovenska skupnost podrobno spre
govorila v ponedeljek na tiskovni 
konferenci v Čedadu, ki so se je 
udeležili deželni predsednik stranke 
Marjan Terpin, tajnik Ivo Jevnikar, 
nosilec liste za deželne volitve v Tr
stu Bojan Brezigar, v Vidmu Aleš 
Lokar, v Gorici Mirko Špacapan ter 
člana deželnega vodstva Kenda in 
Terčon.

V svojem uvodu je deželni tajnik 
SSk seveda dal poudarek na položaj 
Slovencev v videmski pokrajini. Po
vedal je tudi, da je SSk v videmski 
in pordenonski pokrajini prejela na 
prejšnjih deželnih volitvah skoraj ti
soč glasov.

Pri obrazložitvi osnovnih politič
nih stališč stranke je deželni tajnik 
še posebej poudaril, kako je po
membno za vso slovensko narodno 
skupnost v Italiji, da ohrani svoje 
samostojno zastopstvo v deželnem 
svetu in se s tem uveljavi kot sub
jekt. Zato, je zaključil Jevnikar, je 
pomemben in dragocen vsak glas 
stranki.

O delovanju in načrtih Skupine 88

V Galižani je po 15 letih molka 
javno nastopil prof. Antonio Borme

MANJŠINSKI MOZAIK
Razgledi po manjšinski teoriji in praksi

__ Piše: Pavel Strani _________________________________

Napovedano popoldansko srečanje na 
skrajnem jugu Istre je viselo v vročem 
nedeljskem zraku. Vesti o tem, da se 
bodo sestali člani debatne Skupine 88 s 
celotnega območja Istre in Reke, so bile 
najprej potrjene, nato znova preklicane 
in spet potrjene. V prenovljenih prosto
rih Skupnosti Italijanov v Galižani je 
srečanje vendarle bilo, četudi se ga, za
radi omenjenih zapletov, niso udeležili 
vsi člani Skupine. Prišel je prof. Antonio 
Sortne, nekdanji predsednik Unije Itali
janov, rehabilitiran na zadnji konferenci 
v Bujah. Njegov javni nastop v Galižani 
je bil prvi po dolgih 15 letih molka.

Člani Skupine 88 so se sestali pravzap
rav na prvi skupščini in se po živahni 
fazpravi dogovorili o pravilih delovanja 
'n programih v prihodnje. Načrtujejo po
govor s predsedstvom Unije Italijanov Is
tre in Reke, s katerim naj bi se pomenili 
0 položaju Skupine in njenem delu. Sicer 
Pa bodo nadaljevali z javnimi razprava
mi o aktualnih vprašanjih italijanske na
rodnostne skupnosti, kot so toponomasti- 
ka, vidna dvojezičnost, poenotenje prav
ne zaščite narodnosti v celotnem prosto
ru, kjer ta živi; pa tudi o demokraciji

100 let železnice 
Cedad-Videm

V nedeljo bodo slovesno pro
slavljali 100-letnicp železniške 
Proge, ki pelje iz Čedada v Vi
dem. Največja atrakcija proslave 
bo seveda parna lokomotiva iz 
leta 1922, ki jo bodo po dolgih le
tih »počitka« ponovno pognali v 
dir. S tremi vagoni iz začetka 
tega stoletja bo namreč peljala od 
Čedada do Vidma s hitrostjo 75 
km na uro. V vagonih se bo vozi
lo 250 ljubiteljev starih vlakov, ki 
bodo prišli na proslavo iz različ
nih krajev Italije in Avstrije.

sploh, saj bi, po mnenju članov Skupine, 
ne smelo biti nedotakljivih tabu tem. 
Preglasen molk nekaterih sredstev ob
veščanja in s tem informiranja večine o 
položaju, o težavah narodnostne skup
nosti, je sprožil predlog za izdajo poseb
nega glasila v italijanskem, slovenskem 
in hrvaškem jeziku, ki naj bi zapolnil do
sedanje vrzeli.

Veter piha iz Slovenije, so menili v 
Skupini 88, saj so bili njeni člani z Obale 
doslej med aktivnejšimi. V soglasju z 
ostalimi je bila Skupina četrti podpisnik 
akcije za sprejem ustavnih sprememb na 
referendumu, med prvimi je pristopila v 
Odbor za zaščito človekovih pravic in 
svoboščin, ustanovljen ob odmevnih are
tacijah Janše, Borštnerja in Tasiča. Sicer 
pa v njej spoštujejo individualnost, kar 
je temeljno načelo delovanja. Zavzemajo 
se za elastično in operativno delo, s čim 
manj formalnosti in togimi pravili, v za
četku kar z lastno blagajno oziroma sa
moprispevkom, dokler ne zagotovijo red
nega dotoka potrebnega denarja.

O srečanju članov Skupine 88 v Gali
žani več iz pogovora z dvema članoma:

Kako ste zastavili delovanje Skupine 
znotraj Unije Italijanov?

FRANCO JURI: Skupina 88 ohranja 
svojo avtonomijo znotraj Unije, ki naj bi 
predstavljala interese celotne italijanske 
etnične skupnosti. Predlagali smo tudi 
konkreten program za naslednje leto, saj 
tudi mi potrebujemo finančno pomoč za 
vse, kar pravzaprav delamo tudi že zdaj. 
V Galižani smo obenem odgovorili vsem 
tistim, ki so se v zadnjem času trudili 
ustvariti neko nezaupanje do Skupine in 
njenih članov. Omenim naj poskuse, da 
bi onemogočili to srečanje, vendar so 
Galižanci vztrajali v zahtevi po demok
ratični razpravi v okviru italijanske na
rodnostne skupnosti in nas tudi sprejeli.

Skupina je, kot kaže, vendarle trn v 
peti, četudi je bila sprejeta v okvir delo
vanja Unije?

FRANCO JURI: Na žalost, ja, ne vemo

začetka, s peticijami, javnimi tribunami, 
s članki in sporočili vendarle delovali 
javno, se vedno podpisali in se potrudili, 
da so bila prisotna sredstava množičnega 
obveščanja. Vsi ti pritiski in namigova
nja pa niso v korist demokratične razpra
ve.

Kakšen je vaš program dela v prihod
nje?

FRANCO JURI: Nadaljevali bomo z 
načrtovanimi srečanji s predstavniki kul
turnega življenja Italije, Jugoslavije in 
Evrope; pripravili bomo pogovore o pro
blemih naše narodnostne skupnosti; za
htevali informativni bilten v treh jezikih, 
ki bi omogočil sprotno in celovito obveš
čanje javnosti. Program je zelo pester, 
želimo pa z njim ohraniti in utrditi izvir
na načela Skupine in določeno avtono
mijo.

Bodo sodelovali tudi častni člani, kar 
precej jih je v Skupini 88, ki pa niso 
pripadniki italijanske narodnostne skup
nosti?

FRANCO JURI: Vsekakor, ena prvih 
želja je tudi ustvarjanje okolja etničnega 
in teoretičnega sožitja, kar pomeni, da ni 
nikakršnih težav zaradi nacionalne pri
padnosti. Podobno kot Skupina 85 v Tr
stu in druge, si v tem mešanem obmej
nem prostoru prizadevamo za novo kva
liteto sožitja in medsebojno razumevanje 
v duhu splošne demokratizacije.

S kakšnimi občutki se po dolgih letih 
molka znova vračate v javno življenje 
in delo?

Prof. ANTONIO BORME: Vsekakor je 
bil zame to izredno ganljiv trenutek, saj 
sem se po dolgih letih molka, kar je zelo 
vplivalo na moje življenje, znova vrnil v 
vrste italijanske narodnostne skupnosti, 
ki sem ji namenil svoja najlepša leta. Ču
til sem se dolžnega, da se članom Skupi
ne 88 zahvalim za njihova odločna priza
devanja po moji rehabilitaciji in vrnitvi 
v strukture Unije Italijanov. Tega ne 
bom nikoli pozabil! Vse to me je kar po
mladilo, tako da znova stopam v korak s 
temi mladimi silami za skupne ideje.

MIRJAM MUŽENIČ

Naše manjšinsko obzorje

Nemški otoki 
in polotoki

Pripadniki nemške manjšine v 
Italiji so znani predvsem kot »juž- 
notirolska« skupnost in po istoi
menski pokrajini, kjer tvorijo veči
no prebivalstva v skoro vseh 110 
občinah in kjer uživajo visoko mero 
zaščite. Vendar poleg tega osred
njega jedra živi v Italiji še vrsta 
skupnosti, ki so številčno veliko 
šibkejše, manj znane in neprimerno 
manj zaščitene od sonarodnjakov v 
bocenski pokrajini.

Skupni imenovalec vseh nemških 
»otokov« in »polotokov« na italijan
skem ozemlju je, da so v Alpah in 
da so nastali po približno istem 
ključu: kmetje in pastirji, a tudi obr
tniki in rudarji, so se morali v sred
njem veku bolj ali manj prostovolj
no preseliti in iskati nova področja 
naselitve.

Najstarejši val je tisti, ki je preko 
Švice segel v današnji deželi Pie
mont in Dolino Aoste. To je zadnja 
postaja dolgega in širokega gibanja 
germanske ekspanzije proti jugu, ki 
je bila manj uspešna od one proti 
vzhodu. Potomci nekdanjih Alama- 
nov so iz doline reke Rone (it. Po
dano) preko današnjega švicarske
ga kantona Wallis (ki jim je dal 
ime) prišli do masiva gore Monte 
Rosa in poselili pet dolin ob nje
nem vznožju. To se je zgodilo v XII. 
in XIII. stoletju, ko so prišleki bili 
predvsem živinorejci in so iskali za 
svoje črede visoke pašnike. Preosta
li deli tega poselitvenega vala so 
se razlili še v druge smeri vse do 
današnje Avstrije in tvorijo širšo 
skupnost VJallserjev.

V Italiji jih je danes nekaj čez
1.000. Visokogorska pokrajina jih je 
ščitila le do začetka tega stoletja. 
Nato je tudi nanje začela učinkova
ti emigracija in »turistična revoluci
ja«. Veliko wallserskih vasi je da
nes praznih.

Vendar so italijanski Wallserji 
ohranili stik s svojim zaledjem. 
Leta 1966 se je menda začel zani
miv običaj, da se predstavniki vseh 
»vej« te skupnosti zberejo na skup
nem zborovanju in utrjujejo svojo 
istovetnost. Leta 1983 se jih je v Ita
liji zbralo preko 9.000, kar kaže na 
precejšnjo vitalnost.

Najboljši položaj ima polovica 
Wallserjev v Italiji (kakih 600), ki 
živi na območju Grassoneya v Doli
ni Aoste. Ostali, razpršeni v gor
skem delu pokrajin Vercelli in No- 
vara, so precej prepuščeni samim 
sebi in vsewallserski organizaciji, 
ki ima svoje središče v Švici.

Drugi polotok nemško govoreče
ga prebivalstva v Italiji živi v po
krajini Trento. Po italijanskih poda
tkih naj bi govorilo nemška narečja 
tu še kakih 1.500 oseb, razpršenih v 
petih občinah, med katerimi je 
ostala še najbolj nemška Luserna 
(Lusern) s 600 nemško govorečimi 
prebivalci.

Nemška manjšina je tod do prve 
svetovne vojne imela številne 
osnovne šole in gimnazijo v Trentu, 
ob nastanku pokrajine Bočen pa je 
ostala odrezana od večine in pre
puščena pokrajini Trento, ki nima 
zanje preveč posluha.

Nemško govoreče prebivalstvo 
doline Fersine (Fersental) je znano 
tudi z imenom Mokeni. To ime izvi
ra iz nemškega glagola »machen«, 
ki ga v svojem govoru pogosto po
navljajo v narečni obliki na »o«. Ta 
skupnost ima posebno razgibano 
sodobno zgodovino: med prvo vojno 
so bili zaradi bližine fronte izselje
ni, po vrnitvi so doživeli fašistični 
pritisk in leta 1939 optirali za Nem
čijo. Spet so bili izseljeni, tokrat ne
kam na Moravsko, a po koncu vojne 
so se spet vrnili.

Nemščina danes tu živi še v 
skromnih oblikah prostovoljnega 
pošolskega pouka.

Prava jezikovna otoka sta dve 
skupnosti v pokrajinah Verona in 
Vicenza. Od prve, ki je znana kot 
Zveza trinajstih občin, je ostala 
nemška le vas Giazza (Ljetzen) v 
občini Selva di Progno. V drugi, 
znani kot Zveza sedmih občin, na 
Planoti Asiago, pa je nemščina 
ohranila nekaj več sledov, kljub 
temu da je bilo to področje med 
prvo svetovno vojno izpraznjeno in 
zelo opustošeno. Ime »Zveza« sta si 
obe območji prisvojili v srednjem 
veku (v XIV. stol.), ko sta se organi
zirali kot mali republiki, katerima 
so tudi Benetke priznale določeno 
avtonomijo in ta status sta ohranili 
do beneškega zatona (1807). Ta av
tonomija je gotovo pomagala ohra
njati jezikovno in kulturno identite
to, ki je tudi tu v moderni dobi v 
nekaj generacijah izgubila več kot 
v prejšnjih stoletjih. Na Planoti Asi
ago je danes nemščina živa le še 
med prebivalci krajev Roana, Met- 
zoselva in Rotzo. A ta skupnost 
kaže kljub številčni šibkosti vrsto 
presenetljivih znakov vitalnosti in 
pobud. Od leta 1979 so v osnovne 
šole uvedli eksperimentalni pouk 
domačega jezika, ustanovili so in
štitut za preučevanje in ohranjanje 
lastne kulture, uvedli tečaje za od
rasle...

Zadnja od nemških skupin izven 
bocenske pokrajine, tudi po dobi 
nastanka, je vrsta majhnih jeder v 
pokrajinah Belluno in Videm.

V pokrajini Belluno se je nemšči
na delno ohranila le še v občini 
Sappada (Bloden), medtem ko je 
zelo sveža kolonizacija velikih goz
dov Cansiglia propadla in od pri
bližno 250 prebivalcev, ki so tam ži
veli pred sto leti, je ostal le še et
nografski muzej.

V naši deželi je slika bolj znana, 
zato verjetno ni treba iti v podrob
nosti. Nemško govoreče prebival
stvo živi še v občinah Sauris (Zah- 
re) ter v vasi Timau (Tischlwang) 
in v Kanalski dolini. Tudi te skup
nosti so doživele burno zgodovino 
in iščejo danes pot iz večne zagate 
vseh manjšin: kako se vključiti v 
večinsko družbo, ne da bi postali 
žrtev asimilacije.

----------------------------------------------- -----------------------------

COLLEEN
McCULLOUGH

i n iJ U II i

Prevedla
Preda Konte 6.

Stopila je k zadnjim vratom, pomolila glavo ven in na 
es glas zakričala: »Malica!«

i Tim si je nalil skodelo polno temnega čaja, brez mleka, 
in ■ 0c^ toliko sladkorja, da se je čaj zlival čez rob na mizo 

le staro dekle spet neodobravajoče zamrmralo.
»Kristus, si pa res pacek!« se mu je odpuščajoče zasme- 

*•« Od drugih tega ne bi prenašala, ti si pa ne moreš 
Btagati, kajne, ljubček?«

ori tim se ji je toplo nasmehnil, vzel svojo skodelico m ]o 
osel ven, medtem ko so drugi začeli prihajati v kuhinjo, 

je k , tKt so zadaj za hišo, kjer je stal novi prizidek. Prostor 
hiuh senčnat in daleč stran od kant za smeti, tako da jih 
riožu n^so Preveč nadlegovale. Vsak od njih si je iz opek 
2adrc- se<^ežr da je lahko jedel sede. Lovori, ki so delili 
s0 „ T dvorišči gospodične Hortonove in gospe Parkerjeve, 
Senr6 Z 90stimi krošnjami sklanjali nad njimi in jim nudili 
s0n °' v kateri je bilo prijetno počivati po delu na žgočem 

tt- Vsak izmed njih je sedel s skodelo čaja v eni roki in

s hrano v papirnati vrečki v drugi roki. Z globokim vzdi
hom so stegnili noge pred seboj in začeli odganjati muhe.

Ker so začeli z delom ob sedmih in končali ob treh, so 
imeli ta jutranji odmor ob devetih, kosilo pa ob pol dvanaj
stih. Odmor ob devetih je ponavadi trajal pol ure. Ker so 
trdo fizično delali, so jedli z izrednim tekom, čeprav se jim 
to na mišičastih telesih ni prav nič poznalo. Dan so začeli 
okrog pol šestih z zajtrkom, ki je bil sestavljen iz vroče 
ovsene kaše, pečenih kotletov ali klobas, dveh ali treh jajc, 
nekaj skodelic čaja in nekaj rezin popečenega kruha. Med 
malico so jedli doma pripravljene sendviče in kolače, za 
kosilo pa isto, le v dvakrat večji količini. Popoldanskega 
odmora ni bilo. Ob treh so odšli, s kratkimi delovnimi hla
čami v majhnih rjavih torbah, podobnim zdravniškim, oble
čeni spet v srajce z odpetimi ovratniki in tanke bombažne 
hlače, ter se napotili proti gostilni. Vsak dan se je neizpros
no končal tako, to je bil vrhunec dneva. V gostilni, v kateri 
je kar vršalo, in katere notranjost je bila podobna latrini, so 
se lahko sprostili. Nogo so naslonili na prečko ob šanku, v 
roki držali velik vrč piva, moževali z delovnimi tovariši in 
starimi gostilniškimi znanci in jalovo flirtali s točajkami 
trdih obrazov. Odhod domov je bil po tem pravi udarec, 
napol slabe volje so se vdali v prenašanje nepomembnih 
reči, o katerih so govorile ženske in njihovi otroci.

To jutro je bilo vzdušje med možmi, ki so sedli k mali
ci, nekam napeto, pričakujoče. Mick Devine in njegov piv
ski bratec Bill Naismith sta sedela drug ob drugem ob 
ograji, skodele sta odložila k nogam, hrano pa sta si naloži
la po naročju. Harry Markham in Jim Irvine sta jima sedela

nasproti, Tim Melville pa je sedel najbliže zadnjim vratom, 
ki so vodila v hišo starega dekleta, da jim je lahko prinašal, 
kar so od njega zahtevali. Ker je bil najmlajši član skupine, 
so ga vsi uporabljali za služabnika. V Harryjevih knjigah je 
bil njegov uradni naziv »gradbeni delavec«, za Harryja pa 
je delal že deset od svojih petindvajsetih let, ne da bi kdaj 
napredoval.

»Hej, Tim, kaj pa imaš danes v svojem sendviču?« ga je 
vprašal Mick in pomežiknil kolegom.

»Ja Mick, isto kot vedno, marmelado,« je odgovoril 
Tim in pokazal neravno odrezana kosa belega kruha, med 
katerima je bila debela plast marmelade, ki je na robovih 
silila ven.

»Kakšno marmelado?« je vztrajal Mick in s precejšnjim 
razočaranjem opazoval svoj sendvič.

»Mislim da marelično.«
»Bi zamenjal? V mojem je klobasa.«
Timu je zažarel obraz. »Klobasa! Oh, zelo rad imam 

sendviče s klobaso! Zamenjal bom!«
Zamenjala sta. Mick je nekoliko nerodno zagriznil v 

sendvič z marmelado, Tim pa, ki se ni zavedal režečih 
pogledov ostalih, je v nekaj grižljajih pospravil Mickov 
sendvič s klobaso. Ravno je hotel vtakniti zadnji grižljaj v 
usta, ko ga je Mick, ki se je ves tresel od zadrževanega 
smeha, zgrabil za zapestje.

Knjiga bo v kratkem izšla 
pri ZTT v zbirki »Prevodi«
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Kratko volilno zborovanje podtajnika PSI

Martelli: Trije razlogi 
socialističnega uspeha
Socialisti so trdno prepričani, da 

bodo tudi v Trstu in v deželi zabeleži
li uspeh, kot so ga na majskih uprav
nih volitvah drugod po Italiji, saj ob
stajajo za to vsi pogoji. To prepričanje 
je včeraj med kratkim obiskom v na
šem mestu izrazil namestnik vsedržav
nega tajnika PSI Claudio Martelli 
med volilnim shodom v nekem mes
tnem hotelu, kjer ga je pričakalo veli
ko število socialističnih simpatizerjev 
in radovednežev, ki so bili na koncu 
verjetno malce razočarani, če ne dru
gega, zaradi kratkotrajnosti Martelli- 
jevega posega (trajal je slabe pol ure), 
nekoliko pa tudi zaradi skrajno umer
jenega, skorajda utrujenega tona nje
govih besed.

Vsebina Martellijevega govora pa je 
bila - kot je razumljivo - dokaj opti
mistična. Podtajnik PSI je začel z ugo
tovitvijo, da je trenutek za socialiste 
kar se da ugoden. Marsikdo je namreč 
mislil, da socialisti ne bodo ponovili 
uspeha z lanskih parlamentarnih voli
tev, ki da mu je botrovalo dejstvo, da 
je bil takrat Craxi predsednik vlade. 
To pa se ni zgodilo, kar pomeni, da so 
ljudje glasovali ne za Craxija, pač pa 
za socialistično politiko.

Martelli je naštel tri bistvene ele
mente, katerim gre pripisati socialis
tični uspeh. Prvi element je sposob
nost PSI, da se uveljavi kot stranka 
obnovljene italijanske socialdemokra
cije v modernem smislu. V tej zvezi se 
je podtajnik PSI spomnil pred kratkim 
umrlega Saragata in ugotovil, da je 
bila njegova vizija sicer pravilna, da 
pa na njegovi osnovi ni nikdar zrasla 
močna socialdemokratska stranka, ker 
se je odločila za politiko nekritičnega 
sodelovanja s Krščansko demokracijo. 
Danes pa obstajajo vsi pogoji, da se 
pod znakom nagelj na obnovi enotnost 
italijanskega socialističnega gibanja.

Drugi element je tisto, kar se na 
kratko imenuje modernizacija in ki 
pomeni predvsem sposobnost socialis
tov - po besedah Martellija - da se 
lotevajo problemov in ponujajo rešit
ve, ki ustrezajo potrebam državljanov. 
Pri tem ima pomembno vlogo "velika 
reforma", ki naj spet približa javno 
mnenje državi in njenim institucijam. 
Med postavke te reforme je Martelli 
naštel odpravo tajnega glasovanja v 
parlamentu, preprečitev divjega na
raščanja števila strank in strančic ter 
neposredno izvolitev predsednika re
publike.

Tretji element socialističnega uspe
ha pa Martelli vidi v "obnovljenem 
čutu za nacionalno identiteto", v po
novni valorizaciji pojmov, kot so do
movina in patriotizem, ki so v fašistič
nem dvajsetletju zadobili negativen 
prizvok, socialisti pa so jih znali poso
dobiti in jim dati moderno in demok
ratično vsebino.

V telegrafskem odgovoru na vpraša
nja časnikarjev je Martelli ugodno 
ocenil sodelovanje, ki se je razvilo v 
nekaterih deželah z avtonomističnimi 
gibanji, v tej zvezi pa tudi dejal, da je 
bilo sodelovanje z listarjem Camber- 
jem, izvoljenem lani na listi KPI, 
"plodno". Socialisti seveda ne pričaku
jejo, da bodo lahko ponovili rezultate 
iz lanskih političnih volitev, ko so na
stopili skupaj z Listo za Trst (čeprav 
tega niti ne izključujejo), računajo pa 
na znaten porast glasov v primerjavi s 
prejšnjimi upravnimi volitvami.

Nosilec kandidatne liste PSI za de
želo Gianfranco Carbone nadaljuje 
medtem z direktnimi soočenji s pred
stavniki drugih strank. Danes ob 18. 
uri se bo v kavarni Tommaseo soočil z 
listarskim prvakom Cecovinijem, jutri 
ob isti uri na Pomorski postaji pa s 
predsednikom Dežele Biasuttijem.

Anamarija Kalc (KPI): Komunisti se edini 
konkretno zavzemajo za socialne probleme

Ko smo se v uredništvu spraševali, 
kje naj bi fotografirali Anamarijo Kralj 
Kalc, tako da bi poudarili njeno naj
bolj značilno potezo, smo bili v škrip
cih. Anamarija je namreč značilna po 
tem, da združuje več značilnosti. Je 
ženska in žena, Slovenka, mati dveh 
otrok, socialna delavka, predsednica 
rajonskega sveta za Vzhodni Kras, kjer 
manjšina igra zgodovinsko partijo 
šaha. Komunisti jo sedaj kandidirajo 
za občinsko svetovalko v Trstu.

Toliko profilov, Anamarija. Kateri 
je zate najbolj pomemben?

To vprašanje spravlja tudi mene v 
škripce. Instinktivno bi odgovorila, da 
družinski. Toda zelo važno je tudi 
delo socialne delavke, ki me je spod
budilo k političnemu udejstvovanju. 
Zadnjih dvanajst let sem delala na

področju skrbstva za mladoletne in 
ostarele, v centru za umsko zdravje in 
v družinski posvetovalnici. Imela sem 
torej priložnost, da sem podrobno spo
znala težke razmere, v katerih so pri
siljeni živeti najšibkejši sloji. Toda 
neugodje, odtujenost in brezciljnost 
se vedno bolj širijo tudi na druge slo
je, tako da pravzaprav ni več klasič
nih kategorij. Žal moramo ob tem no
vem pojavu ugotavljati, da socialne 
službe ne le niso kos novi tržaški 
stvarnosti, ampak da so celo nazado
vale. KD, PSI in LpT se nerealistično 
soočajo s temi vprašanji, sploh se ne 
potrudijo, da bi družbene posege glo
balno programirale. Naj za primer 
spomnim na spremljevalce prizadetih 
otrok: čeprav obstaja ta služba že de
setletje, je ob vsakem novem šolskem

Stekle priprave na proslavo

Letos 100. obletnica 
Ciril-Metodove šole
V poslopju, kjer imata svoje prostore Založništvo tržaš

kega tiska in uredništvo Primorskega dnevnika, se je 15. 
oktobra 1888 začel reden šolski pouk na slovenski Ciril- 
Metodovi šoli. Takrat se je v prvi razred vpisalo 74 učen
cev, 41 dečkov in 33 deklic. Šola je že naslednje leto posta
la dvorazrednica s skupno 146 vpisanimi učenci. Leto za 
letom so odpirali nove razrede, tako da je leta 1893 šola 
dobila pravico javnosti. Že leta 1895 je imela pet razredov 
za dečke in 6 razredov za deklice. K dekliški šoli so bile 
priključene vzporednice na Akvedotu, medtem ko je imela 
deška šola svoje vzporednice v Ul. sv. Frančiška in na Ak
vedotu. V tistem šolskem letu je šolo obiskovalo 362 učen
cev. V šolskem letu 1912-13 je bilo pri Sv. Jakobu zgrajeno 
novo šolsko poslopje, ki je bilo daleč naokoli najmodernej
ša šolska zgradba. Tik pred prvo svetovno vojno je na šolah 
Ciril-Metoda poučevalo 43 učiteljev v 29 razredih, učencev 
pa je bilo že kar 1560. Prihod fašizma je žal označil njen 
konec.

Na proslavo stoletnice ustanovitve omenjene šole, ki bo 
jeseni, se že sedaj pripravljajo še živeči bivši učenci, njiho
vi otroci in svojci ter mnogi, ki jim je pri srcu slovenska 
šola. Pred dnevi so imeli prvi sestanek, na katerem so se 
pogovorili o programu proslave in o izdaji posebne brošure, 
ki naj bi obsegala članke o delovanju in pomenu šole in 
prispevke oziroma spomine bivših učencev.

Priprave bodo potekale vse prihodnje mesece in organi
zatorji upajo v kar največje sodelovanje. Za informacije se 
lahko zainteresirani obračajo na Odsek za zgodovino pri 
NŠK v Ul. Petronio, kamor lahko pošljejo tudi svoje pri
spevke. (N. L.)

Začela se'bo v soboto

V Podlonjerju priprave 
na 8. šagro mandrjerjev

Od prihodnje sobote, 18. junija, do četrtka, 23. junija, bo 
v Ljudskem domu v Podlonjerju VIII. šagra mandrjerjev, ki 
jo organizirata KD Slavko Škamperle in SKD Union, ki 
letos praznuje 10-letnico delovanja. K izvedbi šagre so se 
prijavile še druge ustanove in društva ter organizacije, ki 
predstavljajo pomembne komponente kulturnega in dru
žabnega življenja v tem delu tržaškega predmestja, ki želi 
utrjevati svoje tradicije, svoje kulturne dejavnosti in pou
darjati svojo narodnostno identiteto, seveda v ozračju med
sebojnega sodelovanja in mirnega sožitja.

Kot predpriprava na tokratno šagro je bil v ponedeljek 
zvečer v Ljudskem domu sestanek vseh, ki sodelujejo pri 
pripravah na letošnjo šagro. Določeno je bilo, da bo tokrat
ni praznik obsegal vrsto kulturnih prireditev, okroglo mizo, 
otroški slikarski ex tempore, otvoritev razstave slikarja Mil
ka Bambiča, nastop igralca Staneta Raztresena, nastop Ser
gija Verča in Borisa Kobala z njunim najnovejšim satirič
nim kabaretom in nastop dramske skupine SKD Tabor z 
Opčin. Predvideno je tudi srečanje z literati in umetniki, ki 
so vezani na Sv. Ivan in Podlonjer, kot na primer s pesni
kom Marko Kravosom, s pesnico Marijo Mijot, s slikarjem 
Klavdijem Palčičem in še z drugimi. Za konec pa bodo pri 
Sv. Ivanu zagoreli kresovi, ob katerih se bodo zbrali doma
čini.

Celotna prireditev bo povezana tudi z akcijo, ki naj 
opozori odgovorne oblasti na še vedno nerešeno vprašanje 
vrnitve Narodnega doma pri Sv. Ivanu, za katero se že 
toliko let borijo Slovenci tega okraja.

V petek, 17. junija, bo ob 20.30 na Trgu Capolino-Sanza 
v Podlonjerju tudi koncert mestne godbe Giuseppe Verdi, 
ki jo vodi Liliano Azzopardo.

Umetniška beseda 
v siju kresa 
v Hribenci

Ivanjska kresna noč je eden izmed 
starih poganskih praznikov, ki še 
dandanes magično združuje ljudi. Po
letni solsticij, ki ga označuje noč med 
23. in 24. junijem, praznujejo sicer le 
na podeželju, kjer po številnih vaseh 
prižigajo kresove.

Tudi v Borštu so se vaščani nekdaj 
zbirali na junijski praznični večer in 
zapeli ob kresu, ki je zagorel ob cesti 
nad vasjo, po domače na Osredku. 
Kulturno društvo Slovenec iz Boršta 
in Zabrežca bo letos obnovilo tisoč let 
star ljudski običaj kresa. Mogočni 
ogenj bodo vaščani prižgali v četrtek, 
23. junija, in sicer na prireditvenem 
prostoru v Hribenci v Zabrežcu.

Ob tej priložnosti se bodo domači
nom predstavili pesniki iz dolinske 
občine, in sicer: Marij Čuk, Alenka 
Deklič, Albert Miklavec, Boris Pan
gerc, Aleksij Pregare, Nadja Švara in 
Irena Žerjal. Domači ustvarjalci bodo 
poslušalcem prebrali nekaj svojih 
pesmi. Obeta se nam torej prijeten in 
izjemen večer ob čaru kresnega ognja 
in ob slovenski umetniški besedi.

(bb)

Učni uspeh na višjih srednjih šolah

Zrelostni izpiti se začnejo že jutri
Letošnje šolsko leto res ni poteklo 

pod srečno zvezdo. Prav do zadnjega 
je bil njegov redni zaključek pod 
vprašajem, čeprav ni prišlo na sloven
skih šolah do večjega trenja. Kakorko
li že, v ponedeljek si je marsikateri 
dijak krepko oddahnil, drugi so se 
morali sprijazniti s popravnimi izpiti, 
nekateri pa se bodo že jutri spoprijeli 
z maturami. Ministrstvo za šolstvo je 
namreč zadnji trenutek dokončno po
trdilo, da se bodo zrelostni izpiti na 
vseh šolah začeli 16. junija. Kot običaj
no, smo tudi letos (čeprav z rahlo za
mudo, ki so ji botrovali "tehnični raz
logi", za kar se bralcem in dijakom 
oproščamo) zbrali podatke o šolskem 
uspehu. Danes objavljamo učne izide 
na znanstvenem in klasičnem liceju.

ZNANSTVENI LICEJ PREŠEREN
1. A r.: Paolo Antonelli, Sava Jogan, 

Katja Manfredini, Marianna Oppelli, 
Andrea Pavlica, Kristina Rustja, Maja 
Visentin, Tamara Zajec. Šest dijakov 
ima popravne izpite, pet dijakov pa je 
bilo odklonjenih.

1. B r.: Marjanka Ban, Ingrid Čok, 
Irina Čebulec, Jana Drassich, Fabio 
Grilanc, Luana Grilanc, Dunja Jogan, 
Petra Krizmacic, Tomaž Milic, Alberto

Prelec, Valentina Repinc, Elena Sa- 
mar, David Savron, Jagoda Skerk, Tat
jana Stopar, Mitja Tavčar. Devet dija
kov ima popravne izpite.

1. C r.: Christian Briscich, Marco 
Coloni, Eriča Drioli, Breda Furlan, 
Mitja Gombač, Aleš Kapun, Peter Ko
rošic, Paolo Kralj, Tamara Lipovec, 
Irena Milanič, Gabriella Mohorovicic, 
Katja Pasarit, Katja Polh, Flavio Reg- 
gente, Jadranka Santi. Pet dijakov ima 
popravne izpite, štirje pa niso izdelali.

2. A r.: Erika Busecchian, VValter 
Danieli, David Jelercic, Milan Klinc, 
Luca Klobas, Lara Lupine, Eva Mauri, 
Igor Milic, Martina Ravbar, Barbara 
Rudolf, Aljoša Saksida, Vasco Tinta, 
Davide Vidrih, Marko Vitez. Sedem 
dijakov ima popravne izpite.

2. B r.: Samuela Baldi, Alenka Ban
di, Nataša Canziani, Alenka Devetak, 
Lara Gulich, Tanja Kralj, Barbara Ma
uri, Leopold Oblak, Iztok Pečar, Nadja 
Renzi, Tamara Vidah, Karin Vitez, 
Kristina Zidarič, David Žerjal. Dva di
jaka imata popravne izpite, eden pa je 
bil neocenjen.

2. C r.: Gorazd Bajc, Janez Berdon, 
Ivan Blasutto, Katja Buzzi, Pamela 
Cappellini, Nastja Colja, Maximilian 
Gherbassi, Marianna Golemac, Tjaša

Kocman, Kata Kozlovič, Ai-Ling Ma- 
rucelli, Erika Paulina, Marko Preši, 
Jana Radovič, Petra Schmidt, Alenka 
Sirk, Vesna Škabar, Paolo Tanze, To- 
maš Tence, Marjana Vuga. Trije dijaki 
imajo popravne izpite.

3. A r.: Ivan Bajc, Nada Čok, Marti
na Kosmina, Jana Miot, Martina Oz- 
bic, Aljoša Race, Nada Rojc, Alessia 
Rudez, Nataša Stopar, Mitja Švab, 
Kristina Valencie, Lara Vessel, Tanja 
Vessel, Helena Volpi, Andrej Zuppin. 
Trije dijaki imajo popravne izpite.

3. B r.: Ženo Biber, Rado Fonda, 
Martina Horvic, Peter lancovich, 
Alenka Jecog, Barbara Salvi, Marko 
Savron, Moreno Savron, Dana Svetina, 
Aljoša Taučar, Jasna Tavčar, Igor To- 
masetig, Niko Tul, Elisabetta Zaccaria.

4. A r.: Ulisse Bravar, Oriana Bresci- 
ani, Tanja Carli, Roberta Del Piero, 
Milena Grion, Tomislav Hmeljak, 
Martina Mosca, Marko Ozbic, Mitja 
Ozbic, Jordan Pisani, Eleonora Prezzi, 
Barbara Renčelj, Erik Švab, Lara Tin
ta, Tanja Ursic. Enajst dijakov ima po
pravne izpite.

4. B r.: Christina Biber, Katja Colja, 
Mitja Čebulec, Erik Dolhar, Andrej 
Gruden, Milena Guštin, Varka Kozlo
vič, Elena Leghissa, Aleksej Mahnič, 
Tanja Masten, Alenka Obad, Michelle

Passerini, Daša Radovič, Igor Sosič, 
Peter Sterni, Maja Stocca, David Uk
mar. Pet dijakov ima popravne izpite.

V 5. A razredu je bilo vseh osem
najst dijakov pripuščenih k zrelostnim 
izpitom; v 5. B en dijak ni bil pripuš- 
čen k zrelostnim izpitom in jih bo 
tako opravljalo štirinajst dijakov.

KLASIČNI LICEJ PREŠEREN
4. v. g.: Matejka Bukavec, Andrej 

Maver, Nadia Roncelli, Sara Trampuž. 
Dva dijaka imata popravne izpite.

5. v. g.: Barbara Kovač, Maila Ozbic, 
Matej Sussi, Tomaž Sussi, Andrea 
Zaghet. En dijak ima popravne izpite, 
eden pa je bil odklonjen.

1. ki. lic.: Maša Bandelj, Ivana Bre- 
celli, Manica Maver, Franc Janez 
Mljač, Valentina Repini, Vladimira 
Vodopivec, Neva Zaghet, Barbara Zlo
bec. Trije dijaki imajo popravne izpi
te.

2. ki. lic.: Elisabetta Ciacchi, Smi
ljana Gruden, Agata Kuhar, Neva Lu
pine, Giuliana Pavlica, Francesca Rus
tja, Breda Sussi. Trije dijaki imajo po
pravne izpite.

Vseh sedem dijakov 3. klasičnega 
liceja je bilo pripuščenih k zrelostnim 
izpitom.

letu kaos, ki prizadene že itak priza
dete otroke in njihove družine. Mene 
je sram tega, a kot tehnik ne morem 
ničesar spremeniti. To spoznanje te 
prisili, da se politično izpostaviš. Nič 
čudnega torej, da se je tudi mnogo 
mojih kolegic odločilo za kandidaturo 
na listah KPI. Komunisti so bili edini, 
ki so se dosledno in konkretno zavze
mali za ta vprašanja.

Spoznala sem te pred več kot de
setimi leti, ko ste s Pavlom Fondo in 
drugimi sestavljali dokument, ki naj 
bi postavil temelje za neko novo, ra
cionalno in učinkovito službo v ko
rist slovenskih otrok. Kaj se je od 
takrat spremenilo?

Nedvomno je tisto naše delovanje, 
rekla bi celo večletno gibanje, s kate
rim smo pritiskali na javne uprave, 
obrodilo sadove. Slovenski otroci so 
bili brez skrbstva in specializiranih 
služb. Starši so morali v Ljubljano, če 
so jim hoteli pomagati. Ne gre pa po
zabiti, da smo sedanjo celovito socio- 
psiho-pedagoško službo za slovenske 
otroke gradili iz zametkov, ki so na
stali v okviru pokrajinskega zdrav
stvenega konzorcija, kateremu je na
čeloval komunist Pessato. Da smo to 
dosegli, je trajalo dolgo, za službo pa 
smo se v prvi vrsti borili socialni de
lavci, psihologi in psihiatri, ki smo 
vsak dan delali v stiku z ljudmi.

Pokrajinska uprava je letos ukini
la službo za slovenske otroke v mes
tnem središču. Primorski dnevnik je 
o tem izčrpno pisal, žal pa to pisanje 
ni rodilo pomembnih reakcij. Takrat 
sem imela vtis, da se slovenske soci
alne delavke čutite osamljene in da 
je odzivnost Slovencev relativna...

Navezala bi se na svoj prvi odgo
vor: to je bil še en dokaz več, kako 
vodilni politiki razgrajujejo že obsto
ječe delo. Poleg politične ocene je ta 
sklep Locchijeve uprave pomenil za 
nas zelo hud udarec. Bile pa smo 
razočarane tudi s slovensko javnostjo: 
pričakovale smo močno reakcijo, 
predvsem s strani slovenskih inštitu
cij, v prvi vrsti šol. Razen ene same 
edine izjeme pa do tega ni prišlo. Zdi 
se mi zelo pomembno, da se v naši 
sredi skuša omogočiti boljše življenje 
tudi tistim našim članom, ki so emar- 
ginirani in torej najbolj podvrženi 
asimilaciji. To je ravno tako pomemb
no (če ne še bolj) kot birokratsko uve
ljavljanje naših pravic.

Preidimo na področje, ki te je za
dnje čase videlo v prvi bojni vrsti: 
sinhrotron.

Ne bi povzemala celotne problema
tike, saj sem že velikokrat imela pri
ložnost, da povem, kako stvari oce
njujem. Naj povem le temeljno ugoto
vitev: šahovnica, na kateri naj bi se 
odigrala tako resna partija šaha, ni 
bila na mizi tržaške Občine, ampak 
čisto drugje, na sedežih strank. Sin
hrotron je prevzela KD, Center za 
znanstvene raziskave pa PSI. Ne le 
Slovencem, tudi tržaškemu prebival
stvu je bila s tem odvzeta možnost, 
da bi odločali o bodočem razvoju.

Rubbia: nekaj pridevnikov.
Egocentrik, neolikan, nestrpen, čep

rav verjetno genialen. Neolikan zato, 
ker ne posluša ljudi in ker si na jav
nih srečanjih mirne duše sezuje čev
lje, noge pa stegne na mizo.

Preidiva od Rubbie do Karla (Kar- 
leta) Grgiča. Bi kupila od njega že 
rabljen avto?

Če bi mi ga prodal z velikim p°' 
pustom, bi.

Ne bom originalna, pa vseeno- 
koga bi vrgla s stolpa, Parovela all 
Pahorja?

Parovela ne bi vrgla s stolpa, ker se 
itak ruši pod njim. Tudi Pahorja ne bi 
saj mu je vendarle uspelo zbuditi ma
hove na naših šolah. Dala pa bi 11111 
nasvet: naj z vrha stolpa, na katereg0 
se je postavil ali je bil postavljen, ne 
bi tako zaničevalno gledal na preoS' 
tale smrtnike, ki so s trdim delom 1,1 
velikim naporom prispevali k temd 
da stolp stoji. . ,

S kakšnimi obvezami predstavlja’ 
svojo kandidaturo za občinski sve

Svoje človeške, profesionalne in P° 
Ulične izkušnje hočem pretopiti v bP 
raviteljsko delo, ki naj bo koristno z 
širši del prebivalstva. Pri tem me 
ri dejstvo, da govorimo komunisti ” 
lijani in Slovenci, skupen jezik, ^eS.z, 
ne moremo trditi za socialiste. Kot t ^
voljena svetovalka pa se mislim še

podrotibnaprej boriti na socialnem ,— 7 ... 
in za uveljavljanje načel sožitja. Z 
zemala se bom tudi, da bi rajons 
svetom bila priznana vloga, ki 1° P 
zakonu imajo, a je sedaj izničena- 

Še zadnje, morda malce Iez® a) 
vprašanje. Tvoj mož (in moj kol 
Duško Kalc je kot rimski doP1* „6 
skoraj vsak dan v parlamentu, b , 
bojiš, da bi mu Ilona Staller-Ci 
lina zmešala glavo? ien-

O ne, so druge, bolj nevarne
ske! --aia
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Volilna kampanja iz dneva v dan živahnejša Včeraj prvo srečanje o državnih podjetjih

Tudi SSk daje veliko pozornost 
obravnavi aktualnih vprašanj

Dežela vztraja z zahtevo 
po novih delovnih mestih

Stranke v tej volilni kampanji, ki je 
v polnem teku, posvečajo prvenstveno 
pozornost tematskim razpravam o naj
bolj pomembnih in aktualnih vpraša
njih, ker so očitno jasno razumele, da 
so tradicionalni volilni shodi nezani
mivi in za javnost dejansko neprivlač
ni. To pot je ubrala tudi Slovenska 
skupnost, ki je v ponedeljek zvečer 
priredila v Bazovici javno razpravo o 
zaščiti okolja, na kateri so sodelovali 
strokovnjaka Aljoša Vesel in Franco 
Pisani, devinsko-nabrežinski župan 
Brezigar in predsednik Gozdne zadru- 
ge s Padrič Karlo Grgič. Kot piše v 
tiskovnem sporočilu SSk, je na razpra
vi prišlo jasno do izraza, da je varstvo 
narave s parki sprejemljivo le, če jih 
upravlja prebivalstvo prizadetega ob
močja, ki lahko o njih soodloča. SSk 
poleg tega zahteva, da se v primeru 
omejitev izkoriščanja zemlje in raznih 
vinkulacij prizna lastnikom primerna 
odškodnina. Predstavniki SSk — piše 
še v sporočilu za javnost — so tudi 
poudarili, da je bila SSk edina stranka 
v deželnem svetu, ki je zaradi naspro
tovanja lokaciji sinhrotrona pri Bazo
vici glasovala proti deželnemu finan
čnemu posegu v korist tega načrta.

Danes prireja SSk na Opčinah 
okroglo mizo o mednarodni vlogi naše 
dežele. Sodelovali bodo Boris Artač, 
Aleš Lokar in Alojz Tul, srečanje, ki 
bo ob 20.30 v Fižgarjevem domu, bo 
vodil novinar Marjan Slokar. Jutri bo 
imela SSk v Marijinem domu pri Sv. 
Ivanu okroglo mizo o vprašanju zdrav
stvene oskrbe, v nedeljo pa bo v Mav- 
hinjah slavnostni Tabor ob 40-letnici 
samostojnega nastopanja SSk. Devin- 
sko-nabrežinska sekcija stranke lipove 
vejice pa prireja v petek v hotelu Eu- 
ropa ob nabrežinski obali srečanje na 
temo »Turistični razvoj in slovensko

gospodarstvo«.
Tržaška zelena, mestna in laična lis

ta vabi prebivalstvo na okroglo mizo 
na temo »Ali je pri nas možno sožitje«, 
na kateri bodo sodelovali poslanec ze
lenih in eden izmed voditeljev Južno- 
tirolske alternativne liste Gianni Lan- 
zinger, slovenski predstavnik iz Bene
čije Ferruccio Clavora, kandidata Ma
rino Busdachin in Andrea Wehrenfen- 
nig ter predstavnika "Skupine 88" 
italijanske skupnosti v Jugoslaviji 
Eros Bičič in Tatjana Juratovec. Javna 
razprava bo danes ob 18. uri v tržaš
kem hotelu JoIly.

Tudi ostale stranke posvečajo v tej 
kampanji pozornost konkretnim pro

blemom, nekateri pa seveda demagoš- 
ko izkoriščajo manjšinska vprašanja in 
"strašijo" Tržačane z dvojezičnostjo in 
z domnevnimi privilegiji, ki naj bi jih 
naša manjšina uživala po uzakonitvi 
globalne zaščite.

Posebno "aktiven" na tem področju 
je v zadnjih dneh socialdemokratski 
kartel, ki je to demagoško kampanjo 
"poveril" nekdanjemu neofašističnemu 
poslancu Renzu De Vidovichu, vodite
lju tako imenovane skupine "Lista tri- 
colore", ki je sedaj zaveznica socialde
mokratske stranke na Tržaškem. PSDI 
skuša s to volilno potezo očitno prido
biti naklonjenost tržaških nacionalis
tičnih krogov.

Shoda KPI v Križu in v Mavhinjah
KPI bo imela v tem tednu celo vrsto volilnih shodov v mestu in v 

bližnji okolici. Danes popoldne ob 18. uri bo v kriškem Ljudskem domu 
predstavitev glavnih slovenskih kandidatov za Deželo, Pokrajino in Občino, 
ki jo prireja krajevna sekcija KPI Josip Verginella. Na shodu bodo govorili 
Miloš Budin, Nives Košuta, Ravel Kodrič in predsednik zahodnokraškega 
rajonskega sveta Slavko Štoka. Ob 20.30 pa bo podoben shod v Mavhinjah 
(gostilna Urdih), ki ga prireja občinska sekcija KPI Enrico Berlinguer. Na 
manifestaciji, ki jo bo vodila Stanka Mokole, bo govoril glavni slovenski 
kandidat KPI za deželni svet Miloš Budin.

Manifestacija slovenskih komunistov pa bo jutri ob 20.30 tudi v Soščevi 
hiši na Proseku v priredbi sekcije KPI za Prosek in Kontovel. Devinsko-na
brežinski komunisti pa napovedujejo okroglo mizo o perečem vprašanju 
kraškega parka, na kateri bodo sodelovali naravoslovec Perco, kandidat za 
Pokrajino v nabrežinskem okrožju Cordara in Miloš Budin. Srečanje bo v 
petek ob 18. uri v hotelu Sistiana v Sesljanu.

Danes ob 21. uri bo v gledališču v Ul. Fabbri 2 shod komunističnih 
kandidatov na temo »Zakaj KPI?«, ki se ga bodo udeležili Vtargherita Hack, 
Franco Panizon, Fabio Omero in Gianfranco Granara, zaključil pa ga bo 
član partijskega vodstva Massimo D’Alema. V nedeljo pa bo na festivalu 
Unita na Kolonji (Ul. Fleming 7) govoril član centralnega komiteja KPI sen. 
Armando Cossutta. Na zborovanju bo sodeloval tudi slovenski senator Sto
jan Spetič.

Včeraj je bilo v Trstu prvo srečanje 
o državnih podjetjih na Tržaškem in 
Goriškem, ki ga je priredila deželna 
uprava. Zastopnik družbe za spodbuja
nje industrijskih dejavnosti SPI Romu- 
aldo Volpi je prvi prevzel besedo in z 
dokajšnjim optimizmom naštel uspehe 
družbe. V zadnjih dveh letih je SPI 
odobrila državno sodelovanje v 14 
podjetjih, od katerih jih je 8 že v polni 
proizvodnji, preostalih šest pa še ures
ničujejo. Poudaril je tudi, da bodo vsa 
ta podjetja — ko bodo v celoti urejena 
— lahko nudila 869 delovnih mest, od 
katerih jih bo polovica novih. Dalje je 
družba SPI v ta podjetja naložila do
brih 70 milijard lir, glavnico pa je us
tvarila skupaj s finančnima družbama 
Friulia in Finporto, z družbo za sin- 
hrotron in z drugimi finančnimi par
tnerji.

Deželni odbornik za industrijo Car- 
bone je v svojem posegu nekoliko 
omejil optimizem svojega predgovor
nika. Predpostavil je, da Dežela nima 
nikakršnih predsodkov ali nezaupanja 
do družbe SPI, vendar pa Dežela teži 
k razvijanju novih industrijskih po
bud, od prvih zametkov pa vse do de
janske uresničitve. Dejal je tudi, da je 
sicer spodbudno govoriti o skoraj 870 
delovnih mestih, vendar da morajo be
sedam in proračunom obvezno slediti 
dejanja. Za to pa je po njegovem mne
nju treba predvsem razumeti, kje tiči 
vzrok za stalne zamude v uresničeva
nju novih industrijskih objektov na 
Tržaškem in Goriškem. Srečanja o dr
žavnih podjetjih v deželi so se udele
žili tudi sindikalisti Marazzi, Trebbi in 
Todaro, ki so poudarili potrebo po 
ugotavljanju verodostojnosti načrtov, 
ki jih ponuja in uresničuje družba SPI.

Danes bo na vrsti drugi del srečanj, 
za katera vlada veliko zanimanje. Od
bornik Carbone je že napovedal, da

bosta današnji srečanji napornejši, saj 
bodo na njih obravnavali najbolj ko
čljive argumente v zvezi z državnimi 
podjetji. Na prvem mestu bo tako ške- 
denjska železarna, za katero deželna 
uprava ne odstopa od stališča, da je 
treba nujno ohraniti sedanje število 
zaposlenih delavcev. S tem se namreč 
ne strinja Finsider, ki krči delovno 
silo zlasti v tistih železarnah, ki niso 
več zanimive za domače in tuje par
tnerje. Krajevni upravitelji in pred
stavniki IRI bodo govorili tudi o napo
vedanem (in tolikokrat preklicanem) 
centru za dizelske raziskave, o Tržaš
kem arzenalu in tržiški ladjedelnici.

Tudi nestrokovnost 
tržaške delovne sile 
hromi razvoj industrije

Možnost industrijskega razvoja v 
Trstu je bila osrednja tema okrogle 
mize, ki jo je priredila služba Trieste 
Consult. Govorniki so se sicer strinja
li, da obstajajo številne možnosti za 
poživitev krajevnega gospodarstva, 
začenši pri sanaciji in urbanizaciji ne
katerih mestnih predelov in zemljišč v 
industrijski coni, vendar ostaja odprto 
vprašanje, ali Trst razpolaga z ustrez
no delovno silo oziroma z usposoblje
nim kadrom, ki bi ga bilo mogoče ta
koj zaposliti. Sodobna industrija za
hteva namreč vedno večjo šolsko in 
strokovno izobrazbo, s čimer pa se tr
žaški delovni potencial res ne more 
ponašati. Prav zato nastajajo manjši 
industrijski objekti in obrtniške delav
nice, čeprav je vse več podjetnikov, ki 
bi lahko skrajšali vrste brezposlenih, 
če bi le naleteli na pravi posluh kra
jevnih upraviteljev in industrijcev.

Pogovor z dr. Vladimirom Vremcem

Prizadevamo si za lepše 
in za bolj urejeno mesto

Najlepše obdobje za zelenice in 
cvetje je seveda že mimo, saj smo na 
Pragu poletja. Občinska uprava oziro- 
raa služba za javno zelenje pri tej up
ravi zato prav v teh dneh zamenjuje 
sPomladansko cvetje s poletnim, ki 
bo krasilo mestne gredice, zelenice in 
tudi glavne upadnice v tržaško mes
tno središče.

Ker smo želeli nekaj več izvedeti o 
skrbi za lepši videz mesta, smo se — 
trot ponavadi — obrnili na direktorja 
službe za javno zelenje pri tržaški 
Občini, dr. Vladimirja Vremca.

»Želimo si vedno nekaj novega, 
naše zelenice in gredice hočemo spre
minjati, da bi bile čim lepše in vablji- 
vejše. Večkrat nas silijo k temu raz
mere same, na primer golobi, ki nam 
Pojedo zelenje in potlačijo zemljo. Ra
zen tega pa zahteva poletje drugačne 
nasade. Vedno bolj se nagibamo k 
temu, da bi se v mesecih, ki so pred 
nami odločali za grmičevje, ali za vr
tnice, ki so še najbolj hvaležne. Veli- 
«o načrtov imamo, veliko novega in 
mpega bi radi postorili, pa nam manj- 
tra za vse to delo, krašenje in vzdrže- 
vanje okrog dve tretjini osebja. S tako 
majhnim številom ljudi pa seveda ni. 
mogoče delati čudežev. Vendar se no
čemo predati pesimizmu in zaenkrt 
odklanjamo misel, da bi bile naše ze- 
enice in gredice res samo zelene, to- 

rcj posejane samo s travo. Dokler 
bomo le mogli, se ne bomo odrekli 
Cvetju in barvam. To smo dolžni že 
dteščanom, predvsem starejšim in 
otjokom, ki najbolj uživajo v lepem 
.tjolju. Dolžni pa smo to tudi turistom,
.1 Prihajajo v naše mesto in ki si želi
ta videti lepo okolje in urejeno mesto, 

al se politika, ki jo vodijo v mestu, 
e jklada z našimi željami, načrti in z 
Q!° skrbjo za lepo okolje.« 
č-e vrsto let se služba za javno zele- 
Ie trudi, da bi olepšala tudi pred

li estie- Posebno skrb posveča Barkov- 
mm in seveda središču mesta, ki je 
s c 7~ kot je poudaril dr. Vremec 
rej išče za vse. Tja hodimo vsi in to- 
zJi Vs.i ulivamo ob pogledu na lepo 

»\?JC0 cvetn° gredo, 
rafj dneh bomo skušali organizi- 
c„ čistilno akcijo ob dveh glavnih 
čev.' ki vodita z Opčin do Ferneti- 
Ser ln Bazovice do Peska. Pri Sv. 
mJ>tu smo že marsikaj opravili s po- 
kaiJ°. učnega osebja in učencev tam- 
bom^1^ šol. Pri sedanjih akcijah 
bony-lme^ pomoč tudi od drugih od- 

ev- domačinov in pa naravo- 
m0 društev. Seveda pričakuje-
njajo Pomoč drugih šol, ki se zače- 
miLlih?'avedati pomena sodelovanja 
katera m,?trok pri urejanju okolja, v 
bon rila živimo. In tu bi morali še 
Vilno elati' ?e truditi, da bi mlade pra- 
kar jzgopli, da bi znali ceniti to, 
'h bou?ariamo za naše lepše okolje 
cip nn,,za Plutje. Toda, če jih nihče 
čisto nk1 ?.P°štovati naravo, skrbeti za 
delan n°./e' Potem tega ne bodo znali 
bila ui, ko bodo odrasli. Morda bi 

uv naloga vas novinarjev, da

sprožite kakšne sestanke, okrogle 
mize, ali akcije, ki bi opozorile na to 
problematiko. Druga mesta zelo skrbi
jo za svoje okolje, pri nas pa je te 
skrbi še vse premalo. V manjših kra
jih na primer skrbijo sami lastniki hiš 
tudi za zunanje okolje in nič ne vpra
šujejo, če je to njihovo, ali tuje. Mi pa 
v mestih skrbimo le za svoj dom, zu
nanjost pa nam je deveta skrb.«

»Ste letos naredili kaj novega?«
»Sami lahko iz vašega uredništva 

vidite, kako urejujemo vrt ob vašem 
poslopju. Žal nam ni uspelo, da bi ta 
dokaj velik zelen prostor spremenili v 
igrišče za mlade in otroke. Konzulta 
je bila namreč drugačnega mnenja in 
tako nam načrt ni uspel. Več načrtov 
pa je še v delu, saj smo z njihovim 
uresničevanjem začeli že pred leti in 
jih bomo v kratkem tudi dokončali. 
Naj omenim ureditev dela barkov- 
Ijanske obale, preureditev vrta in ig
rišča na Pončani in ureditev zelenice 
na Trgu Oberdan. Tu bo sedanja zele
nica izginila, ker bodo sredi trga po- 
tavili kip Mascherinija, okoli njega pa 
bomo zasadili 11 do 12 cipres. Osebno 
sem proti temu načrtu, ker menim, da 
je bila zelenica na Trgu Oberdan naj
lepši okras mestu. Toda drugi so odo
brili ta načrt in tako bo okolje na tem 
trgu spremenjeno.«

Veliko načrtov ima še dr. Vremec v 
zvezi z urejanjem samega mesta, pa 
jih ne more uresničiti, ker za to ni 
dovolj posluha s strani odgovornih 
oblasti.

»Tako si iščem pač osebno zadošče
nje drugje. Že drugo leto predavam 
študentom arhitekture v Palermu o 
parkovem zelenju in vrtovih. Tu pri
pravljamo tudi srečanje vseh sredo
zemskih držav o vrtni kulturi v Sredo
zemlju. Rad delam in imam s temi 
predavanji lepo zadoščenje. Pa še to 
vas bo morda zanimalo, da bomo ver
jetno ustvarili v Portorožu parkovnik 
vrtnic.. Želel sem, da bi to uresničili v 
našem mestu, oziroma v Miramar- 
skem parku. Ker pa vidim, da ne bo 
prišlo do uresničitve, bom zadovoljen, 
če bo to uresničeno v Portorožu.«

Še smo se pogovarjali o raznih bi
rokratskih težavah, o tem, kako težko 
je uveljavljati v našem mestu nove 
zamisli in o raznih načrtih. Potem pa 
smo si skupaj ogledali novo šolsko 
poslopje, ki ga bodo v teh dneh urad
no odprli v okraju Svete Magdalene- 
spodnje. Lepa atrijska veža, polna ze
lenja, bo krasila to novo šolsko po
slopje.

»Človek je vesel, ko vidi nekaj tako 
lepega, tako svežega, tako lepo zele
nega. Takšne reči je lepo delati in 
človek uživa ob njih. Upajmo, da 
bomo v prihodnje še razširili vsako
letno prireditev ' Pomlad v Trstu" in z 
njo izostrili občutljivost tržaške jav
nosti. Človek pač ne sme vreči puške 
v koruzo. Vedno mora delati, v upa
nju, da bo bolje...«

NEVA LUKEŠ

Dva agenta obsojena na 1 leto in 4 mesece, druga dva oproščena

Mile kazni tudi na drugostopenjskem 
procesu o umoru avtonomista Greca

Z dvema obsodbama na 1 leto in 4 me
sece zapora in z dvema oprostitvama se 
je včeraj na tržaškem porotnem sodišču 
končal prizivni proces o umoru padov- 
skega avtonomista Pietra Greca, ki je bil 
ustreljen 9. marca 1985 med policijsko 
akcijo v Ul. Giulia 39 v Trstu. Tudi dru
gostopenjski proces se je torej zaključil s 
sorazmerno milo razsodbo, podobno kot 
se je končal že prvostopenjski 26. oktob
ra 1986.

Sodišče je sinoči po skoraj devetih 
urah posvetovamnja sklenilo, da obsodi 
na 1 leto in 4 mesece zapora podinšpek- 
torja politične policije DIGOS Giuseppa 
Guidija (na prvem procesu je bil oproš
čen) zaradi nenamernega umora in agen
ta DIGOS Maurizia Bensa zaradi kazni
vega pretiravanja v zakonitem uporab
ljanju orožja (zaradi istega dejanja je bil 
poprej obsojen na osem mesecev zapora). 
V obeh primerih bosta kazni olajšani z 
ugodnostmi, ki jih predvideva zakon. 
Agenta tajne službe SISDE Maurizia Ro
mana je sodišče oprostilo, češ da je rav
nal v samoobrambi (na prvostopenjskem 
procesu je bil obsojen na osem mesecev), 
medtem ko je glede agenta DIGOS Mau
rizia Passanisija sklenilo, da mu ne sodi 
za namerne poškodbe v obremenilnih 
okoliščinah, ker je medtem stopila v ve
ljavo amnestija.

Tržaško prizivno porotno sodišče je s 
to razsodbo praktično pripisalo enako 
odgovornost podinšpektorju DIGOS Giu- 
seppu Guidiju, ki je vodil policijsko ak
cijo, in agentu DIGOS Mauriziu Bensi, ki 
je streljal na Greca, ko je skušal zbežati 
na ulico, a potem ko so ga že zadeli stre
li v veži poslopja v Ul. Giuila. Agenta 
DIGOS Maurizio Romano in Maurizio 
Passanisi, ki sta streljala v veži, pa sta 
bila oproščena, prvi zaradi samoobram
be, drugi pa zaradi amnestije. Poudariti 
velja, da je državni pravdnik Arrigo 
Mellano v svoji obtožnici pretekli petek 
zahteval, naj sodišče obsodi Romana in 
Benso na 14 let zapora zaradi namernega 
umora, Guidija pa na 2 leti zapora zaradi 
nenamernega umora. Tudi Mellano je 
predlagal, naj Passanisiju ne sodijo, ker 
je medtem stopila v veljavo amnestija.

Razsodba je marsikoga presenetila. 
Med sicer maloštevilno publiko je na 
včerajšnji obravnavi med drugimi bila 
radikalna parlamentarka Adelaide Agli- 
etta, ki je bila ljudski sodnik na procesu 
proti rdečim brigadirjem v Turinu. »Tak
šna pravica prav gotovo ne more pove
čati zaupanja državljanov v javne inšti
tucije,« je vidno razočarana komentirala. 
V tej zvezi lahko omenimo tudi besede, 
ki jih je državni pravdnik Mellana izre

kel v svoji včerajšnji repliki. »V demok
ratični državi ni dopustno nekaznovanje 
odgovornih, ko le-ti nosijo določene uni
forme,« je dejal brez dlak na jeziku. Pris
taviti seveda moramo, da je to obtožbo 
takoj odločno zavrnil odvetnik Giovanni 
Galletto, ki je na procesu zastopal notra
nje ministrstvo.

Jutri v Vižovljah 
predstavitev knjige 

o družini Žužek
Jutri ob 18. uri bo v kongresni 

dvorani športnega centra v Vižov
ljah predstavitev knjige »Carso - 
Riscatto dalla poverta« (Zgodovina 
družine Žužek kot primer razvoja in 
modernizacije prebivalstva devin- 
sko-nabrežinske občine). O delu bo 
spregovoril prof. Fulvio Salimbeni, 
ki poučuje sodobno zgodovino na 
Univerzi v Trstu, prisoten pa bo 
tudi avtor James C. Davis, profesor 
zgodovine na univerzi v Philadel- 
phiji (Pensylvanija). Za organizacijo 
je poskrbela devinsko-nabrežinska 
občinska uprava v sodelovanju z za
ložništvom »L’Editrice Goriziana«.

Danes spet stavka uslužbencev RK

Delavci podjetij v krizi 
so se srečali s sindikati

Zastopniki delavcev tržaških podje
tij v krizi in delavcev v dopolnilni 
blagajni so se te dni sestali s sindikal
nimi organizacijami CGIL, CISL, UIL. 
Srečanje sodi v okvir pobud sindikata 
za uresničevanje načrtov o zaposlova
nju in ustvarjanju novih delovnih 
mest v tržaškem industrijskem in up
ravnem sektorju.

Delavci tekstilne tovarne Calza 
Bloch, žaveljske rafinerije Aguila, 
podjetij Iret in Orion so navedli teža
ve, s katerimi se vsakodnevno srečuje
jo na delovnem mestu. V Calzi Bloch 
se je na primer že preteklega maja iz
tekla izredna dopolnilna blagajna, ni 
pa še znano, ali jo bo lastništvo poda
ljšalo oziroma obnovilo. Z nekoliko 
drugačno stvarnostjo se soočajo delav
ci bivše Agujle. Kljub temu da je bilo 
v preteklih mesecih izrečenih veliko 
besed o novih finančnih, proizvodnih 
in zaposlitvenih načrtih, se stvari le 
počasi premikajo. Družba Monteshell 
le deloma uresničuje napovedane 
spremembe, kaže pa, da bo število za
poslenih krepko manjše od tistega, ki 
ga sindikat zahteva. Zaenkrat je po
novno stekla dejavnost v obalnem na
ftnem skladišču, Monteshell pa name
rava uporabiti le 20 rezervoarjev za

skupnih 500 tisoč kubičnih metrov na
fte. Hkrati je napovedala, da bo v 
kratkem uredila naprave za proizvod
njo bitumnov in zgradila tudi veliko 
skladišče tekočega plina.

Se veliko negotovosti vlada na pro
izvodnem obzorju podjetij Iret in Ori
on, saj je presežna delovna sila vedno 
številnejša. Protislovno pa je že dej
stvo, da se v tržaškem industrijskem 
sektorju vsak mesec zaposli kakih ti
soč delavcev, kljub temu pa se vrste 
delavcev v dopolnilni blagajni daljša
jo. Sindikat meni, da bi se položaj le 
deloma izboljšal tudi v primeru, da bi 
mu uspelo v celoti uresničiti omenje
ne zaposlitvene načrte. Toliko hujše 
pa je, da se za začasne zaposlitve in 
nove objekte, katerih bodočnost je 
hudo vprašljiva, črpajo sredstva iz jav
nih skladov, ki bi jih bilo mogoče us
trezneje naložiti.

Zunaj industrijskega sektorja pa naj 
zabeležimo, da bodo uslužbenci Rde
čega križa danes stavkali ves dan. 
Stavka se uokvirja v napovedane pro
testne manifestacije, ki jih je RK na
povedal že v začetku tega meseca. 
Tudi današnja stavka je vsedržavnega 
značaja.

t Preminila je naša draga mama 
in nona

Ivanka Regent 
vi Grlanc

Pogreb bo jutri, 16. t. m., ob 12. uri 
iz mrtvašnice glavne bolnišnice v cer
kev na Kontovel.

Žalostno vest sporočajo: hčerki 
Neva in Dragica, vnuki Robert, 
Aleksander, Andrej, Elizabeta in 
drugo sorodstvo.

Kontovel, Prosek, 15. junija 1988

Občina Trst sočustvuje ob smrti
GIOVANNIJA PAGLIARIJA 

CONSOL ATIJA
bivšega občinskega svetovalca v ob
dobju od novembra 1966 do septem
bra 1970.
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Pomemben uspeh trebenskih petošolcev

S slovensko besedo drugo mesto 
na natečaju pod znakom UNICEF

Učenci osnovne šole Pinko Tomažič iz Trebč smo se v letošnjem šolskem 
letu uspešno udeležili raznih natečajev. Med temi je bil natečaj za učence petih 
razredov osnovnih šol v Furlaniji-Julijski krajini, Venetu, na Južnem Tirolskem 
in za šolarje italijanske manjšine v Jugoslaviji. Natečaj je bil razpisan pod 
pokroviteljstvom mednarodne organizacije UNICEF za nagrado Giuseppe Malli- 
oli z naslovom: »Per una ricerca di cultura tradizionale in una parlata delle Tre 
Venezie« (Za raziskavo o tradicionalni kulturi v eni izmed govoric Treh Bene- 
čij). Napisali smo štiri prijetne zgodbice, ki so povezane s preteklostjo naše 
vasi in ki sta nam jih pripovedovala učiteljica in vaščan. Spise smo poslali kar 
v slovenščini. Bili smo nagrajeni. Zasedli smo drugo mesto in dobili denarno 
nagrado 250 tisoč lir. Dva učenca sta se udeležila nagrajevanja v Trevisu. 
Organizatorji natečaja so ju prisrčno sprejeli, še posebno, ker smo bili edini 
učenci slovenskih šol s Tržaškega in Goriškega, ki smo sodelovali pri natečaju. 
Povedali so, da so morali poiskati prevajalca, ki je naše spise prevedel v 
italijanščino. Kljub temu je komisija odločila, da so naši spisi vredni nagrade.

V šoli smo se zmenili, da odstopimo del denarne vsote v korist organizacije 
UNICEF. Učenci V. razreda osnovne šole Pinko Tomažič - Trebče

Rojanski nižješolci so praznovali 
v Kulturnem domu Prosek-Kontovel

Učenci in profesorji srednje šole Fran Erjavec iz Rojana- so se poslovili od 
šolskega leta s prireditvijo, ki je bila preteklo soboto v Kulturnem domu na 
Proseku. Ravnatelj prof. Josip Pečenko je v svojem pozdravnem nagovoru izre
kel priznanje vsem dijakom, ki so sodelovali na športnih in drugih tekmovanjih. 
Posebna darila pa so prejeli učenci, ki so sodelovali pri tekmovanju za Cankarje
vo nagrado in za bralno značko, ter seveda učenci, ki so dosegli najboljši uspeh 
v šolskem letu.

Na vrsti je bila potem igrica SOS za Veroniko, ki jo je napisala Lučka 
Peterlin Susič. Mladi igralci so pod veščo režijo avtorice sproščeno in prepričlji
vo odigrali svoje vloge. Igrici je sledil lutkovni prizor o življenju na šoli, katere
ga besedilo so napisali učenci iz drugega razreda, lutke-profesorje pa so pod 
vodstvom prof. Jasne Merku izdelali učenci iz istega razreda s pomočjo nekate
rih prvošolcev. Za domiselno glasbeno spremljavo je poskrbela prof. Edith Can- 
ziani.

Prireditev se je končala z dvema slikovitima baletoma iz Griegove suite 
Peer Gynt, ki ju je prav tako pripravila prof. Canziani z učenci prvega razreda. 
Na koncu so prvošolci pod njenim vodstvom zapeli še uspavanko. Kulturnemu 
delu prireditve je sledila še prijetna družabnost.

koncerti
Verdi
Festival operete - Poletje 1988. Od

30. junija do 10. avgusta se bodo v Trstu 
v organizaciji občinskega gledališča 
Verdi zvrstile tri operete: Straussov NE
TOPIR, Dostalova KLIVIA in Lebarjeva 
VESELA VDOVA.

razstave
V TK Galeriji je odprta razstava z na

slovom UMETNOST V OBLEKI Branke 
Donassy, Magde Starc-Tavčar in Marije 
Vidau.

V občinski galeriji bodo danes, 15. t. 
m., ob 18.30 odprli razstavo z naslovom 
OBALNI UMETNIKI 88. Razstavo prireja 
Društvo likovnih umetnikov slovenske 
Obale.

V galeriji Cartesius, Ul. Marconi 16, 
bodo v soboto odprli razstavo, na kateri 
bo sodelovalo 40 grafikov-s po enim de
lom. Razstava bo trajala do 30. t. m.

V Palači Costanzi je v teku 21. dežel
na razstava grafike, pri kateri sodeluje s 
po enim ali dvema deloma 40 deželnih 
grafikov. Razstava se zaključi 19. t. m., 
21. pa se začne deželna razstava, na kate
ri bo sodelovalo 26 deželnih slikarjev z 
risbami.

V Galeriji Studio PHI (Ul. S. Michele 
8/1) bo do 19. junija na ogled fotografska 
razstava GAETANA ZANNIBONIJA.

V Ljudski knjižnici (Ul. Teatro Roma
no 7) je odprta fotografska razstava Fa- 
bia Balbija z naslovom 'Sahara N'Ajjer".

SKD Vigred - šempolaj obvešča, da se 
v obnovljeni občinski hiši nadaljuje do 
nedelje, 19. t. m., razstava razglednic Ad
riana Princivala. Urnik: vsak dan od 
19.30 do 21.30 ter v nedeljo od 10. do 12. 
ure.

šolske vesti
Sindikat slovenske šole sporoča, da je 

do 20. junija odprt rok za vključitev no
vih prosilcev v posebni seznam študen
tov na skrbništvu za poučevanje na slo
venskih šolah. Sedanje lestvice posebne
ga seznama ostanejo v veljavi tudi za 
prihodnje šolsko leto - kot ostale pokra
jinske lestvice suplentov (min. okr. 64 od 
4. 3. 88) - zato tistim, ki so že vljučeni 
vanje, ni treba na novo vlagati prošnje. 
Informacije dobite na sedežu SSŠ, Ul. 
Carducci 8/II.

razna obvestila
TPPZ P. Tomažič obvešča, da bo jut

ri,16. junija, ob 20.30 v Partizanskem 
domu v Bazovici televizijsko snemanje 
za TV Ljubljana. Sledila bo generalka za 
nastop, ki bo pri Sv. Alojziju (S. Luigi) v 
soboto, 18. 6., ob 19. uri.

ANPPIA - Vsedržavno združenje itali
janskih antifašističnih političnih prega
njancev priredi srečanje političnih pre
ganjancev (obtoženi in obsojeni od fašis
tičnega sodstva ali konfinirani) v soboto, 
18. junija, ob 15.30 v Kulturnem domu A. 
Ukmar - Donijo. Vpisovanje za srečanje 
na sedežu združenja v Ul. Crispi 3, II. 
nadstr. Za informacije tel. na št. 730306 
od 9. do 12. ure ter od 16.30 do 18.30 ob 
ponedeljkih, sredah in petkih.

Glasbena matica vabi na OBČNI 
ZBOR, ki bo v petek, 24. junija, ob 19.30 
v prvem in ob 20. uri v drugem sklicanju 
na šoli Glasbene matice, Ul. R. Manna 
29.

razne prireditve
KD Lonjer-Katinara vabi na MAGIC 

VIKJ SHOW s čarodejem Vikijem & Co. 
jutri, 16. 6., ob 20.30 na dvorišču društve
nega sedeža v Lonjerju.

Lutkovno gledališče Ljubljana prire
di v soboto, 18. t. m., ob 16. uri ODPRTO 
HIŠO ZA OTROKE ZAMEJSKIH SLO
VENCEV - 2-urni program z lutkovno 
predstavico in nastopom plesne skupine 
KAZINA. Vstop prost. Vabljeni so vsi 
osnovnošolski otroci. Če se želiš priduži- 
ti, se odpeljemo s privatnimi avtomobili 
v soboto ob 13.30. Zbirališče ob 13.15 
pred bazoviško cerkvijo. Informacije pri 
ZSKD, tel. 767303 ob uradnih urah.

Odbor in MePZ Rdeča zvezda - Salež 
prirejata ob zaključku sezone 1. SRE
ČANJE PRIJATELJSKIH PEVSKIH 
ZBOROV v soboto, 18. 6., ob 20.30 v 
Športno-kulturnem centru v Zgoniku. 
Nastopajo MePZ Rdeča zvezda, ŽPZ Pro- 
sek-Kontpvel, ŽPZ Rdeča zvezda in 
MePZ Logatec.

PD Slovenec Boršt-Zabrežec vabi v 
Hribenco 18., 19. in 20. junija. V soboto, 
18., in v ponedeljek, 20. junija, od 20.30 
dalje ples z ansamblom Pomlad. V nede
ljo, 19. junija, ob 19. uri prvič v Trstu 
KONCERT "COUNTRV WESTERN & 
BLUEGRASS" GLASBE z ansambli "RED 
WINE" in "THE SUMMERTIME BAND", 
solist BEPPE GAMBETTA. V primeru 
slabega vremena bo koncert v gledališču 
F. Prešeren v Boljuncu.

GLASBENA
MATICA

TRST

šolsko leto 1987/88
zaključne akademije 

gojencev šole 
glasbene matice

evangeličansko-luteranska cerkev 
Trg Panfili
Danes, 15. junija, ob 20.30
Tamara Ražem, Marko Ozbič - 
klavir,
Raffaella Petronio - violina,
Aljoša Starc - klarinet,
Miran Pisani - trobenta,
Max Černigoj, Jordan Pisani
- kitara,
Aleksi Jercog, Aleksej Mahnič, 
Maurizio Marchesich
- harmonika,
Marko Ozbič, Claudia Sedmach, 
Verenka Terčelj
- klavirska spremljava.

Vabljeni!

GLASBENA
MATICA

TRST

šolsko leto 1987/88
zaključne akademije 

gojencev šole 
glasbene matice

evangeličansko-luteranska cerkev 
Trg Panfili
V petek, 17. junija, ob 20.30
Tomaž Fabec, Claudia Sedmak - 
klavir,
Maila Ozbič, Marto Sancin - 
violina,
Erika Buzečan, Marjana Debeljuh, 
Metka Zeriali - flavta 
Marko Štoka - klarinet,
Francesco Furlanich, Adam Selj - 
harmonika,
Marko Ozbič, Tamara Ražem, 
Aljoša Starc - 
klavirska spremljava

Vabljeni!

čestitke
Danes praznujeta zlato poroko GU- 

ERRINA in MILKO s Proseka. Iskreno 
jima čestitajo ter želijo obilo zdravja 
in še veliko skupnih let Marija in Juš- 
ta ter Elda in Dino z družinama.

V Nabrežini hišica stoji, kjer VALE
RIJA CAHARIJA rojstni dan slavi. 
Obilo zdravja in veselja ji želijo bivše 
delovne kolegice.

Giordano in Marta srečno zibata 
vnukinjo

MARTINO
Evi in Pieru Degrassiju ter nono- 

tom čestita, mali Martini pa želi ve
liko zdravja in sreče

KD F. Venturini

kino
ARISTON - 17.00, 22.15 32 dicembre.
EKCELSIOR I - 18.00, 22.00 AlFimprov- 

viso uno sconosciuto, i. Diane Lane,

EKCELSIOR II - 18.15, 21.45 H pranzo di 
Babette, dram., Danska 1987, r. G. 
Axel, i. S. Audran, B. Federspiel.

NAZIONALE IV - 16.30, 22.00 Kitty Tip- 
pel, r. Paul Verhoeven, i. Rutger Hau- 
er, Monigue Van De Ven, □

NAZIONALE I - 16.30, 22.15 Sing Sing 
chiama Wall Street.

NAZIONALE II 17.45, 22.15 Shining, r. S. 
Kubrik, i. J. Nicholson.

PENICE - 18.30, 22.15 La regina della 
notte. □□

GRATTACIELO - 16.30, 22.15 Ceneren- 
tola, ris., prod. Walt Disney.

MIGNON - 16.30, 22.15 Top Gun, akc., 
ZDA 1986, 110/ r. T. Scott; i. T. Cruise, 
K. McGills.

LJUDSKI VRT - 21.15 Howard il desti- 
no del mondo.

EDEN - 16.00, 20.00 Profonda visita gi- 
necologica, porn.,

NAZIONALE III - 16.30, 22.15 Adoles
centi in calore, porn., □ □

VITTORIO VENETO - 16 00, 21.45 L'ul- 
timo imperatore, dram., It./ZDA 1987, 
r. Bernardo Bertolucci, i. John Lone, 
Joan Chen.

CAPITOL - 16.30, 22.00 Tre scapoli e un 
bebe, kom., ZDA 1988, r. L. Nimoy, i. 
Steve Guttenberg, Tom Selleck, Ted 
Danson

LUMIERE FICE - 17.00, 22.00 II cielo 
sopra Berlino.

ALCIONE - 16.00, 22.00 Monty Python 
(II senso della vita), □

RADIO - 15.30, 21.30 II Taboo n. 4, pom.,

Prepovedano mladini pod 14. letom □ - 
18. letom □ □

velika izbira avtoradiov 
najboljših znamk

UNIVERSALTECNICA

včeraj - danes izleti
Danes, SREDA, 15. junija 1988

VID
Sonce vzide ob 5.15 in zatone ob 20.56

- Dolžina dneva 15.41 - Luna vzide ob 
5.33 in zatone ob 22.30.

Jutri, ČETRTEK, 16. junija 1988
BENO

PLIMOVANJE DANES: ob 4.57 naj
nižja -66 cm, ob 11,52 najvišja 30 cm, ob 
16.43 najnižja -2 cm, ob 22.16 najvišja 44 
cm.

VREME VČERAJ: temperatura zraka 
24,8 stopinje, zračni tlak 1014,2 mb rahlo 
narašča, veter 10 km na uro zahodnik, 
vlaga 62-odstotna, nebo rahlo pooblače- 
no, morje rahlo razgibano, temperatura 
morja 22,8 stopinje.

ROJSTVA IN SMRTI
RODILI SO SE: Daniele Fiore, Nathan 

Maria Radovič, Francesca Cesaratto, Ste
fane Pasguadibisceglie, Bruno Maisto.

UMRLI SO: 57-letni Giorgio Neri, 79- 
letni Filippo Stella, 78-letna Maria Mo- 
via, 78-letni Pietro Nicoli, 68-letni Arturo 
Bianchini, 46-letni Benito Patova, 83-let- 
na Anna Fabčič, 78-letna Luigia Bacchel- 
li, 64-letni Guglielmo Bisiacchi, 67-letna 
Maria Parenzan, 81-letna Marcella Pa
dca.

DNEVNA IN NOČNA 
SLUŽBA LEKARN 

Od ponedeljka, 13., do sobote,
18. junija 1988

Dnevna služba - od 8.30 do 19.30
Korzo Italia 14, Ul. Giulia 14, Erta S. 

Anna 10 (Kolonkovec), Lonjerska cesta 
172, Lungomare Venezia 3 (Milje). 
OPČINE — Proseška ulica 3 (tel. 422923)
- samo po telefonu za najnujnejše prime
re.

Dnevna služba - od 19.30 do 20.30
Korzo Italia 14, Ul. Giulia 14, Erta S. 

Anna 10 (Kolonkovec), Lonjerska cesta 
172, Largo Sonnino 4, Trg Libertš, Lun
gomare Venezia 3 (Milje).
OPČINE - Proseška ulica (tel. 422923) - 
samo po telefonu za najnujnejše primere.

Nočna služba - od 20.30 do 8.30
Largo Sonnino 4, Trg Liberta 6, Lun

gomare Venezia 3 (Milje).
OPČINE - Proseška ulica (tel. 422923) - 
samo po telefonu za najnujnejše primere.

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SLUŽBA
Nočna služba od 20. do 8. ure, tel. 7761, 

predpraznična od 14. do 20. ure in praz
nična od 8. do 20. ure.

mali oglasi
OSMICO ima odprto Jurij Štubelj v 

Šempolaju.
OSMICO je odprl Maks Kralj v Slivnem 

na št. 12.
PRI GOLJEVIH pod Javo je odprta 

osmica. Poleg belega in črnega vina je 
na razpolago tudi domač prigrizek.

V ŠTANDREŽU je odprl osmico Stanko 
Mamšič. Toči belo in črno vino ter po
nuja domači prigrizek.

OSMICO ima Alojz Kante v Praprotu na 
št. 18.

LAVRIHA JOSIP, Dolina 233, toči črno 
in belo vino.

DVONADSTROPNO POČITNIŠKO HI
ŠICO, na novo opremljeno, 25 km od 
Vrhnike, v neokrnjeni naravi ob robu 
gozda, 6 ležišč, 2 dnevna prostora, ka- 
minet, kuhinja, WC, prha, terasa, po
krit prostor za 3 avtomobile, parcela 
2.000 kv. m, oddajamo. Tel. 040/744556.

APARTMA v Červarju, 5-6 ležišč, oddam 
julija, avgusta in septembra. Tel. 
003861/483037.

V ŠIBENIKU - PIROVAC dajem v najem 
hišo - sobe z uporabo kuhinje. Za in
formacije telefonirati vsak dan od 17. 
do 21. ure na št. 0038-78/63315 (BL JU).

V NAJEM dajem majhno stanovanje za 
1 osebo (po možnosti moški). Tel. 
228390.

VSA GOSPODINJSKA IN VRTNA 
DELA želim opravljati 1-krat tedensko 
pri slovenski družini. Tel. 
003866/35121 po 20. uri.

UNIVERZITETNA ŠTUDENTKA nudi 
lekcije iz latinščine in grščine za višje 
srednje šole. Telefonirati na št. 410518 
ob uri kosila.

SLOVENSKA DRUŽINA, 3 odrasli, nuj
no išče 3-sobno stanovanje v Gorici, 
eventualno tudi za odkup. Tel. 
0481/82087.

MLADIČE bernardinca in nemškega ov
čarja prodam. Tel. 0481/882317 ob ve
černih urah.

PRODAM stanovanje v centru Trsta, 110 
kv. m, 2 vhoda, samostojno ogrevanje. 
Tel. 762228.

PRODAM jadrnico 470 v dobrem stanju. 
Tel. 211688 od 13.30 do 14.30.

PRODAM mali tovornjak lupetto OM s 
kabino ali brez. Za informacije telefo
nirati na št. 0481/391209.

SPDT prireja v nedeljo, 19. junija, av
tobusni izlet na Platak in Snježnik ob 
priliki srečanja PD Snežnik iz Ilirske Bis
trice in PD Platak z Reke. Odhod ob 6. 
uri izpred sodnijske palače, Trg Ulpiano. 
Vpisovanje na ZSŠDI.

Zvezi upokojencev CGIL Devin-Nab- 
režina-Križ prirejata v nedeljo, 19. juni
ja, izlet v Abano Terme in na področje 
Colli Euganei. Vpisovanje na sedežih v 
Križu in Nabrežini ob uradnih urah, tel. 
200036.

Društvo slovenskih upokojencev v 
Trstu prireja izlet na Sviščake nad Ilir
sko Bistrico 29. junija. Vpisovanje na se
dežu društva, Ul. Čicerone 8, jutri, ,16. 
junija, od 9. do 10. ure za člane in od 10. 
do 11. ure za nečlane.

prispevki
Namesto cvetja na grob Hermana 

Svetliča daruje družina Damjan Pertot in 
Ida Pertot 50.000 lir za Godbeno društvo 
Nabrežina.

Ob 8. obletnici smrti nepozabnega 
Draga Pahorja (13.6.1980) daruje družina 
50.000 lir za KD I. Grbec, 50.000 lir za 
Združenje aktivistov Tržaškega ozemlja,
50.000 lir za tabornike Rodu modrega 
vala in 50.000 lir za šentjakobsko kultur
no društvo.

Ob 26. obletnici smrti Lucije Špehar 
daruje hči Avgušta Krevatin 100.000 lir 
za Zadrugo Ban.

V spomin na drago mamo ob obletnici 
smrti in na vse drage pokojne daruje 
Zora Pregare 15.000 lir za Sklad M. Čuk.

Namesto cvetja na grob Kristine Zahar 
vd. Sedmak daruje družina Strajn (Boršt 
114) 10.000 lir za spomenik padlim v 
NOB iz Boršta in Zabrežca.

V spomin na Mileno Zahar in Karmela 
Luxo daruje Marjan Starčev 25.000 lir za 
ŠD Kontovel.

Ob prvi obletnici smrti svaka Bogomi
ra Sirka darujeta Vera in Nino Košuta
30.000 lir za popravilo kriškega Ljudske
ga doma.

V spomin na nepozabno hčerko Nado 
daruje Eda Ronzani 20.000 lir za Ljudski 
dom iz Križa.

Za TPPZ P. Tomažič darujejo podporni 
člani Zora Česnik (Trst) 10.000 lir, Adal- 
gisa Biekar (Skedenj) 25.000 lir in Dario 
Starc (Kontovel 150) 10.000 lir.

V počastitev spomina dragega moža 
Livia Vorusa daruje žena Graziella
100.000 lir za TPPZ P. Tomažič.

Namesto cvetja na grob Ivana Rebule
darujeta družini Adamič in Cecotto (45)
60.000 lir za SKD Vigred.

V spomin na Ivana Rebulo darujeta 
Marica in Silvano Rebula 50.000 lir za 
SKD Vigred.

V spomin na Ivana Rebulo in Stanka 
Legišo darujejo družini Lino Doljak
50.000 lir in Gruden (Šempolaj 49) 50.000 
lir za SKD Vigred.

V spomin na Jožijevo mamo daruje 
Peter Suhadolc 50.000 lir za ŠZ Sloga.

V spomin na Josipa Gorupa darujeta 
Mila in Gabrijel Ferluga 30.000 lir za 
spomenik padlim v NOB na Opčinah.

Namesto cvetja na grob Carmela Luxe 
darujejo Miranda in Renato Blažon
30.000 lir, Irene 10.000 lir in družina Kalc
15.000 lir za A.O. Jaka Štoka.

V spomin na dragega soseda Josipa 
Gorupa darujeta Eda in Vinko Milič
20.000 lir za SKD Tabor in 20.000 lir za 
popravilo orgel v cerkvi sv. Jerneja na 
Opčinah.

V spomin na Alda Visinija darujeta 
Eda in Vinko Milič 30.000 lir za popravi
lo orgel v cerkvi sv. Jerneja na Opčinah.

V spomin na g.o Lojzko Lombar-Peter- 
lin daruje Olga z družino 30.000 lir za ŠZ 
Sloga.

V počastitev spomina g.e Lojzke Peter
lin daruje Angela Vremec 15.000 lir za 
ŠZ Sloga.

V spomin na Marijo Rijavec daruje_ Al
bin Kukanja 50.000 lir za Sklad M. Čuk.

Ob 11. obletnici smrti dragega očeta 
Stanota Miliča daruje hči Stana z druži
no 20.000 lir za balinarsko sekcijo Kraški 
dom.

Ob 3. obletnici smrti Franca Kalca da
ruje sin z družino 20.000 lir za KD Skala- 

Namesto cvetja na grob Tončke Colje' 
ve daruje Srečko Colja 20.000 lir za 
Združenje aktivistov osvobodilnega 9'" 
banja na Tržaškem ozemlju.

Družina Grgič (Padriče 52) daruj6
10.000 lir za Zadružni center za socialno 
dejavnost.

V spomin na Tončko Goljevo daruj6 
Zdenka Šauli 10.000 lir za Zadružni cen
ter za socialno dejavnost.

velika izbira avtoradiov 
najboljših znamk
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TRST - Ul. Machiavelli 3
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Ameriški dolar..............
Nemška marka .............
Francoski frank.............
Holandski florint .........
Belgijski frank..............
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Japonski jen...........
Švicarski frank .... 
Avstrijski šiling .... 
Norveška krona ...
Švedska krona.......
Portugalski eskudo 
Španska peseta .... 
Avstralski dolar ...
Debeli dinar...........
Drobni dinar...........
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209'^n8,5°

10,5°
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SPECIALIZIRANI SERVIS

TRST - Ul. Machiavelli 3 BCIKB BANCA Dl CREDITO Dl TRIESTE 
TRŽAŠKA KREDITNA BANKA

Telet.: Sedež 040,f’7°3l 
Agencija Domjo 83 .
Agencija Rojan
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Ne več mladi Pink Floyd 
po štirih letih v Evropi

Po štirih letih tišine se vračajo v Evropo slavni Pink Floyd, rock skupina, ki 
je v šestdesetih letih presenečala s svojo psihedelično glasbo in lučmi. Zdi se 
skoraj neverjetno, a vsi člani skupine imajo že 40 let in sami pravijo, da nimajo 
več mladostniškega elana, s katerim bi snemali ploščo za ploščo ali bi bili stalno 
na turnejah. Sicer se ne nameravajo posloviti od občinstva, ki jih še vedno ljubi, 
tako je pojasnil na tiskovni konferenci bobnar Nick Mason, izogibajo se le 
preobvezujočih načrtov. Morda se bodo ponovno prikazali že prihodnje leto, 
morda pa čez pet ali deset let. Morda bodo že kmalu posneli ploščo. Vmes bi se 
radi ukvarjali še s čim, tako je poudaril pevec-kitarist David Gilmour, radi bi šli 
na počitnice z družino in otroki, radi bi igrali na karte, pilotirali letalo in še 
marsikaj... Skratka, ljubijo občutek prostosti.

Nobeden od treh članov skupine - z Masonom in Gilmourjem igra pianist 
Richard Wright, medtem ko so še vedno napeti odnosi z basistom Rogersom 
Watersom, ki je kolegom skušal onemogočiti, da bi nastopali z imenom Pink 
Floyd - ni hotel razkriti, kaj pripravljajo za turnejo po Evropi. Skupina je zaslo
vela zaradi dovršenosti koncertov in prav gotovo se ne bo izneverila svoji karak
teristiki. Sicer so se spomnili tudi Watersa. Pravijo, da se brez njega veliko bolj 
zabavajo, ker se je Waters silil v ospredje, zanje pa je važnejša glasba. Novinarji 
so jih vprašali, kaj mislijo o Michaelu Jacksonu, saj bodo v Franciji nastopali 
samo dober teden pred njim. »Mlad je še..., vendar ni slab...,« se je glasil odgovor.

Pink Floyd bodo začeli turnejo v Versaillesu v začetku prihodnjega tedna, 
sledili bodo Berlin, Rotterdam in Mannheim, 6. julija bodo v Turinu, 8. in 9. v 
Modeni, IT in 12. julija v Rimu, nato se bodo vrnili v Francijo, nadaljevali 
turnejo po Španiji, Švici, Danski, Norveški in Angliji, kjer bo tudi zadnji nastop 
8. avgusta v Londonu.

Glas črne Venere očaral
Whitney Houston je v nedeljo zvečer zaključila svojo kratko turnejo po 

Italiji. Nastopala je samo v Rimu (10 tisoč gledalcev) in Milanu, obakrat uspeš
no, saj 24-letna "črna Venera" ve, česa si občinstvo želi in mu to tudi ponudi. 
Zato je všeč občinstvu vseh starosti, od najstnikov do že zrelih gospa.

Whitney Houston razpolaga s čudovitim glasom in neobičajnim glasovnim 
razponom, kar pravzaprav ni čudno, saj je zrastla v "glasbeni" družini. (Njena 
mati je znana pevka gospelov, s petjem se ukvarja tudi teta, njena sestrična pa 
je slavna Dionne Warwick). Repertoar pa je glede na izredne možnosti glasu 
(označujejo jo kot najbolj nadarjeno pevko na svetovnem prizorišču!) kar preveč 
skromen in normalen. Odlikuje ga spevnost, kar pevki omogoča, da prodaja na 
milijone plošč, primanjkuje mu morda rockovske agresivnosti.

Ob njej nastopa skupina zelo dobrih glasbenikov: pianist John Simmons, ki 
je že devet let umetniški vodja skupine, basist Ricky Minor, kitarist Steve Kelly, 
saksofonist Jay Davidson, bobnar Gregory Grainger, pri klaviaturah VVillard 
Nieeks in pri tolkalih Kevin Jones, poleg njih pa še skupina pevcev in plesal
cev. Oba koncerta sta bila koreografsko enostavna in do potankosti izdelana, 
saj je Whitney Houston ponudila oboževalcem v izredno elegantnem sporedu 
enajst pesmi, med katerimi je bilo več prijetnih gospelov, ob mehkih baladah 
Pa tudi nekaj izrazito ritmičnih motivov.

Stavka orkestra milanske Scale
Zaradi stavke orkestra milanske Scale je sinoči odpadla premiera Verdijeve

ga Nabucca, ki naj bi jo vodil dirigent Riccardo Muti. Člani orkestra zahtevajo 
namreč povišek 3 milijonov lir mesečno, vodstvo pa zahteve ni sprejelo. Vsaj po 
mnenju precej razburjenega vodstva naj bi bili zaradi prekinitve pogajanj v 
nevarnosti tudi turneji avgusta po Koreji in septembra po Japonski.

Ženska in njena stvarnost brcda pahor

Založba Laterza pripravlja 
zgodovino žensk na Zahodu

Zgodovinska pot človeštva z vidika 
žensk: to je ambiciozni projekt, ki se 
ga je lotil italijanski založnik Vito La
terza v sodelovanju s skupino razisko
valcev različnih narodnosti. Obsežno 
delo, ki naj bi izšlo v petih knjigah, bi 
moralo priti v javnost v letih 1990-92. 
Pri projektu sodeluje približno 68 av
torjev, od katerih je samo petnajst 
moških, glede na narodnost pa prevla
dujejo francoski zgodovinarji.

Francoz je tudi glavni koordinator 
celotnega projekta: gre za zgodovinar
ja svetovnega slovesa Georgesa Duby- 
ja, njegova desna roka pa je profesori
ca Michelle Perrot. Zaradi številčnosti 
francoske komponente med nosilci na
črta je bila tudi uradna predstavitev v 
Parizu in sicer v Italijanskem kultur
nem inštitutu. Ker je seveda marsikdo 
spraševal založnika Laterzo, kako to, 
da je v znanstveni ekipi toliko Franco
zov, je odvrnil, da je trenutno francos
ka zgodovinska šola med najsolidnej- 
šimi.

Glede vsebinske zasnove je Vito La

terza poudaril, da bodo pripravili zgo
dovinski pregled človeštva, v katerem 
ženske ne bodo igrale podrejene vlo

ge. Istočasno pa ne bodo predstavili 
vrste pomembnejših ženskih likov 
skozi stoletja, temveč so se odločili za 
poglobljeno raziskavo o vlogi žensk, 
vendar ne za »zgodovino feminizma«.

Sicer bodo posamezna poglavlja sa
mostojno zasnovale koordinatorke po
sameznih obdobij. Vsekakor bo izho
dišče vseh soudeleženih, tako je zago
tovila Michelle Perrot, ženska stvar
nost v zgodovini zahodne civilizacije.

Preglejmo na kratko še poglavja, na 
katera bo razdeljena Zgodovina žensk 
od antike do današnjih dni. S prvim 
poglavjem, se pravi z žensko v antiki, 
se bo spojradla Pauline Schmitt Pan- 
tell. Srednji vek so zaupali Christiane 
Klapisch-Zuber, medtem ko bosta po
glavje o tako imenovani moderni eri 
osnovali Natalie Zemon Davies in Ar- 
lette Farge. Posebej bosta predstavlje
ni 19. oziroma 20. stoletje: za prvo bo 
odgovarjala Genevieve Fraisse, osnu
tek o drugem pa bo pripravila Franco- 
ise Thebaud.

Ekipa je torej pretežno ženska, so 
ugotavljali na predstavitvi, direktorji 
pa so moški. Vsekakor bo o rezultatih 
najbolje pričala Ženska zgodovina.

1 današnii tplpviriinki in vadiiaki Knnvediuunusnji leievizijs/ii in ruuiju/ii sporeui

C RAI 1 ^ RAI 2 i 1 RAI 3 | i fT RTV Ljubljana ^ TV Koper
A15 Inf. oddaja: Uno Mattina 
9.35 Variete: Dadaumpa

10.30 Dnevnik
10.40 Rubrika: Okrog nas
11.30 Nadaljevanka: Jack London
12.00 Dnevnik - kratke vesti
12.05 Čudoviti svet Walta Disneyja
13.00 Nanizanka: La famiglia Brady
13.30 Dnevnik
13.55 Dnevnik - tri minute
14.00 Športna oddaja: 90. Europeo
14.15 Dokumentarec: Ouarkov svet
15.00 Inf. oddaja: Odprta šola
16.00 Risanki: Tao Tao, 16.45 Rosaura
17.55 Oddaja iz Parlamenta
18.00 Dnevnik - vesti
18.05 Kviz: Parola mia
19.25 Oddaja o nogometu
19.40 Almanah in vreme in dnevnik
20.30 Nanizanka: La signora in giallo - 
. Delitto al night
21.20 Variete: Cucina Gambarotta
22.15 Dnevnik
22.25 Filmske novosti
22.30 Inf. oddaja: Dogodki
23.00 Vaterpolo: Italija-Madžarska
24.00 Dnevnik - zadnje vesti

8.00 Prva izdaja in telovadba
9.00 Matineja: Italija se prebuja

10.00 Rubrika: V prijetnem počutju
11.05 Dok.: Umetniki pred ogledalom
11.25 Kviz: Paroliamo
11.55 Variete: Mezzogiorno e...
13.00 Dnevnik - ob trinajstih
13.25 Komentar o nogometnem EP
13.40 Nadaljevanka: Ouando si ama
14.30 Dnevnik in športne vesti
15.00 Glasbena oddaja: D.O.C.
16.30 Nanizanka: Lassie
17.00 Dnevnik - kratke vesti
17.10 Šport: nogomet za EP, Anglija- 

Nizozemska
18.00 Dnevnik - športne vesti
19.00 Nanizanka: II brivido delTimpre- 

visto
19.30 Horoskop, vreme, dnevnik, šport
20.30 Aktualno: II testimone
22.20 Dnevnik - kratke vesti
22.30 Filmska oddaja: Totojev planet
23.30 Dnevnik
24.00 Film: Baciamo le mani (dram., It. 

1973, r. Vittorio Schiraldi, i. Ar
thur Kennedy, John Saxon, 
Agostina Belli)

12.00 Aktualno: Meridiana - Igramo se 
z znanostjo

14.00 Deželne vesti
14.30 Izobraževalna oddaja: Bo tako? - 

Delo v bodočnosti
15.00 Mladinska oddaja: Jeans 2 (vodi

ta Fabio Fazio in Simonetta Za- 
uli)

16.00 Glasbena oddaja: Concertone - 
Tina Turner

16.30 Šport: atletika (iz Trenta)
17.00 Aktualno: Italijanske dežele
17.30 Športni dnevnik: Derby (vodi

17.45 Inf. oddaja: Geo reprint
18.30 Nanizanka: Vita da strega
19.00 Vreme in dnevnik
19.30 Deželne vesti
19.45 Aktualno: 20 let prej
20.10 Šport: nogomet za EP, Irska-SZ
21.00 Dnevnik
22.10 Informativna oddaja: Scenarij
23.05 Dnevnik - zadnje vesti
23.20 Koncert: Simf. orkester RAI iz 

Rima z dir. Petrom Haagom iz
vaja Schubertovo Simfonijo št. 
10 v C-duru

00.15 Rubrika: 20 let prej

9.00 Poletna noč (pon.)
16.35 Mladinska nadaljevanka: Deček 

z zelenimi prsti (2. del)
17.05 Otroška oddaja: Miškolin - Miš- 

kolin pestuje
17.15 Ep v nogometu: Anglija-Nizo- 

zemska (iz Dtisseldorfa)
19.00 Vreme in Obzornik
19.13 TV Okno in Zrno
19.30 Dnevnik in vreme
20.05 Film: Dodsvvorth (scenarij Syne- 

ya Howarda po romanu Sinclai- 
ra Lewisa; dram., ZDA 1936, r. 
William Wyler, i. Walter Hud
son, Ruth Čhatterton, Mary As- 
tor, David Niven, č-b; To je eden 
prvih Wylerjevih filmov in pred
stavlja pretanjeno psihološko 
študijo o starejšem zakonskem 
paru. Drug drugemu se začneta 
razkrivati šele na potovanju po 
Evropi, daleč od domačega oko
lja...)

21.45 Dnevnik
22.05 Poletna noč, vmes nadaljevanki 

Beg v neznano in Garfield pri
haja

13.30 TVD Novice
13.40 Športne vesti: Sportime 
13.50 EP v nogometu: ZRN-Nizozem- 

ska (pon.) ■
15.20 EP v nogometu: Italija-Španija
17.00 EP v nogometu: Anglija-Nizo- 

zemska
19.15 Odprta meja

Danes v Odprti meji med drugim: 
TRST — Podtajnik PSI Martelli v Tr

stu
TRST — Poslanec Bordon (KPI) o 

aferi Camber
TRST — Zaključek šolskega leta 
ŠPETER — Zaključni koncert glasbe

ne šole
MILJE — Z letošnje "Veselice" 
DREKA — Pogovor z županom Mau- 

riziom Namorjem

19.30 TVD Stičišče
20.00 EP v nogometu: Irska-SZ
22.15 Dnevnik in Športne vesti
22.30 EP v nogometu: Anglija-Nizo- 

zemska (pon.)
24.00 Iz studia: Reportaže o EP

r,

13.30
14.30 
15.00

_ CANALE5
8-15 Nanizanke: Arcibaldo,

8.40 Aliče, 9.10 Storie 
di vita

a-30 Nadaljevanka: Gene- 
ln ralHospital 

■30 Kvizi: Cantando can- 
tando, 11.15 Tuttinfa- 
miglia, 12.00 Bis, 12.40 
II pranzo e servito 
Nad.: Sentieri 
Kviz: Fantasia 
Film: Non mangiate le 
margherite (kom., 
ZDA 1960, Charles 
Walters, i. David Ni
ven, Doris Day, Spring

17 os v,yington) 
l? ts ^apizanka: Aliče 
Ig ri« ^vlZ; Doppio Slalom 

3 Nanizanke: Webster,
18.40 I cingue del 
Ruinto piano, 19.10 1

Ig 4« Jefferson
Kviz: Tra moglie e ma- 

2q „ rito
22 3n Yfriete: Gala di Ciak 

Nanizanke: Top ser 
£ret, 0.30 Gli intocca-
ciale1'30 Squadra spe'

Reteouattro
Nanizanka: La grande

9 i c VaHata 
15 Film:■ Da tempesta 

Pust., It. 1958, r. Alber- 
0 Lattuada in Miche

langelo Antonioni, i. 
Silvana Mangano, Van 
Heflin, Viveca Lind- 
fors)

11.30 Nanizanke: Giorno 
per giorno, 12.00 La 
piccola grande Neli, 
12,30 Vicini troppo vi- 
cini

13.00 Otroška oddaja: Ciao 
Ciao, vmes risanke Lo 
specchio magico, 
Mimi, Snorky

14.30 Nadaljevanke: La val- 
le dei pini, 15.30 Cosi 
gira il mondo, 16.30 
Aspettando il domani, 
17.15 Febbre damore

18.15 Kviza: Cest la vie, 
18.45 Gioco delle cop- 
pie

19.30 Nanizanka: Quincy
20.30 Kviz: O.K. il prezzo e 

giusto
22.35 Aktualno: Italija spra

šuje, 23.35 Amer.iško 
stoletje

0.30 Nanizanki: Vegas, 1.25 
Missione impossibile

^j> ITALIA1_______
8.30 Nanizanke: L uomo da 

sei mihoni di dollari, 
9.25 Wonder Woman,
10.20 Kung Fu, 11.20 
Agenzia Rockford,
12.20 Charlies Angels,
13.20 Arnold

13.50 Variete: Smile
14.20 Glasbena oddaja: Dee- 

jay Television
15.00 Nanizanka: Hardcas- 

tle & McCormick
16.00 Otroška oddaja: Bim 

bum bam, vmes risan
ke Aliče, Fiorellino, 
Clementine, Il tulipa
ne nero

18.00 Nanizanki: Hazzard,
19.00 Chips

20.00 Risanka: Una per tutte, 
tutte per una

20.30 Nanizanki: LTncredi- 
bile Hulk, 21.30 Mac 
Gyver

22.30 Filmski tednik: Ciak... 
si gira

23.30 Film: Una vita violen- 
ta (dram., It. 1962, r. Pa
olo Heusch in Brunel- 
lo Rondi, i. Franco Cit- 
ti, Serena Vergano)

1.30 Nanizanka: La strana 
coppia

(gdilfaM TELEPADOVA
11.30 Nadaljevanki: Dan- 

cing Days, 12.301 Ryan
13.30 Risanke
14.15 Nadaljevanke: Una 

vita da vivere, 15.00 
Dancing Days, 16.30 
Piume e paillettes

17.00 Nanizanka: La fattoria 
dei giorni felici

17.30 Risanke
19.30 Nad.: Brillante
20.30 Film: Sandokan, la tig

re di Mompracem 
(pust., 1963, r. U. Lenzi, 
i. Steve Reeves, Gene
vieve Grad)

22.20 Kviz: Colpo grosso 
0.15 Film: Le donne degli 

ammutinati del Boun- 
ty (pust., ZDA 1956, r. 
Jean Varbrough, i. Ja
mes Craig, Lynn Bari) 

1.45 Nan.: Switch

^ TELEFRIULI
13.00 Dok.: Lepa Italija
13.30 Nanizanka: Leonela
14.30 Dražba
15.30 Risanke
16.30 Glas. odd.: Musič box
18.00 Nad.:Unadonna
19.00 Dnevnik
19.30 Rubriki: Dan za dnem 
19.40 Nanizanka: Il dito nel-

1'occhio
20.00 Rubrika: Zdravstvo 

danes
20.30 Variete: Hamburger 

serenade
22.00 Volitve'88
22.30 Dnevnik
23.00 Rubrika: Dan za dnem 
23.10 Nanizanka: Il dito nel-

Locchio
23.30 Dražba
24.00 Informativna oddaja

□JfL TELEOUATTRO
(Se povezuje s sporedi Italia 1) 
Lastne oddaje:
19.30 Dogodki in odmevi

RADIO TRST A
7.00, 13.00, 19.00 Dnevnik: 8.00, 10.00,

14.00, 17.00 Poročila: 7.20 Dobro jutro 
po naše: koledarček, (7.40) pravljica:
8.10 Rožice te Čaninaue; 8.40 Za vsa
kogar nekaj; 10.00 Pregled dnevnega 
tiska; 10.10 Š koncertnega repertoarja;
11.30 Zbornik: Ženska in naš danes (1. 
del); 11.30 Zdravnik in pacient; 12.00 
Skozi njen glas v umetnost; 12.40 Der
matolog svetuje; 13.20 Zborovska glas
ba; 13.40 Skice; 14.00 Deželna kronika;
14.10 Od Milj do Devina; 14.40 Povej
mo glasbo - Kresničke; 15.00 Roman: 
Vojna in mir (76. del); 15.15 Zbornik (2. 
del); 16.00 Skozi njen glas v umetnost;
16.30 Ena beseda kot veter pomladni;
17.10 Mi in glasba; 18.00 Literarna 
predpremiera: Absalomova pripoved;
18.25 Povejmo glasbo.

LJUBLJANA
5.00, 6.00, 6.30, 8.00, 9.00, 10.00, 11.00,

12.00, 14.00, 19.00, 21.00, 22.00, 23.00 Po
ročila; 8.05 Za knjižne molje; 8.30 In
strumenti; 9.05 Matineja; 10.05 Rezer
virano za; 11.05 Izbrali smo; 12.10 Pod 
domačo marelo; 12.30 Kmetijski nasve
ti; 12.40 Pojemo in godemo; 14.05 Me
hurčki; 14.20 Mladi mladim; 14.45 Mo
zaik; 15.00 Radio danes, radio jutri;
15.30 Dogodki in odmevi; 16.00 Vrti
ljak želja; 17.00 V studiu; 18.00 Ansam
bel bratov Avsenik; 18.30 Na ljudsko 
temo; 19.35 Lahko noč, otroci; 20.00 
Zbori; 20.35 Harfist Jože Pikelj; 21.05 
Opere; 22.30 Glasba; 23.05 Literarni 
nokturno; 23.15 Jazz.

RADIO KOPER
(slovenski program)

13.30, 14.30, 17.30 Poročila; 6.05 Da
nes se spominjamo; 6.10 Vreme in pro
met; 6.30 Jutranjik; 7.00 Jutranja kro
nika; 7.30 Pregled dnevnega tiska;
13.00 Na valu Radia Koper; 14.40 Zani
mivost, Pesem tedna; 15.30 Dogodki in 
odmevi; 16.00 Glasba po željah; 16.30 
Primorski dnevnik; 17.00 Glasbeni ki
osk; 18.00 Naj zvoki zaigrajo; 18.35 Po
pevke po telefonu; 19.00 Prenos Radia 
Ljubljana.

RADIO KOPER
(italijanski program)

6.15, 8.30, 9.30, 10.30, 13.30, 14 30
16.30, 17.30, 18.30 Poročila; 7.15, 12.30,
15.30, 19.30 Dnevnik; 6.00 Glasba; 6.35 
Koledarček; 7.35 Prisrčno vaši; 8.00 
Minishow; 8.40 Po vaši izbiri; 9.32 Fee- 
ling v glasbi; 9.45 Ansambel Casadei;
10.00 Na prvi strani; 10.10 Otroški ko
tiček; 10.35 Vstop prost; 11.15 Srečanja;
11.40 Popevka tedna; 12.00 Glasba po 
željah; 14.00 Srečanje s Kompasom;
14.45 Edig Galletti; 15.45 Sintonizirani;
16.00 Popevka tedna; 16.05 Minishovv;
17.00 Bubbling; 17.33 Aplavz za; 18.00 
Ghetto Blaster; 18.33 Glasba; 19.00 
Glasbena obzorja.

RADIO OPČINE
10.00 Za vsakogar nekaj; 12.00 Glas

beni mozaik; 19.00 Glasba po željah;
20.40 Aktualna oddaja: Pogovor z od
vetnikom; 21.00 Ostali Trst; nato Noč
ni glasbeni spored.
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Z zadnje seje občinskega sveta

Če hočeš posekati drevo 
moraš imeti dovoljenje

Po žetvi začetek širjenja pokopališča

Skupno na odru goriški in ljubljanski dijaki

Prijeten in sodoben nastop mladih
Goriški nadškof obiskal Kulturni dom

Kako ohraniti drevesa v našem mes
tu? Kdo na županstvu odgovarja za to 
vprašanje? Ali mora tudi zasebnik 
vprašati za dovoljenje takrat ko name
rava posekati drevo na svojem vrtu ali 
dvorišču? Vsa ta vprašanja je zastop
nik Zelenih Fiorelli postavil županu 
na zadnji seji občinskega sveta.

Najprej je hotel vedeti kakšni more
bitni kazni je podvržen zasebnik, ki 
izrije drevo na svojem dvorišču. Svoj 
poseg je motiviral zato, ker je neki za
sebnik dal posekati košato drevo na 
lastnem dvorišču poleg šole pod Ka
pelo. Potem ko je neka soseda šla k 
mestnim redarjem ter zadevo prijavila 
se je baje mož ustrašil posekati še dru
go podobno košato drevo. Fiorelli je 
izrazil željo, da ne bi posekali starega 
oreha na dvorišču nekdanje slovenske 
kmetijske šole v Ulici Duca d'Aosta. 
Tam bodo sedaj gradili slovenski šol
ski center. Bi bilo moč gradbeni načrt 
spremeniti tako, da bi oreh tam ostal?

Odbornik za javna dela Del Ben je v 
odgovoru dejal, da bodo preučili zade
vo oreha na gradbišču slovenskega 
šolskega centra. Povedal pa je tudi, da 
bi morali vsi zasebniki prijaviti župan
stvu, oziroma od tega dobiti dovolje
nje, takrat ko nameravajo izruti dreve
sa, seveda taka, ki imajo določen po
men. Seveda bi bilo treba prilagoditi 
in posodobiti občinski pravilnik. Čep
rav se v Gorici nimamo kaj pritoževati

zaradi zelenja, je še dejal podžupan, bi 
se morali držati pravilnika tudi na tem 
področju.

Na ponedeljkovi seji občinskega 
sveta so bila na vrsti še številna druga 
vprašanja. Občina se zanima za pri
merno rešitev za parkirišča uslužben
cev družbe SIP na Tržaški cesti, pa 
čeprav trka ob odločna stališča ome
njene družbe, so povedali odborniki v 
odgovor svetovalcu Busoliniju. Istemu 
svetovalcu je bilo povedano, da bodo 
v kratkem pričeli širiti goriško glavno 
pokopališče. Počakali so, da kmetje 
pospravijo zadnji žitni pridelek na tej 
zemlji. Svetovalka Arditova se je pri
tožila, da so ulice vedno umazane ter 
da so sanitarije na goriškem gradu za
prte, kljub temu da je Občina veliko 
denarja porabila, da jih je prenovila. 
Beltramini se je hudoval ker bodo v 
Stražicah odprli večjo trgovino ter 
tudi povedal, da bi bilo treba v tem 
okolišu urediti marsikaj glede avto
mobilskega prometa. Salomoni je ho
tel vedeti zakaj ne bodo poleti odprti 
občinski vrtci.

Na začetku seje so se župan Scarano 
in številni svetovalci spomnili umrle
ga bivšega predsednika republike Gi- 
useppa Saragata. Spomnili so se tudi 
nekdanjega občinskega odbornika Lu
ciana Martellanija, ki je bil več let vo
dilni funkcionar v uradu za prosto 
cono na goriški Trgovinski zbornici.

Prijetno glasbeno prireditev smo 
poslušali v ponedeljek zvečer v Kul
turnem domu pod geslom Mladi za 
mir. Izvajali so jo dijaki nižje srednje 
šole Ivan Trinko in gojenci Glasbene
ga studia Nade Žgur iz Ljubljane. Po
budo za vsebinsko pomenljivo prire
ditev je dal Upravni odbor Kulturne
ga doma, »zato da podčrtamo pravi 
pomen besed mir in sožitje, pomen, ki 
se najbolj neposredno izraža prav 
skozi pesem in glasbo, posebej če so 
izvajalci otroci,« je v pozdravnem na
govoru povedal Robert Košuta. Pokro
viteljstvo nad prireditvijo sta prevzeli 
goriška Pokrajina in Občina.

Dijaki nižje srednje šole Ivan Trin
ko so zatem pred do zadnjega kotička 
zasedeno dvorano izvedli recital Ho
češ biti mi prijatelj, splet baletnih, 
pevskih, glasbenih in recitacijskih 
točk, s katerim so nastopili pred nekaj 
tedni na prireditvi za nagrado Evrope 
in osvojili prvo mesto v svoji katego
riji. Za nastop sta dijake pripravila 
prof. Lučana Budal in Stanko Jericijo.

V drugem delu večera so nastopili 
odlični mladi pevci iz Glasbenega 
studia Nade Žgur iz Ljubljane in na
vdušili zlasti mlade poslušalce. Poleg 
Nade Žgur, ki na Srednji glasbeni in 
baletni šoli v Ljubljani vodi vokalni 
in pevski oddelek za jazz glasbo, so 
nastopili Davor Božič, Damjana Penič,

Marta Zore, Simona Vodopivec, Ta
mara Obrovac ter instrumentalisti Mi
ran Juvan (klavir), Jože Hauko (bas 
kitara), Dragan Gajič (bobni), Martin 
Žvelc (klaviature) in Peter Ugrin (tro
benta).

Izvedli so splet skladb, v glavnem 
jazz standardov, kakor se temu pravi, 
zaključili pa s pesmijo Glasba je ži
vljenje, pri izvedbi katere so navdu
šeno sodelovali tudi otroci. Režiser 
prireditve je bil Janez Povše.

Prireditev je bila dobro obiskana, 
med gosti pa velja posebej omeniti 
prisotnost goriškega nadškofa Antona 
Vitala Bommarca, ki si je že pred 
predstavo ogledal prostore Kulturne
ga doma in se nato zadržal še v dalj
šem pogovoru s člani Upravnega od
bora Doma in predsednikom, tajni
kom in člani pokrajinskega odbora 
SKGZ za Goriško.

Z nekajdnevno zamudo zaradi profesorskih stavk

Izidi na slovenskih višjih šolah
Stroga zaporna kazen moškemu 

ki je spolno zlorabljal otroke
Kljub sindikalnemu sporu, ki je tra

jal do prejšnjega tedna in ki pravzap
rav še niti ni bil v celoti povsem ugla
jen, so na vseh višjih srednjih šolah s 
slovenskim učnim jezikom uspeli za
ključiti ocenjevanje in včeraj, pone
kod pa že predvčerajšnjim, so bili izidi 
objavljeni. Jutri čaka kandidate za 
zrelostni izpit že tudi prva pisna preiz
kušnja. Pisna preizkušnja čaka tudi 
male maturante na enotni nižji srednji 
šoli Ivan Trinko. Le na tem zavodu, 
kjer je nad tristo dijakov, profesorji 
niso uspeli zaključiti ocenjevanja, 
razen za dijake tretjih letnikov. Ocene 
dijakov v prvih in drugih razredih 
bodo objavili predvidoma prihodnji 
teden.

Pa poglejmo izide.
Na nižji srednji šoli Ivan Trinko je 

bilo pripuščenih k zaključnemu izpitu 
vseh 92 kandidatov — od teh eden ni 
bil ocenjen. V podružnici šole v Do
berdobu je bilo v dveh tretjih razredih 
skupaj 25 dijakov. K zaključnemu izpi
tu so jih pripustili dvaindvajset, tri pa 
zavrnili.

KLASIČNI LICEJ
PRIMOŽ TRUBAR
Na gimnaziji-liceju Primož Trubar 

so bili k zrelostnemu izpitu pripuščeni 
vsi dijaki. Izidi v drugih razredih pa 
so naslednji:

4. gimnazija — izdelali so Anita 
Breganti, Miran Devetak, Mara Ger- 
golet, Marko Gus, Aleš Klede, Tanja 
Kuzmin, Monika Osvald, Martin Spa

cal, Denis Ursic. En dijak je bil zavr
njen, dva pa imata popravne izpite.

5. gimnazija — izdelali so Majda 
Bratina, Peter Černič, Erika Jazbar, 
Klavdij Komjanc, Vesna Lutman, Eli
zabeta Tomšič. Štirje dijaki so bili za
vrnjeni, šest pa jih ima popravne izpi
te.

1. licej —- izdelali so Francesco Ber- 
tolini, Ivan Bresciani, Alessandro Co- 
ceani, David Coceani, Aleš Feri, Anuš- 
ka Komel in Rebecca Rinelli. Dva di
jaka sta bila zavrnjena, dva imata po
pravne izpite.

2. licej — izdelali so Kristina Bedna- 
rich, Srečko Breganti, Danjel Devetak, 
Damjan Hlede, Valentina Pavio, Mar
jetica Vrtovec. Popravne izpite imata 
dva dijaka.

UČITELJIŠČE
SIMON GREGORČIČ
Na učiteljišču Simon Gregorčič je 

bilo pripuščeno k maturi vseh dva
najst kandidatov. Izidi v drugih razre
dih pa so naslednji:

1. razred — izdelali so: Iduna Ber- 
nardis, Marta Biancuzzi, Suši Ferfog- 
lia, Laura Hvalic, Agata Koren, Alek
sander Radetič, Miriam Simiz. Dve di
jakinji imata popravne izpite.

2. razred — izdelali so Emanuela 
Koren, Elena Miranda, Alenka Rade
tič, Lucia Valentinčič. Ena dijakinja 
ima popravne izpite.

3. razred — izdelali so Neva Ferle- 
tic, Ester Ferletič, Barbara Piccolo, 
Michela Riggio. Deset dijakinj ima 
popravne izpite.

ZAVOD ZA TRGOVINO
IVAN CANKAR
Na Državnem strokovnem zavodu 

za trgovino Ivan Cankar so izidi na
slednji:

1. a razred — izdelali so: Tosija Gra- 
unar, Valentina Lacovig, Tanja Peli
con, Ariana Simčič, Martina Srednik. 
Štirje dijaki so bili zavrnjeni, osem pa 
jih ima popravne izpite.

L b razred — izdelali so: Michela 
Codermaz, Daniela Juretic, Maja Ma
kuc, Sonja Marussi, Diego Petejan, 
Debora Terpin, Mojca Vogrič, Marko 
Volčič. Pet dijakov je bilo zavrnjenih, 
devet pa jih ima popravne izpite.

2. razred — izdelali so Marko Braj
nik, Barbara Marcocic, Edi Pelicon, 
Lara Pipan, Maja Radetic, Francesca 
Saher. Zavrnjeni so bili trije dijaki, 
devet jih ima popravne izpite.

3. a razred — vsi dijaki so bili pri
puščeni k izpitu.

3. b razred — k izpitu so bili pripuš
čeni: David Černič, Luca Colja, Marko 
Ferletič, Barbara Florenin, Romina Ju- 
ren in Silvester Visintin. Ena dijakinja 
ni bila pripuščena.

4. razred — izdelali so Sara Braini, 
Lucia Marcocig, Martina Nardin, Fla- 
vio Primožič,* Albert Sosol, Vesna 
Tomšič, Robert Velušček, Paolo Za
vadlav, Marco Zotti. Osem dijakov 
ima popravne izpite.

5. razred — vseh enajst kandidatov 
je bilo pripuščeno k zrelostnemu izpi
tu.

Seznam dijakov Trgovskega zavoda 
Žiga Zois bomo objavili jutri.

Pred goriškim okrožnim kazenskim 
sodiščem so včeraj sodili 59-letnemu 
Lucianu Pernigoniju iz Ronk. Priprli 
so ga pred približno dvema tednoma 
zaradi zapeljevanja otrok, poskusa 
spolnega nasilja in drugih hudih ka
znivih dejanj. Sojenju je sledil iz pri
pora, na hladnem pa bo presedel še 
lep čas, saj je sodišče zavrnilo prošnjo, 
da bi ga izpustili na začasno prostost. 
Sodišče je Pernigonija spoznalo za kri
vega hudih pohotnih dejanj in zape
ljevanja mladoletnih in ker se je vti
hotapil v stanovanja staršev nekaterih 
otrok ter ga obsodilo na tri in pol leta 
zapora. Poleg tega pet let ne bo mogel 
opravljati javne službe.

Pernigoni je bil, zaradi pomanjkanja 
dokazov, oproščen hude obtožbe po
skusa posilstva in nekaterih drugih 
kaznivih dejanj.

Zadeva je prišla na dan pred pri
bližno dvema tednoma, po prijavi, ki 
so jo vložili starši ene od žrtev pohot- 
neža. Počasi in s težavo je prišla vsa 
zadeva na dan in končno so družbi ne
varnega moškega, ki je skušal spolno 
izrabljati mladoletnike, pravzaprav 
otroke, saj so bile žrtve stare od šest 
do enajst let, izsledili in zaprli.

Javni tožilec je za obtoženca zahte
val pet let zaporne kazni in trajno pre
poved opravljanja javne službe ter na
sprotoval izpustitvi na začasno svobo
do.

Lestvice za suplente
Na oglasni deski .šolskega skrbniš

tva so objavili dodatne lestvice za 
suplence na višjih srednjih šolah z ita

lijanskim in slovenskim učnim jezi
kom v šolskem letu 1988/89.

Lestvice bodo na razpiolago tudi na 
sedežu goriškega in tržiškega šolske
ga okrožja.

Rok za predložitev morebitnih prizi
vov je pet dni po objavi.

■ Sindikat upokojencev UIL priredi 
v četrtek, 16. t. m., ciklus zborovanj o 
vprašanjih s pokojninskega področja 
in davčne politike. Govoril bo names
tnik generalnega tajnika UILP Silvano 
Miniati. Zborovanja bodo v Tržiču ob 
9.30 na sedežu FLM, v sejni dvorani 
občinskega sveta v Šempetru ob Soči 
ob 16. uri in v socialnem centru v 
Koprivnem ob 18.30.

razna obvestila
Sovodenjski otroci, ki nameravajo v 

poletno središče v Gorico, se lahko prija
vijo v trgovini pri Danilu Cotiču, Prvo
majska 85, in v trgovini pri Dušanu Peli
conu, Prvomajska 52. Vpis najkasneje do 
20. junija ali do zasedbe razpoložljivih 
mest.

Doberdobska občinska uprava obveš
ča občane, ki niso še dvignili torb iz jute, 
da to lahko naredijo do 18. t. m. med 
urnikom poslovanja občinskih uradov na 
županstvu.

KD Danica na Vrhu, KD Sovodnje in 
v uradu ZSŠDI vpisujejo še do petka za 
avtorally Sovodnje-Škofja Loka-Vrh, ki 
bo v nedeljo, 19. t. m.

kino
Gorica

CORSO 18.00-22.00 »Paura e amore«.

Vedno več terenskih vozil

V zadnjem času vidimo, da po naših cestah kroži vedno več terenskih vozil. 
Mladi so navdušeni za taka vozila, ki jih spominjajo na pionirska potovanja v 
puščavo. Marsikateri lastnik teh vozil se tudi napoti na daljše potovanje v deže
le, kjer niso ceste v najboljšem stanju.

V zadnjem času je na naših cestah vedno več terenskih vozil japonske 
izdelave. Med temi so tista znamke Suzuki. Goriški zastopnik te znamke, naš 
prijatelj Valter Lutman, je dal pobudo za srečanje teh vozil. Okrog sto se jih je 
zbralo v soboto popoldne pred njegovo trgovino v Ulici 3. armade. Seveda so 
prišla tudi nekatera terenska vozila drugih tvrdk. Največ jih je bilo iz naše 
dežele, videli pa smo tudi avtomobilske oznake iz raznih krajev Veneta ter 
Slovenije. Avtomobilisti so se potem napotili na daljšo pot po Goriški, končni 
cilj je bil v Moram.

Po objavi deželnega načrta o upepeljevalnikih

Občina Sovodnje bo vložila 
rekurz na Deželno upravno sodišče

Sovodenjska občinska uprava se bo pritožila na Deželno upravno 
sodišče in zahtevala razveljavitev deželnega načrta za uničevanje od
padkov. V Uradnem vestniku Dežele je bil namreč 7. maja letos objav
ljen Dekret predsednika deželne vlade, s katerim stopa v veljavo ome
njeni načrt, ki je, kakor znano, povzročil veliko polemik, sporov in 
ostrih nasprotovanj.

Dežela namreč ni upoštevala predlogov in priporočil, ki so jih izde
lale krajevne ustanove ter razna združenja, ampak je, zelo preprosto, 
skoraj dobesedno potrdila to, kar je bilo zapisano že v prvem osnutku. 
To seveda velja za območje goriške pokrajine (brez Gradeža).

Občino Sovodnje bo pred Deželnim upravnim sodiščem (TAR) v Tr
stu predstavljal odvetnik Gianluigi Devetag.

SLOVENSKO STALNO GLEDALIŠČE
Gostuje NARODNO POZORIŠTE Tuzla

Eugene Ionesco
JACQUES ALI POKORŠČINA

komedija
danes, 15. junija, ob 20.30 v Kulturnem domu v GORICI 
Vstopnice: redne lir 5.000

znizane lir 2.500 ABONENTI /MAJO POPUST

VERDI 19.00-22.00 »Grido di liberta«. 
VITTORIA 17.30-22.00 »Incontri intimi dl 

coppie viziose«. Prepovedan mladini 
pod 18. letom.
Tržič

COMUNALE Zaprto.
EXCELSIOR Zaprto zaradi dopusta.

Nova Gorica
SOČA 18.30-20.30 »Podzemlje«.
DESKLE Ni predstave.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI
D'Udine, Trg sv. Frančiška 4, te ' 

530124.
DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU

Alla Salute, Ul. Cosulich il?, te ' 
711315.

Sindikat slovenskih šolnikov 
Tajništvo Gorica izreka sožalje i*a 
nu izvršnega odbora, ravnatelj 
Mirku Šturmu, ob izgubi matere.

pogrebi
Danes v uonci on m.ju mrua *•*- na 

vdova Saia iz bolnišnice San Gius_ 
glavno pokopališče, ob 11. uri

Gorici ob 9.30 Alma MaZz listo " 
joŽK®__ C.qT\

Matelič vdova Sturm iz bolnišnice^ 
Giusto v cerkev sv. Ivana in na tLcjch 
pokopališče, ob 11.30 Maria .a pijejo 
vdova Hrdlicka — pokojnico pnPV^e, 
iz Melegnana na glavno pokop . cCo 
kjer bo pogreb, ob 12.30 Bruno t”3 kev V 
iz bolnišnice Janeza od Boga v ce 
Podturnu in na glavno pokopališče.
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Danes odprtje razstave v Trstu

Slovenski likovniki 
v Občinski galeriji

V Občinski galeriji v Trstu bodo danes odprli razstavo likovnikov z 
istrske Obale. Svoja slikarska in plastična dela bodo razstavljali slovenski 
umetniki Zvest Apollonio, Tomo Vran, Mira Ličen Krmpotič, Janez Matelič, 
Janez Lenassi in Jože Pohlen. Vsi so zelo poznani v mednarodnem merilu, še 
posebej pa na Tržaškem, kjer so že večkrat samostojno razstavljali ali pa 
sodelovali na skupinskih razstavah.

Razstava v Občinski galeriji spada v sklop kulturnih izmenjav na likov
nem področju v našem obmejnem prostoru. Prav pred dnevi se je namreč v 
izolski galeriji Insula zaključila razstava tržaških slikarjev Marina Cassetti- 
ja, Sergia Cavalierija, Paola Maranija, Stefana Pesaresija, Claudie Raze, Bru
na Chersicla in Villibossija.

Razstavo v tržaški Občinski galeriji bodo odprli danes ob 18.30.
Na sliki: Janez Lenassi - Kamen življenja, 1978, granit.

Mlada dunajska umetnika 
razstavljata v Cartesiusu

V izbiri svojih gostov je tržaška ga
lerija Cartesius tokrat segla dokaj vi
soko proti severu, vse tja do Dunaja. 
Od preteklega tedna ima namreč v 
gosteh dva mlada dunajska likovna 
mojstra in sicer Helgo Cmelka in Ro
berta Svobodo. Iz imen gostov more
mo sklepati, da sta mlada mojstra 
češkega porekla. To pa na Dunaju ni 
Prav nič posebnega, saj je v avstrij
skem glavnem mestu živelo oziroma 
živi veliko Čehov oziroma Dunajča
nov češkega porekla.

In to sta tudi likovnika Cmelka in 
Svoboda, ki tokrat prvič razstavljata v 
Trstu in prvič tudi izven Avstrije. 
Čeprav sta delovno tesno povezana, 
čeprav izhajata celo iz iste delavnice, 
se tako v slogu kakor tudi v tehniki 
močno razlikujeta. Medtem ko je li
kovna govorica Helge Cmelka izrazi
lo figurativna, so dela Roberta Svobo
de povsem abstraktna. Helga Cmelka 
slika travnike v bujnem cvetju oziro- 
ma to, kar ji ostane v spominu po 
sPrehodu po travniku, kakor sama 
Pravi. Slika v akrilu, ki ga močno raz
redči in tudi barvno meša, tako da us- 
(van vedno motnejše tone travnatih 
bilk, medtem ko daje cvetju lepše, 
Svetlejše, rekli bi naravne barve. Po
sebno očitno je to v njenih manjših 
delih ter v sitotiskih, kjer je konstruk
cija dela bolj jasna, čista.

Robert Svoboda, ki še ni star tride- 
Sel let, a je doslej priredil že vrsto 
mzstav, je dal na ogled dober ducat 
slojih konstrukcij, lepljenk ter sitotis
kov. Vsa dela so abstraktnega znača

ja, čeprav jim mojster daje povsem 
konkretne naslove, kot npr. Zemlja, 
Rdeča in Črna zemlja, Asfalt. V sli
karski tehniki tega mojstra je zanimi
vo dejstvo, da na prvi pogled skoraj 
ne ločimo lepljenk od serigrafij ali 
drugih večplastnih del. Njegova bar
vna paleta je sicer skromna, hkrati pa 
zelo skladna, glede na izpeljavanje 
izbranih motivov. (Fre)

Pogovor z Alessandrom Gillerijem, predsednikom Združenja prijateljev Tartinija

Glasba kot dejavnik združevanja mladih
Združenje je razvilo že bogato sodelovanje z Glasbeno matico

Večkrat je bilo že poudarjeno, 
kako je lahko glasba najbolj nepos
redno in univerzalno področje kul
ture za medsebojno razumevanje, saj 
je ne omejujejo ali celo obremenju
jejo jezikovne in druge podobne 
razlike in niti geografske razdalje. 
Glasbo poslušaš, jo sprejemaš in 
podoživljaš, osvaja te z umetniško 
sporočilnostjo in pri tem ne pomiš
ljaš, kdo je njen avtor. Odločilna je 
samo kvaliteta ustvarjene muzike in 
seveda tudi njene poustvaritve. 
Glasbena vzgoja je prav zato tista, 
ki pri mladem človeku, ki se ji na
meni, spodbuja plemenite misli in 
težnje k premeščanju razlik in situa
cij danega okolja ali zgodovinskega 
trenutka. Glasbeno šolanje ima zato 
s tega vidika ob zasledovanju stro
kovnosti in mnogokrat tudi življenj
skega poklica še dodatno lastnost in 
posebno vrednost tam, kjer so druge 
poti zbliževanja, žal, težje, daljše in 
posute z mnogimi ovirami. Kar se na 
tem področju naredi in kdor koli na
redi za odstranjevanje teh ovir, je 
zato vreden pozornosti, upoštevanja 
in priznanja, zlasti še pri nas.

V Trstu imamo, kot je seveda 
splošno znano, dve osrednji glasbe
no vzgojni inštituciji: državni konser
vatorij G. Tartini z vsemi stopnjami 
glasbenega šolanja in Glasbeno ma
tico z njeno glasbeno šolo z doslej, 
žal, še neurejenim javnopravnim sta
tusom, a ne glede na to, zlasti v 
glasbenih krogih splošno priznano 
zaradi resnosti in pedagoške stro
kovnosti. Gojenci šole Glasbene ma
tice opravljajo državne izpite vseh 
stopenj na konservatoriju, to pa je 
že formalizirana oblika sodelovanja 
med obema inštitucijama.

Druga, nič manj pomembna obli
ka sodelovanja med italijanskim 
glasbenim svetom in Glasbeno mati
co so pogosta, v zadnjih letih že kar 
redna in samoumevna vabila za 
udeležbo njenih gojencev in ansam
blov na krajevnih, deželnih in vse
državnih glasbenih festivalih, revi
jah in tekmovanjih. Dovzetna za so
delovanje so tudi razna glasbena 
združenja, med katerimi v zadnjih 
dveh, treh letih tudi združenje Prija
telji konservatorija Tartini (Arniči 
del Conservatorio Tartini), ki ima za 
svojo statutarno obvezo spodbujanje 
dejavnosti konservatorija v sodelo
vanju med šolo in delom oziroma 
delovnim svetom.

Temu združenju predseduje zdaj 
že tretje leto Alessandro Gilleri, po 
izobrazbi pravnik, sicer pa funkcio
nar gledališča Verdi in avtor več

Alessandro Gilleri

strokovnih del zakonsko-pravne na
rave s področja glasbenih inštitutov 
in avtorskih pravic. Ob nedavnem 
obisku socialističnega podtajnika za 
javno vzgojo posl. Covatte v Trstu 
mu je med drugim predočil nujnost 
čimprejšnje zakonske reforme kon
servatorijev in v tem okviru primer
nost ustanovitve ločene sekcije šole 
Glasbene matice pri konservatoriju 
Tartini. Gre za eno od možnih poti 
za ureditev javnopravnega statusa 
GM, ki pa predpostavlja popolno je
zikovno in kadrovsko avtonomijo 
naše ustanove.

V razgovoru nam je Alessandro 
Gilleri pojasnil še druge statutarne 
oziroma programske opredelitve 
združenja Amici del Conservatorio 
Tartini. Glavni poudarek združenja 
je na promocijski dejavnosti za mla
de glasbenike tako z vidika popula
rizacije glasbe kot take, kot z vidika 
njihove profesionalne vzgoje za us
tvarjanje glasbenega naraščaja, iz 
katerega naj črpajo nove moči razne 
institucionalizirane glasbene forma
cije. V okvir tega in tako zastavlje
nega programa dejavnosti pa sodi 
vzporedno navezovanje stikov ne le 
z matičnim konservatorijem pač pa 
tudi z drugimi glasbenimi inštituti 
in šolami, predvsem na pokrajinski 
in deželni, pa tudi na državni in 
mednarodni ravni. V ta namen je 
združenje s sredstvi Dežele in raznih 
krajevnih ustanov in z vključeva
njem gojencev ter inštitutov in šol 
pobudnik, prireditelj ali tudi samo 
soudeleženec raznih glasbenih pro
mocijskih prireditev za mlade, med

katere sodi tudi mednarodni otroški 
festival v Miljah.

V naši deželi sodeluje združenje 
razen s konservatorijem Tartini kot 
matično ustanovo, še z videmskim 
konservatorijem Tommadini, z inšti
tutom Vivaldi v Tržiču in pa z našo 
Glasbeno matico oz. njeno glasbeno 
šolo, na mednarodni ravni (v glav
nem preko inštitutov za italijansko 
kulturo) pa z glasbeno šolo v S. Se- 
bastianu v Španiji, z glasbeno aka
demijo v Gradcu, dalje z Marseil
lom, Varšavo, Stuttgartom, z raznimi 
inštituti v Belgiji, skušal pa je nave
zati stike tudi z Zagrebom in Beog
radom itd.

V okviru programa za letos je 
Združenje prijateljev konservatorija 
Tartini že gostovalo s pevskim zbo
rom tržaškega konservatorija v S. 
Sebastianu v Španiji pri tamkaj
šnjem konservatoriju, ki bo v krat
kem povrnil obisk v Trstu, na pobu
do zunanjega ministrstva je sodelo
valo pri prireditvah italijanske 
manjšine v Istri, za jesen pripravlja 
v sodelovanju s tržaškim združe
njem Italija-Avstrija vrsto izmenjav 
z glasbeno akademijo v Gradcu, v 
tem mesecu vrsto koncertov najbolj
ših gojenev konservatorija, v decem
bru pa nastope gojencev inštituta 
Vivaldi v Tržiču. Na krajevni ravni 
ima v programu še koncertno dejav
nost v sodelovanju z Občino Fiumi- 
cello, z Univerzo tretje starosti in 
pa, kot že omenjeno, z 11. medna
rodnim otroškim festivalom v Mi
ljah, in v tem okviru s šolo Glasbene 
matice.

Na pobudo Združenja prijateljev 
konservatorija Tartini je Glasbena 
matica sodelovala že na lanskem 
miljskem festivalu v okviru progra
ma Glasba za mlade, in sicer s svo
jim Kvintetom harmonik (Fulvio Ju
rančič, Aleš Stefančič, Davorin Sal
vi, Alex Mahnič, Davorin Bandi s 
solistom Aleksijem Jercogom), letos 
pa bosta na festivalu (trajal bo od 3. 
do 8. julija) 5. julija na Trgu Marco
ni v Miljah v okviru pobude Glasba 
za mlade nastopila šolski orkester 
GM in harmonikarski ansambel GM 
Synthesis 4.

Alessandro Gilleri ob vsem tem 
izrecno poudarja prav aspekt sode
lovanja z Glasbeno matico kot pri
spevek k zbliževanju med mladimi 
obeh narodnosti za pospeševanje so
žitja v medsebojnem spoštovanju in 
kulturnem bogatenju, saj je v tem 
perspektiva skupne prihodnosti.

JOŽE KOREN

revije - revije

V Novi reviji 73/74 o Heideggerju 
in njegovem odnosu do nacizma
Nova revija posveča v svoji zadnji številki (73/74) uvodni blok Martinu 

Heideggerju, s katerim odgovarja na kritike o filozofovem domnevnem »ko
ketiranju« z nacizmom, ki jih je v knjigi Heidegger et le nazisme iznesel 
Čilenec Victor Farias (njegovo delo je izšlo pred kratkim tudi v italijanskem 
prevodu z naslovom Heidegger e ii nazismo — Bollati Boringhieri editore).
V tem sklopu so objavljeni intervju Heideggerja Spieglu leta 1966, pogovor s 
Heideggerjem ob njegovi osemdesetletnici in prispevki Ivana Urbančiča, Pi- 
erra Aubengueja, Emmanuela Levinasa, Mauricea Blanchota in Tineta Hribarja.

V drugem bloku je predstavljena poezija nobelovca Josifa Brodskega. V 
leposlovnem delu prispevajo tokrat poezijo Niko Grafenauer, Andrej Brvar, 
Ivo Antič in Zdravko Zupančič, prozo Andrej Morovič, dramatiko pa Dušan 
Jovanovič.

Nova revija nadaljuje z objavo dnevnika škofa Antona Bonaventure Jeg
liča, mnogo prostora pa tudi tokrat odmerja žgočim družbenopolitičnim te
mam (o JLA, intelektualcih, nacionalnih temah). Med drugimi je objavljen 
tudi prispevek Draga Jančarja Zmagoslavje množic, ki ga je avtor Galjota in 
Disidenta Arnoža prebral na letošnjem srečanju PEN na Bledu.

Ko je sijalo olimpijsko sonce 
so se Grki borili le v športu

La sfida agli Ottomila uspešnica italijanske alpinistične literature

»Putain, quel froid!« na vrhu osemtisočaka K2
s tako imenovano »poletno branje« prav gotovo 
tur tVldi.alpinistična in širše vzeto planinska litera- 

Alpinizem je pri Slovencih eden izmed parad- 
knj■ sP0.rlov' zato pa je tudi zanimanje za plezalske 
vnr®6 lziemno, saj ponudba skoraj ne dohiteva po- 
Sg]jaseyanja. Zato bomo na tem mestu izjemoma pi- 
lan italijanski knjigi, ki je nedavno izšla pri mi- 
totniV založbi Mursia. Naslov ji je La sfida agli Ot- 
n0 'a (Izziv osemtisočakom), podnaslov pa enostav- 
s0 , asnerbrum I, Gasherbrum II, K2, Broad Peak, ki 
vZpe]lena osemtisočakov, na katere se je avtor po- 
oče L- ^vtor je znani genovski alpinist, družinski 
sujP Uri.desetih let Gianni Calcagno. V knjigi opi- 
v JDr yv°ie alpinistične dogodivščine, ki jih je opravil 
Za^a?lsnjlh letih z odpravo Ouota 8000; le-ta si je 
°svoji ambiciozno nalogo, da v petih letih

Za VSe ?semtisočake na svetu, 
je c Plsali smo besedo »dogodivščine«, prav zato pa 
On Se cagno zelo primeren, da napiše tako knjigo, 
tla pr le namreč zavedal, da sta največja dogodivšči- 
s0 vpriV"' ^l°vek in njegova notranjost. Osemtisočaki 
Se sprp110- obstajali, odkar obstaja človek, človek pa 
Vrepl *!rnirtja, predvsem pa se spreminja človekovo 

tenje določenih gest, podvigov, uspehov ter

njegovo gledanje na vse stvari, torej tudi na osemti- 
sočake. Zato je emblematično, da Calcagno v tej 
knjigi sploh ne opisuje plezanja težkih tehničnih 
raztežajev v steni, o katerih smo bili tako navajeni 
brati v alpinistični literaturi. Zato pa se avtor toliko 
bolj posveča posameznim udeležencem odprav, ki se 
jih je udeležil, ter vrta v njihovo notranjost in anali
zira njihov značaj.

Zapisali smo, da se človekovo vrednotenje neke
ga uspeha (ali neuspeha) naglo spreminja v času. 
Tako smo se še včeraj čudili osvajalcem daleč naj
težjega osemtisočaka K2 in jih občudovali, danes pa 
nas npr. lahko prijetno preseneti in izzove naše ob
čudovanje le osvojitev tega kolosa v manj kot enem 
dnevu.

Gianni Calcagno v knjigi La sfida agli Ottomila 
opisuje prvi neverjetni podvig člana odprave Fran
coza Benoita Chamouxa, ki je v samih 23 urah opra
vil vzpon od baze do vrha K2. To je res »alpinistični 
čudež leta 2000«, vendar pa kronista tega dogodka 
zanima le mladi ambiciozni in navdušeni fant Cha- 
moux, ne pa njegov podvig. In kaj je slednji, potem 
ko je zaključil svoj nori tek, na vrhu K2, izjavil? Ni

rekel »končno« ne »zmaga«, pa še toliko manj »žive
la Francija« ali »ves svet me gleda«, temveč le: »Pu
tain, quel froid!« In prav v tem stavku je bistvo te 
knjige, njena glavna duhovna poanta. Chamoux, ki 
se boji, Chamoux, ki misli na slavo, Chamoux, ki 
noče umreti, Chamoux, ki v ključnem ali vsaj naj
bolj slavnostnem trenutku svojega življenja brez 
vsakakršne poezije ali pozerstva izdahne: »Putain, 
guel froid!«

Calcagno dosti opisuje smrt, saj je to ena prvih 
knjig, ki razčlenjuje zgodovinsko tragedijo K2, ko je 
4. avgusta 1986 na tej gori umrlo pet alpinistov. Sam 
je zatisnil oči Renatu Casarottu, on je tolažil znano 
poljsko plezalko Wando Rutkievicz ob smrti sople
zalke Lillian Berard, videl je smrt v oči in jo je hotel 
razumeti, ji dati človeški, vsakdanji videz. In prav 
zato je knjiga dragoceno (pa tudi drago, saj stane 
zaradi obilice barvnih slik, kot se za tradicijo itali
janske alpinistične literature spodobi, kar 35 tisoč 
lir) pričevanje in eden od zgledov nove alpinistične 
literature, saj opisuje ljudi, Ki plezajo po stenah, in 
ne stene same, in naposled ne opisuje Junaka, tem
več samo Človeka.

DUŠAN JELINČIČ

Mladinski zgodovinski roman so
dobnega francoskega pisatelja Jeana 
Severina z zvenečim naslovom 
Olimpijsko sonce vsebuje na videz 
droben, dejansko pa vsemogočen 
nauk, ki se ga svetovni državniki, 
vsaj v zadnjem obdobju, žal, vse pre
malo držijo. Olimpijsko sonce je na
mreč »sijalo« v času, ko se je v stari 
Grčiji pripravljala vojna med Atena
mi in Šparto. Knjiga namreč opisuje 
obdobje, ko sta tej državi grozili uni
čenje in smrt, zaradi olimpiade pa sta 
se sprti strani dogovorili za »sveto 
premirje«, vse dokler so trajali pleme
niti športni boji v Olimpiji, ki so se 
jih udeležili takratni najboljši atleti 
vseh starogrških držav in državic.

Kaj pa se danes dogaja? Odgovor 
je, žal, kar prelahek in preenostaven. 
Že dve zadnji olimpiadi v Moskvi in 
Los Angelesu sta bili okrnjeni, za 
časa olimpijskih bojev pa seveda 
vojn niso prekinili ali zaključili. Ob
ratno. Hitler je olimpiado v Berlinu 
leta 1936 izkoristil v propagandne na
mene, da ne govorimo o dejstvu, da 
so za časa obeh svetovnih morij olim
piade sploh prekinili. Do sem nauk te 
knjige.

O čem pa slednja pravzaprav govo
ri? Olimpijsko sonce je napet roman 
iz časov, ko je v Atenah vladal zna
meniti državnik Perikles in ko je ne
smrtni kipar Fidias klesal svoje moj
strovine v marmor Partenona. Sicer 
pa so glavni protagonisti romana ple
meniti olimpijski boji, ki zarišejo v 
glavnem junaku, šestnajstletnem Fili
pu, neizbrisno sled.

Za marsikoga bo roman prijetno 
branje in nevsiljivo učenje starogrške 
zgodovine, za tistega, ki je študiral na 
klasični gimnaziji, pa knjiga obuja 
spomine na tiste protislovne čase, ne 
lepe ne grde, ne polne ne prazne, ko 
smo gulili šolske klopi.

Olimpijsko sonce je izšlo lani pri 
Mladinski knjigi v Ljubljani v Knjiž
nici sinjega galeba. Spremno besedo 
je napisal Kajetan Gantar. (D. J.)
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evropsko nogometno prvenstvo 1988
Povsem zaslužena zmaga »azzurrov« proti Spancem

ITALIJA - ŠPANIJA 1:0 (0:0)
STRELEC: Vialli v 74. min.
ITALIJA: Zenga, Bergomi, Maldini, Baresi, Ferri, Ancelotti, Donadoni, 

De Napoli, Vialli (od 89. min. De Agostini), Giannini, Mancini (od 69. min. 
Altobelli).

ŠPANIJA: Zubizaretta, Tomas, Adrinua, Victor, Sanchis, Butragueno, 
Gordillo, Gallego (od 67. min. Martin Vazguez), Bakero, Soler, Michel (od 73. 
min. Beguiristain).

SODNIK: Fredriksson (Švedska). KOTI: 6:0 za Italijo. RUMENI KARTON: 
Ferri. GLEDALCEV: 55.000.

FRANKFURT — 
Italijanska reprezen
tanca je sinoči proti 
Španiji igrala še bo
lje kot v prvem kolu 

<4l/vTBPr " proti Zahodni Nem-
čiji in povsem zaslu- 

" ženo premagala
Španijo. »Azzurri« 
so tako na najboljši 
poti, da se uvrstijo v 

polfinale. V tretjem kolu proti že demo
raliziranim Dancem jim tako zadošča le 
neodločen izid. Vsi Vicinijevi varovanci 
si za sinočnjo zmago zaslužijo pohvalo. 
Igrali so namreč odločno, samozavestno, 
poletavno, moderno in so povsem strli 
odpor svojih že tradicionalnih tekmecev. 
Italijani so vseskozi imeli pobudo, stalno 
so napadali, tudi potem, ko so dosegli 
zadetek s svojim najboljšim napadalcem 
Viallijem. »Azzurri« trenerja Vicinija so 
spet dokazali, da igrajo verjetno najbolj
ši nogomet na tem EP. Vsa italijanska 
vrsta se je odlikovala zaradi velike požr
tvovalnosti, tehničnega in taktičnega 
znanja, zaradi svežine vse ekipe. Obram
ba »azzurrov« je bila skoraj brezhibna in 
tudi na sredini igrišča so Italijani po
vsem onemogočili špansko vezno vrsto, v 
napadu pa so Vialli in tovariši stalno 
ogrožali nasprotne branilce. Če tokrat je

Posebej za Primorski dnevnik 
SAŠA RUDOLF

Evforija v italijanskem taboru po si
nočnji prepričljivi zmagi nad Španijo v 
Frankfurtu.

Da bodo »azzurri« taktično pa tudi fi
zično nadigrali Muniozovo ekipo, verjet
no tudi največji optimisti niso pričakova
li. Kritja, za katera se je odločil Vicini, so 
se izkazala za posrečena, še posebej pa 
je prepričal mladi Paolo Maldini, ki je 
praktično gospodoval na levi strani igriš
ča in se redno vključeval v napadalne 
akcije.

»Pohvaliti moram vse,« je še ves zari
pel dejal po tekmi italijanski selektor 
Azeglio Vicini, »v celoti so se držali na
vodil, za katere smo se domenili pred 
tekmo. Igrali smo tako dobro, navdušujo
če, da bi bila res izredna smola, če ne bi 
odnesli obeh- točk. Presenetila me je 
predvsem želja mojih igralcev do zmage. 
Borili so se od prvega do zadnjega tre
nutka, dali so vse od sebe. Lahko rečem, 
da je ta ekipa igrala tako navdušujoče le

treba pohvaliti vse »azzurr« za odlično 
igro, posebno pohvalo pa si vseeno za
služi mladi Maldini, ki se skokovito raz
vija v nogometaša evropskega formata. 
Maldini ni samo povsem onemogočil 
verjetno najboljšega španskega igralca 
Michela, temveč se je tudi večkrat podal 
v napad.

Vicinijevi nogometaši so ob podpori 
več tisoč svojih navijačev začeli poletav
no in odločno. Stalno so napadali in naj
zrelejšo priložnost za zadetek je imel 
Mancini, ki se je sam predstavil pred 
vratarjem Zubizaretto. Ves prvi polčas 
pa so bili Italijani stalno v premoči. Tudi 
v drugem polčasu so »azzurri« nadaljeva
li v napadu in kronali svoj uspeh v 74. 
minuti, ko je Gianluca Vialli lepo prodrl 
v kazenski prostor in z močnim strelom

pred leti, ko je nastopala na evropskem 
prvenstvu under 21. Pri tem pa ne sme
mo pozabiti, da je Španija dobra, solidna 
ekipa, ki razpolaga s čvrsto obrambo in 
izredno sredino polja. Zmaga nad takšno 
ekipo je seveda še pomembnejša.«

Zakaj ste v 26. minuti drugega polča
sa zamenjali Mancinija z Altobellijem?

»Na izredno nervoznih in napetih tek
mah, kot so na evropskem prvenstvu, so 
napadalci, ki se morajo stalno vračati v 
obrambo, pod velikim pritiskom, in to ne 
samo psihološkim. Ker mi pravilnik do
voljuje, da lahko vključim v igro svežega 
igralca, sem se tega poslužil, saj je bil 
Mancini izžet kot limona. In prav Alto
belli je s svojo finto pripomogel k Viali- 
jevemu golu.«

Izredno veselje tudi med igralci, celo 
Luigi De Agostini, edini nogometaš iz 
FJK, ni mogel skriti navdušenja, čeprav 
je odigral na tekmi s Španijo le borih 
120 sekund.

»Pot je sedaj odprta,« je pristavil, »uvr
stitev v polfinale je skoraj gotova, za še 
višjo uvrstitev pa bo treba ponoviti srčno 
igro, ki smo jo prikazali proti Španiji.«

ugnal nasprotnikovega vratarja. Španci 
so skušali reagirati, toda zaman.

SKUPINA A
DOSEDANJI IZIDI

ZRN - Italija 1:1
Španija - Danska 3:2
ZRN - Danska 2:0
Italija - Španija 1:0

LESTVICA
ZRN 2 110 3:1 3
Italija 2 110 2:1 3
Španija 2 10 1 3:3 2
Danska 2 0 0 2 2:4 0

PRIHODNJI SREČANJI 
17. 6.: ZRN - Španija, Italija - Dan
ska. Gianluca Vialli

Današnji tekmi
Anglija - Nizozemska

DUESSELDORF — Za obe ekipi je 
ta »tekma obupa«, saj se bo moral po
raženec predčasno odpovedati uvrstit
vi v končnico turnirja. Vsekakor pa se 
napoveduje tudi "tekma" izven igriš
ča, tako da so se varnostniki še kako 
organizirali. Vsekakor favorita na tej 
tekmi ni. Morda bodo prej odločali 
živci kot tehnično znanje. Verjetni po
stavi:

ANGLIJA: Shilton, Stevens, Sansom, 
Adams, Wright, Števen, Hoddle, Rob- 
son, Lineker, Beardsley, Barnes.

NIZOZEMSKA: Van Breukelen, Van 
Aerle, Van Tiggelen, VVouters, Rijka- 
ard, Koeman, Vanenburg, Huehren, 
Bosman, Gullit, VanT Ship.

SZ - Irska
HANNOVER — Drevi ob 20.15 (ne

posredno po RAI3, TV Koper in TV 
Montecarlo) se bosta srečali ekipi, ki 
sta v prvek kolu presenetili. Vendar 
pa je v tej tekmi absolutni favorit Sov
jetska zveza, ki bi se v primeru zmage 
že uvrstila v finalni del. Varovanci tre
nerja Lobanovskega presenetljivo ig
rajo zelo praktično igro, prav tako 
tudi Irci, ki pa so tehnično še precej 
slabši od drevišnjih nasprotnikov. Ver
jetni postavi:

SOVJETSKA ZVEZA: Dasajev, Be-. 
sonov, Demjanenko, Mihajlčenko, 
Kuznecov, Kidiatulin, Alejnikov, Ratš, 
Zavarov, Protasov, Belanov.

IRSKA: Bonner, Morris, Hughton, 
McCarthy, Moran, Whelan, McGrath, 
Hougton, Aldridge, Stapleton, Calvin.

SKUPINA B
DOSEDANJA IZIDA 

Irska - Anglija 1:0
Nizozemska - SZ 0:1

LESTVICA
Irska 1 1 0 0 1:0 2
SZ 1 1 0 0 1:0 2
Nizozemska 1 0 0 1 0:1 0
Anglija 1 0 0 1 0:1 0

PRIHODNJA SREČANJA 
Anglija - Nizozemska (danes); Irska - 
SZ (danes); Anglija - SZ (18. 6.); Irska 
- Nizozemska (18. 6.).

Po sinočnji zmagi nad Španijo

Vicini: Navdušujoča igra
Po zasluženem porazu proti ZRN

Danska že »izločena«
ZAHODNA NEMČIJA - DANSKA 2:0 (1:0)

STRELCA: Klinsman v 10. min.; Thon v 87. min.
ZAHODNA NEMČIJA: Immel, Buchwald (od 33. min. Borowka), Brehme, Kob

ler, Herget, Rolff, Littbarski, Matthaus, Voller (od 74. min. Mili), Thon, Klinsmann.
DANSKA: Schmeichel, Sivebaek, L. Olsen, M. Olsen, Nielsen, Lerby, Heintze, 

Laudrup (od 62. min. Eriksen), Elkjaer, Poulsen, Vilfort (od 73. min. Berggreen).
SODNIK: Valentine (Škotska). KOTI: 10:5 za ZRN. RUMENI KARTONI: Elkja

er, Poulsen in Rolff. GLEDALCEV: 70.000.

GELSENKIRCHEN — Danska repre
zentanca je že »izločena« iz tega finalne
ga dela EP. Po uvodnem porazu proti 
Španiji z 2:3 so namreč Danci tudi v dru
gem srečanju izgubili proti Zahodni 
Nemčiji in tako bodo v tretjem kolu te 
skupine proti »azzurrom« opravili zgolj 
formalnost.

, Zmaga Zahodnih Nemcev je bila po
vsem zaslužena. Res je, da so Beckenba- 
uerjevi varovanci dosegli svoj prvi zade
tek po grobi napaki Lerbyja, ki je nerod
no odbil žogo v kazenski prostor in spre
tni Klinsmann je tako lahko brez težav 
dosegel gol, priznati pa je treba, da so

imeli Zahodni Nemci stalno pobudo v 
svojih rokah.

Danci so tudi na tem srečanju (kot pro
ti Španiji) spet dokazali, da niso v naj
boljši formi. Na sredini igrišča so bili v 
velikih težavah proti Mathausu in tova
rišem, v napadu pa je bilo očitno, da 
predvsem Elkjaer je izgubil nekdanjo 
svežino in moč. Laudrupa ni bilo prepoz
nati kot tudi Mortena Olsena. Skratka, 
večina danskih reprezentatov je utruje
nih. Po drugi strani pa kaže, da repre
zentanca ZRN prihaja v najboljšo formo.

In da bi bilo slavje nemških navijačev 
popolno, je drugi zadetek dosegel še 
»domačin« Thon, ki je bil tudi eden bolj
ših na igrišču.

Nogomet: novosti pri Triestini

De Riu dal ostavko
TRST Pri Triestini, ki je že izpadla iz B lige je, kot 

kaže, dosti novosti. Včeraj je namreč na seji upravnega 
odbora predsednik De Riu dal ostavko s presedniškega 
mesta iz "zdravstevnih razlogov". Tehnični vodja bo še ved
no ostal Giampiero Marchetti, ki bo tudi vodil bodoči pro
gram društva, seveda s pomočjo upravnega odbora. Na seji 
so tudi potrdili trenerja Ferrarija, ki pa bo skoraj gotovo 
zapustil tržaško moštvo. Najresnejši kandidat za predsed
niško mesto je nogometaš Franco Causio.

V ponedeljek, 20. t. m., ko bodo odprli "kupoprodajno 
sezono" nogometašev se bo Triestina predstavila z ambici
oznimi načrti. De Riu je namreč poudaril, da se namerava 
ekipa takoj vrniti v B ligo in bo prav v ta namen pripravila 
konkurenčno ekipo. Trenutno ima veljavno pogodbo le 
mladi Polonia, medtem ko vsem ostalim zapade pogodoba s 
koncem tega prvenstva, ki se zaključi v nedeljo. Na to 
tekmo se tržaški igralci pripravljajo, ko se bodo proti Cre- 
moneseju poslovili od svojega občinstva.

Nogomet: Bologna kupila Belgijca Demola
BOLOGNA - Novopečeni prvoligaš Bologna se očitno 

aktivno pripravlja na naslednjo sezono. Nakupila je namreč 
svojega prvega tujca in sicer branilca Anderlechta in bel
gijske državne reprezentance 22-letnega Stephana Demola. 
Slednji se je namreč sinoči v Bologni obvezal za tri sezone, 
za katere bo prejel skupno koli 900 milijonov. Belgijski 
igralec je izjavil, da je zelo zadovoljen, da bo igral v Bolog
ni, saj ima ta ekipa podobno igro kot Anderleht.

Kolesarstvo: etapna dirka po Švici

Domačinu John prva etapa
DUBENDORF (ŠVICA) — Domači 

kolesar Stefan Joho je osvojil prvo 
etapo mednarodne etapne dirke po 
Švici. Joho, ki je letos že osvojil eno 
etapo »gira«, je bil v sprintu najhitrej
ši, in to v skupini osmih kolesarjev.

Ta skupina je začela svoj beg 47 km 
pred koncem etape. Glavnina, v kateri 
je bil tudi favorit za končno zmago na 
tej dirki Irec Sean Kelly, je privozila 
skozi cilj s 50" zamudo.

Vrstni red 1. etape (okoli mesta 
Dubendorf, 127, 5 km): 1. Joho (Švi.) 
3.10'23" s poprečno hitrostjo 40,024 km 
na uro; 2. Schonenberger (Švi.): 3. 
Skibby (Dan.); 4. Anteguera (Šp.); 5. 
Theunisse (Niz.) vsi v zmagovalčevem 
času.

Skupna lestvica, ki predvideva od
bitke na letečih ciljih: 1. Joho (Švi.) 
3.10T0": 2. Skibby (Dan.) po 8"; 3. The
unisse (Niz.) po 8"; 4. Schonenberger 
(Švi.) po 9"; 5. Breu (Švi.) po 10"; 16. 
Boffo (It.) po T02"; 27. Kelly (Ir.) po 
T03".

Na sliki: Švicar Stefan Joho dvig
njenih rok skozi cilj.

Kolesarstvo: dirka po Jugoslaviji

Papež ohranil vodstvo
GORAŽDE — Na četrti in najdaljši etapi mednarodne 

dirke po Jugoslaviji od Travnika do Goražda (187 km) je 
zmagal 23-letni Kubanec Osmani Alvares v 4.35'0r' s po
prečno hitrostjo 40,8 km na uro. Z zmagovalcem so skozi 
cilj privozili še Bolgar Georgijev (2.), Sovjet Sganejev (3.). 
Peti je bil Jugoslovan Aleš Pagon.

Z glavnino, ki je privozila skozi cilj z zmagovalcem, je 
bil tudi Jugoslovan Sandi Papež, ki je tako ohranil prvo 
mesto, drugi je njegov rojak Gorazd Penko (po 14"), tret- 
jeuvrščeni Zahodni Nemec Peter Ganzler zaostaja za 18", 
četrti pa je Jugoslovan Valter Bonča (po 2" ).

Na ekipni lestvici vodi Vzhodna Nemčija, pred Jugos
lavijo in Sovjestko zvezo.

Košarka: drugi poraz Italijank 
Jugoslavija izgubila proti SZ

KUALA LUMPUR (MALEZIJA) — Na kvalifikacij
skem košarkarskem turnirju za OI v Seulu so Italijanke že 
drugič izgubile. Tokrat jih je premagala Poljska s 83:76 
(43:29). »Italijanke« tako že po dveh kolih tvegajo, da ne 
bodo nastopile na OI. Jugoslovanke pa so izgubile proti 
SZ s 66:70.

OSTALA IZIDA: Kitajska - ČSSR 69:65; Bolgarija - Av
stralija 70:59.

LESTVICA: SZ 6; Jugoslavija, Avstralija in Bolgarija 4; 
ČSSR, Kitajska in Poljska 2; Italija 0.

Rokomet: dodelili naslov

Zmaga Ortigie 
Cividin četrti

TERAMO, AREZZO — V odločilnem 
srečanju v Teramu za italijanski državni 
naslov v rokometu je Ortigia iz Sirakuze 
premagala moštvo Gasser Speck iz Brix- 
na z 19:18 (8:7).

V Arezzu pa je tržaški Cividin igral 
odločilno tekmo za tretje mesto proti 
ekipi Acgua Fabia iz Gaete in izgubil s 
15:16. Tržačani so tako osvojili četrto 
mesto.

Balinarje oviralo slabo vreme
V 4. povratnem kolu zamejskega balinarskega prvenstva je zopet imelo 

glavno vlogo slabo vreme, ki je onemogočilo srečanje med Sokolom in Krasom 
ter med Zarjo in Poletom. Prvo tekmo bodo nadoknadili jutri, Zarja in Polet pa 
se bosta pomerili prihodnji teden. Glede odigranih tekem je Nabrežina potrdila 
vlogo favorita in proti Gaji iztržila dve točki. Nekoliko preseneča rezultat z 
Vrha.

IZIDI: Danica Unitecno - Mak 2:1 (11:5, 4:11, 11:4), Nabrežina - Gaja 2:1 (11:4, 
4:11, 11:6). LESTVICA: Danica Unitecno, Kras, Nabrežina 23, Sokol 19, Gaja 18, 
Kraški dom 15, Zarja 13, Polet 10, Mak 4. DANAŠNJE KOLO: na Vrhu ob 19.30: 
Mak - Kraški dom; na Padričah ob 19.00: Gaja - Zarja; jutri, 16. t.m., ob 19.30 na 
Opčinah : Polet - Danica Unitecno; ob 19.00 v Zgoniku: Kras - Nabrežina; prost 
Sokol. (E. L.)

Tenis; zmaga Madžarske
BUDIMPEŠTA —' Madžarska je pre

magala Belgijo s 3:2 in si tako izborila 
obstanek v prvi skupini Davisovega po
kala. V odločilnem srečanju je Lanyi 
premagal Daufresneja s 6:4, 5:7, 6:2, 6:1.

Kiehlova zapušča smučanje
BONN — Olimpijska zmagovalka 

smuka v Calgaryju Marina Kiehl zapuš
ča aktivni šport. Kiehlova, ki ima le 23 
let je izjavila, da se bo posvetila le svoje
mu poklicu.

Naši lokostrelci spet uspešni
V Krminu so v nedeljo priredili lokostrelsko tekmovanje »round 900«, ki je 

bilo tudi kot selekcijska preizkušnja za sestavo deželne reprezentance, ki bo 
konec meseca sodelovala na turnirju AIpe-Adria, ki bo v Gorici. Krminske prire
ditve so se udeležili tudi predstavniki Našega prapora, ki so ponovno segli po 
dobrih uvrstitvah.

V kategoriji začetnic je Vesna Lutman potrdila svojo premoč in s 729. točka
mi osvojila prvo mesto. Drugo najboljšo uvrstitev pa si je v isti starostni skupini 
(zagotovila Zdenka Ferlat (640). Med dečki je povsem dobro ciljal Denis Bensa, ki 
si je s 789 točkami zagotovil 2. mesto; krstni nastop na tej prireditvi pa je opravil 
Franko Baradel, ki je bil s 581 točkami 10.

obvestila - obvestila
ŠD KONTOVEL

obvešča, da bo v petek, 17. t. m., ob
20.30 zaključni nastop ritmike na 
društvenem športnem igrišču na 
Kontovelu.

TPK SIRENA
prireja tudi letos tečaje v razredih 
optimist, evropa, finn 420, windsurf z 
naslednjim sporedom: 1. OPTIMIST 
(za otroke od 8. do 14. leta starosti) 
od 20. junija do 1. julija in od 11. 
julija do 22. julija; 2. EVROPA, FINN 
420 (za mladince in odrasle) od 4. do 
9. julija; 3. VVINDSURF (za mladince 
in odrasle) od 25. do 30. julija. Vpis 
in podrobnejše informacije so na 
razpolago na pomorskem sedežu Si
rene v popoldanskih urah ali ob ne
deljah zjutraj.

JK ČUPA
organizira tečaje za razred optimist 
(za mladince do 14. leta starosti) ter 
tečaje na jadralnih deskah (od 14. 
leta dalje). Tečaji za razred optimist 
se bodo odvijali od 20. 6. do 1. 7., od

4. 7. do 15. 7., od 18. 7. do 29. 7. tf* 
od 1. 8. do 12. 8. Tečaji na jadraln'11 
deskah pa od 11. 7. do 16. 7., od l8- 
do 23. 7. ter od 25. 7 do 30. 7.

Vpisovanje sprejemajo na društve 
nem sedežu v Sesljanskem zalivu 0 
torkih in četrtkih od 17.30 do IS- u, 
ter ob sobotah in nedeljah v pop0 
danskih urah.

ZSŠD!
obvešča, da bo danes, 15. junij3'. 
21. uri na sedežu ŠD Mladina v K 
žu (Dom A. Sirk) seja smučarske k 
misije.

ŠPORTNO ZDRUŽENJE BOR 
sklicuje v ponedeljek, 20.
1988, v sejni dvorani Borovega šp^ z 
tnega centra, svoj redni občni z°,v0- 
naslednjim dnevnim redom: 1- 0 e(j- 
ritev, 2. izvolitev delovnega P ^ 
sedstva, 3. predsedniško poroč** Gg 
razprava o poročilih, 5. razreaZjiO- 
staremu odboru, 6. volitve, 7. r urj( 
Začetek v prvem sklicanju ob 2 
v drugem pa ob 20.30.
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Odbojka: v finalu undev 14 so premagale slogašice Orientacijski pohod ob 90. obletnici KD Slovan

Kontovelke pokrajinske prvakinje »Road Book« na Padričah
Letošnji pokrajinski prvak v prven

stvu Under 14 je perspektivna ekipa 
Kontovela, ki je v dvoboju za prvo 
mesto strla odpor žilavih slogašic. Šlo 
je za resnično občuten slovenski der
bi, kjer so prav gotovo odigrali prav 
živci glavno vlogo. S tehničnega vidi
ka tekma sama ni bila posebno kako
vostna, a zato je bila nadvse privlačna 
z agonističnega. Vse je namreč že ka
zalo, da bodo slogašice pripravile veli
ko presenečenje, saj so v odločilnem 
nizu vodile z 10:5. Tu pa psihično niso 
več zdržale pritiska in povsem položi
le orožje pred leto starejšimi dekleti 
Kontovela, ki so zbrale vso potrebno 
koncentracijo in v finišu nizale točko 
za točko vse do petnajstice. Zaslužena 
zmaga in izredno zadoščenje za igral
ke same ter za Konto velo va trenerja 
Branka Saina in Tanjo Conestabo.

Lahko smo zadovoljni nad razple
tom tega prvenstva, ki je z lovoriko 
najboljših okronal dve slovenski še- 
sterki. In prav Kontovel kot Trst A in 
Sloga kot Trst 2 bosta 26. t. m. v Mar- 
tignaccu branila ugled tržaške odboj

ke na deželnem finalu. Gre torej za 
uspeh in obenem za upravičeno tolaž
bo, da naša slovenska odbojka ni na 
psu in da igrajo v naših vrstah genera
cije igralk, ki nam jamčijo bodočnost 
in razvoj.

FINALE ZA 1. MESTO: Kontovel 
Electronic Shop - Sloga 2:1 (15:7, 2:15, 
15:10). FINALE ZA 3. MESTO: Virtus - 
CUS 2:0. •

SLOGA: Fonda, Daniela in Kristina 
Bogateč, Spacal, Starc, Brišnik, Verše, 
Kosmina, Hrovatin, Mahnič, Kalc, 
Race.

KONTOVEL: Pertot, Briščik, Kralj, 
Černe, Canziani, Operti, Crissani, 
Križmančič.

Po finalnem srečanju je bilo nagra
jevanje vseh naj nižjih mladinskih ka
tegorij. Zbranim so spregovorili novi 
predsednik mladinskega odbora FIPA 
prof. Fulvio Dapiran, nato član organi
zacijskega odbora prof. Luciano Gia- 
comi ter predsednik pokrajinske od
bojkarske zveze Giorgio Giacomelli. S 
kolajnami in pokali so nagradili slede
če ekipe:

UNDER 14 MOŠKI: 1. Sloga, 2. Vir
tus. UNDER 14 ŽENSKE: 1. Kontovel, 
2. Sloga, 3. Virtus, 4. CUS. SUPERMI- 
NIVOLLEV MOŠKI: 1. De Tommasini, 
2. Sloga. SUPERMINIVOLLEV ŽEN
SKE: 1. Bor Friulexport, 2. Sloga B, 3. 
Sloga D, 4. OMA. (Inka)

Superminivolley za dekleta

01ympia druga
V soboto so v Moši odigrali finalni 

del ženskega pokrajinskega prvenstva 
v superminivolleyu. Poslednjih tekem 
za osvojitev naslova prvaka so se ude
ležile štiri ekipe, med katerimi je bila 
tudi goriška 01ympia, ki je osvojila 
končno drugo mesto.

Po izločilnih tekmah sta se v finalu 
za 3. mesto najprej pomerili četverki 
Lucinica iz Ločnika in Villacher Biera 
iz Tržiča, zmagale pa so Tržičanke z 
2:1. 01ympia je nastopila v finalu za 1. 
mesto, a Fincantieri je bil premočen 
in je prepričljivo zmagal s 3:0.

ob 90. OBLETN/Ci KB SLOVAN

VPl$0VflN3E:Nfl ST*RTV VHEDEIIO
OD S4, DO 3*

ZB|RflUŠčE' N» vdsi pRižrmNi
0PR E Mfl •' BRITEV, PUHLO, KOMPfiS,...

Ob proslavljanju 90-letnice KD Slo
van bo v nedeljo, 19. junija, orientacij
ski pohod tekmovalnega značaja po 
padriških stranskih poteh, imenovan 
»Road Book«. Zbirališče bo ob 8.30 na

vaškem trgu, start pa ob 9. uri izpod 
vasi. Proga bo tekla po stranskih ces
tah oziroma vaških klancih in bo dol
ga okoli 7 kilometrov, hoje pa bo pri
bližno za dve uri in pol. Ekipe, ki se 
bodo prijavile, naj bodo sestavljene iz 
najmanj treh in največ šest oseb. Na 
poti bodo kontrolne baze ter razna 
tekmovanja rekreativnega značaja. 
Vsaka ekipa bo na startu prejela ori
entacijsko cestno knjižico »Road 
Book« in se bo morala tudi po tej knji
žici ravnati in odgovarjati na vpraša
nja, ki zadevajo določeno področje. 
Vsak pravilen odgovor bo prinesel do
ločeno število točk. Vprašanj je 34. 
Najuspešnejše prve tri ekipe bodo na
grajene s spominskimi kolajnami in 
pokali.

Organizator priporoča, naj udele
ženci pohoda prinesejo s seboj malico 
iz nahrbtnika, pripomočke (britev, pi
salo, kompas) in dobro voljo.

Vpisnina za posameznika je 2 tisoč 
lir. (-dgr-)

Ob seminarju-treningu v Zgoniku

Zanimanje za karate vse večje
V nogometnem prvenstvu začetnikov

Zarji Adriaimpex le točka

Preteklo soboto je bil v zgoniški te- 
lovadnici seminar-trening karate Sho- 
t°kan med društvi karateja iz Sloveni
ja tržaške pokrajine in še drugih itali
janskih mest. Srečanje je vodil itali
janski prvak v tej športni disciplini 
Giuseppe Formenton, udeležilo pa se 
9a je kakih 50 karateistov kluba Shin- 
kai, ki vključuje člane iz raznih krajev 
tržaške pokrajine, kluba iz Črnuč pri 
Ljubljani, s katerim so karateisti že 
več let tesno povezani in pa člani ka
rate klubov iz nekaterih italijanskih 
niest.

Nisem športna novinarka in torej ne 
Poznam niti žargona, niti tehnike tega 
fPorta. Zanimala pa sta me interes, s 
katerim se naši mladi vključujejo v ta 
klub in pa volja članov, da bi gojili in 
strjevali prijateljske vezi s podobnimi 
Klubi v Sloveniji, v naši deželi in še v 
drugih krajih Italije.

Kar me je najbolj presenetilo, je bilo 
iePo število deklet, ki se posvečajo tej 
fPortni disciplini in ne zaostajajo v 
oorbenosti in odločnosti v nobenem 
Pogledu pred svojimi tovariši.

Presenetila me je velika udeležba 
Karateistov, njihova velika disciplina 
111 predvsem volja, da bi ta skupni se- 
rtlinar-trening kar najlepše uspel.

Povprašala sem nekaj karateistov za 
bjihovo mnenje o tem športu in o po
gonu takšnih srečanj. Med intervju- 
anci je bila tudi Metoda Podpečan, 

J,ePubIiška prvakinja Slovenije in se- 
Qa] tudi članica državne reprezentan

ce. Vsi, od Sergija Štoke, ki vodi klub 
Shinkai karate, do ženskih predstav
nic tega kluba, predstavnikov karate
istov iz Črnuč pri Ljubljani, pa tudi 
italijanskih udeležencev, so bili mne
nja, da je bilo srečanje pomembno, da 
se ta športna zvrst med našimi mladi
mi širi in da je prav in potrebno, da se 
karateisti različnih klubov med seboj 
srečujejo, povezujejo in utrjujejo špor
tne in prijateljske vezi. (N. L.)

Na sliki: s sobotne prireditve v 
Zgoniku

Združenje slovenskih športnih 
društev v Italiji sklicuje jutri, 
16. junija 1988, v dvorani kul
turnega društva Briški grič v 
Števerjanu ob 20. uri v prvem 
in ob 20.30 v drugem sklicanju

18. DEŽELNI 
REDNI OBČNI ZBOR

s sledečim dnevnim redom:
1. otvoritev občnega zbora
2. predsedniško sporočilo
3. poročila teritorialnih od

borov
4. diskusija in predlogi o 

vlogi ZSŠDI
5. razno

ZAČETNIKI
ZARJA ADRIAIMPEX -

FORTITUDO 0:0
ZARJA: Plehan, D. in K. Pussini, 

Tence, M. Grgič, R. in F. Umek, Jurin- 
čič, Biondi, Vremec, Ražem, Hočevar.

Žarjanom ni uspelo premagati sicer 
povprečnega moštva Fortitudo. Skozi 
vso tekmo so imeli naši rahlo terensko 
premoč, vendar bodisi zaradi slabega 
dneva svojih napadalcev bodisi zaradi 
hude vročine niso prišli do gola. Igra 
je bila povprečna in se je odvijala pre
težno na sredini igrišča, kjer so prišli 
vezni igralci obeh moštev največkrat 
do žoge, a je nato niso znali smotrno 
usmeriti proti lastnim napadalcem. V 
soboto čaka zarjane še zadnja tekma 
tega dolgega, vendar privlačnega pr
venstva proti moštvu Vivai Busa. (M. Ž.)

OSTALI IZIDI: Campanelle - CGS 
0:2, Chiarbola - Soncini A 0:3, Mug-

gesana - Vivai Busa B 0:0, Primorje - 
opicina neod., Breg - Giarizzole 0:5.

LESTVICA: San Giovanni 50, Soncini 
A 48, Giarizzole 39, Ponziana in Chiar
bola 37, CGS 32, Primorje in Vivai 
Busž 27, Zarja Adriaimpex 22, Mugge- 
sana 21, Fortitudo 19, Opicina 13, Breg 
Best 12, Campanelle 8, Esperia 4.

CICIBANI
MLADOST GENEX - PIERIS 1:0 (0:0)

STRELEC: Lavrenčič.
MLADOST: Soban, Farra, Makuc, A. 

Gergolet, Lavrenčič, Peric, D. Gergo- 
let, I. Gergolet, Nardon, Pahor, Černič, 
D. Ferletic, A. Ferletič.

Najmlajša postava doberdobske 
Mladosti nadaljuje z uspehi v tem pr
venstvu. Frandoličevi varovanci so na
mreč v srečanju proti Pierisu izbojeva
li pomembno zmago, s čimer so si za
gotovili 3. mesto na lestvici. (A: G.)

Košarka: v 1. diviziji
Borovci tretji
BARCOLANA A -

BOR HOTEL DANEU 83:82 (37:36)
BOR HOTEL DANEU: Sestan, Fur

lan 24 (2:3), Oblak 6, Udovič 16 (0:1), 
Canciani 12 (0:1), Slobec 6 (0:2), F. Ses
tan 8, Krečič 10 (4:5).

3 TOČKE: Furlan 4.
V svoji zadnji prvenstveni tekmi je 

Bor Hotel Daneu doživel pekoč poraz 
proti slabše uvrščeni Barcolani A. Bo
rovci, ki so si že matematično zagoto
vili 3. mesto na končni lestvici, so ig
rali dokaj nezbrano. Potem ko so si v 
drugem polčasu že nabrali 17 točk 
prednosti, so z ležerno igro v napadu 
in neprizadevnostjo v obrambi dovoli
li nasprotniku, da jih je prav v za
ključnih potezah prehitel.

Kljub temu porazu pa je Bor Hotel 
Daneu v prvenstvu povsem zadovoljil, 
saj ga je edino prvouvrščeni Ferrovia- 
rio dvakrat premagal, medtem ko ima 
Furlanova ekipa z vsemi drugimi na
sprotniki pozitiven obračun (dve zma
gi ali pa pozitivno koš razliko).

Marko Oblak

Zarji dolinski turnir v malem nogometu
Z zmago Zarje se je v Dolini končal 

turnir v malem nogometu 5x5, na ka
terem se je v teku vrste večerov zvr
stilo kar šestnajst moštev, nogometa
šev, ki sodelujejo v amaterskih prven
stvih. Zarja je v finalu za prvo mesto z 
1:0 (0:0) premagala moštvo Icart Bar 
Erik, ki so ga v glavnem sestavljali 
nogometaši Muggesane. Strelec edi
nega gola je bil Kalc. V malem finalu 
je ekipa Avtoličarstvo Ota z 2:0 odpra
vila Gostilno pri Občini.

Po finalnih tekmah je bilo na vrsti 
nagrajevanje, udeležence turnirja pa 
je pozdravil predsednik ŠD Breg Ser
gij Pelosa. Prve štiri uvrščene ekipe so 
prejele pokal in vrsto prehrambenih 
izdelkov. Najboljši strelec prireditve 
je bil Tognetti (Zarja), ki je dosegel 
sedem zadetkov. Za najboljšega igral
ca finalne tekme je bil imenovan Gra- 
nieri (Icart), najstarejši je bil Mondo 
(trenerji Brega), najmlajši Bronzin 
(mladi iz Kolonkovca), disciplinski po
kal pa je dobila ekipa trenerjev Brega.

Turnir je dobro uspel in srečanja so 
bila borbena in na zadovoljivi ravni.

Zmagovalna ekipa Zarje je v finalu 
nastopila s sledečo postavo: D. in E. 
Fonda, Ražem, Tognetti, Grgič, Racman, 
Bortolotti, Gregori, Kalc, Kočevar.

Na sliki: zmagovalci Zarje

Goriški mladinski združeni enajsterici sta se letos res izkazali
Letošnja mladinska nogometna pr- 

dokStVa 80 se na Goriškem zaključila 
m Kaj uspešno za naše predstavnike. 
piJ Povemo, da so v tej sezoni nasto- 

ekipe: združeni postavi v pr-
dvo T1? ?ačetnikov in najmlajših ter
Ve okipi (Mladost in Sovodnje) v pr- 
Ve*Stvu cicibanov. Danes bomo kaj 

Povedali o obeh starejših vrstah.
^četniki
hilaH^en Fcrfolja že vrsto let trenira 
ralni ^ke ekipe, ki jih sestavljajo ig- 
Letn . ^osti, Juventine in Sovodenj.

p Je treniral začetnike in najmlajše. 
tj1mlf.enst;vo začetnikov je tudi letos 
9om ’ uvrstitev mladih slovenskih no- 
Ijiva t ev P? ie bila nadvse zadovo- 
Zon0. iI<rner ie tako ocenil letošnjo se- 
konu >>Na letošnjem prvenstvu je bila 
ra2t)ni nca res ostra- Vsa društva, ki 
Palm j9ai° z močnimi članskimi eki- 
skeijč. ,ei° veliko pozornost mladin-
Pfedvsem k^11, OCl 'tatere9a zahtevajo

*6t° kn1 i?em t0 Pcvcdati, ker je iz leta v 
?kviru nkurenca ostrejša in prav v tem 
jo se naše ekipe prav dobro odreže-

jNstvu9/^ usPeh je treba iskati tudi v 
11 skupaj so igralci že nekaj let igra-

Tudi s predstavljeno igro sem zado
voljen. Vadili smo predvsem igro z 
nizkim poletom žoge, v glavnem smo 
prikazali tehnično igro, kar se nam je 
res dobro obrestovalo. Nekaj težav je 
bilo v obrambi. Če izvzamemo vratar
ja, lahko rečem, da smo bili na tem 
delu igrišča precej ranljivi. Resnici na

ljubo moram poudariti, da so prav v 
obrambi nastopili novi in neizkušeni 
igralci. Glede sredine igrišča in napa
da pa sem zelo zadovoljen. Med pr
venstvom smo dosegli 57 golov, dobili 
pa smo jih le 17. Aleš Ferfolja in Peter 
Gergolet sta se izkazala kot najboljša 
strelca in sta skupaj dala 27 golov (13 
prvi, 14 drugi). Pomembno je tudi, da

so se fantje na igriščih zgledno obna
šali in zasedli 2. mesto na posebni les
tvici za disciplinski pokal.

Glede nove sezone upam, da bodo ti 
fantje še igrali skupaj, ker so res ho
mogeno in kakovostno moštvo. Da 
imamo kvalitetne igralce, smo že do
kazali, saj dva naša bivša igralca zdaj 
igrata pri pomembnih italijanskih klu
bih. Vratar Grendene igra v mladin
skih vrstah Bologne, Lorenzo Selan pa 
letos brani barve Milana.«

KONČNA LESTVICA: Itala 47, 
Isontina 38, Cormonese 37, Juventi- 
na in Azzurra 34, Medea 31, Lucini- 
co in Natisone 21, Corno 13, Pro Ro- 
mans 12, Itala 11, Poggio in Sanroc- 
chese 6.
Najmlajši

Trener Ferfolja je glede te ekipe 
mnenja, da se je precej dobro obnesla. 
Spodbudno pa je, da so tudi najmlajši 
Juventine, ki so lani igrali med začet
niki, zasedli 2. mesto na disciplinski 
lestvici.

Značilnost ekipe je bila v tem, da je 
odlično igrala proti močnim nasprot
nikom, podcenjevala pa je šibkejše. In 
prav zaradi neuspehov proti zadnjim 
si je zapravila še boljšo uvrstitev.

Najboljši strelec ekipe je bil Marko 
Devetak, ki je dosegel 15 golov. Tre

ner pa meni, da se je najbolje izkazala 
sredina igrišča, ki je zelo dobro pre: 
stala preizkušnjo, napad pa ni bil tako 
oster, kakor v prejšnji sezoni.

Ekipo sestavljajo v večji meri Štan- 
drežci, poleg njih je še 5 Doberdob- 
cev, nekateri so iz Steverjana in Sovo
denj. To je verjetno najlepši primer 
združene ekipe.

Treba je tudi omeniti, da kakovost 
igralcev ni šla mimo neopazna. V po
nos gre namreč moštvu, da so izbrali 
tri igralce za goriško reprezentanco 
najmlajših. To so Marušič, Petejan in 
Devetak. To je tudi dokaz, da je bilo 
opravljeno kvalitetno delo na področ
ju mladinskega nogometa.

Trener Evgen Ferfolja se je ob tej 
priložnosti zahvalil za pomoč odborni
kom Juventine, ki so veliko pomagali 
in prispevali k uspehu. Ob tem je bila 
tudi zelo dobrodošla pomoč pomožne
ga trenerja Franca Vecchiata, ki se je 
posvetil predvsem vratarjem in skrbel 
za fizično pripravo igralcev.

KONČNA LESTVICA: Palmanova 
42, Como 40, Azzurra 32, Cormonese 
26, Juventina 25, Natisone 24, Villes- 
se 23, Pro Romans in Isontina 22, Lu- 
cinico 18, Itala 17, Audax 15, Seveg- 
liano 6.

Marko Jarc
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V Atenah iščejo sporazum o rešitvi egejskega spora in ciprskega vprašanja

Odobravanje in protesti spremljajo obisk 
turškega premiera Ozala pri Papandreuju
ATENE - Ponedeljkov prihod turškega pre

miera Turguta Ozala v grško glavno mesto Ate
ne, kjer se je Ozal sestal z grškim predsednikom 
vlade Andreasom Papandreujem, so politični 
opazovalci v Atenah in Ankari ocenili kot zgo
dovinski dogodek. Zadnji obisk kakega turškega 
premiera v Grčiji je bil pred 36 leti.

Od tedaj pa je večkrat prišlo do hudih zaos
tritev in napetosti med obema državama, pred
vsem zaradi ciprskega vprašanja in gospodarskih 
interesov v Egejskem morju. Nič čudnega torej, 
da bi bilo tako srečanje med najvišjima pred
stavnikoma turške in grške države še pred enim 
letom nepojmljivo. Tedaj so se namreč odnosi 
med državama tako izrodili, da sta bili že tik 
pred odkritim oboroženim spopadom, ker so Tur
ki začeli iskati nafto v tistem delu Egejskega 
morja, ki po razmejitveni črti iz Lausanneja pri
pada Grčiji.

Kako se bosta Papandreu in Ozal sporazume
la in ali bosta sploh uradno in resno načela cipr
sko vprašanje, ni povsem jasno. Nedvomno pa je 
Ozalov obisk v Atenah prvi korak »na dolgi poti 
zbliževanja«, kot je poudaril Papandreu. Včeraj 
je v grških in turških vladnih krogih vladalo že 
precejšnje zadovoljstvo nad dosedanjim potekom 
razgovorov. Zlasti v Turčiji so prepričani in 
opozicijske stranke so istega mnenja da bodo 
današnji razgovori odprli novo in bolj sproščeno 
obdobje.

Srečanje med Ozalom in Papandreujem pa je 
v Grčiji izzvalo po eni strani veliko odobravanje, 
po drugi strani pa val protestov. Iz strahu, da bi 
v teh dneh prišlo do protiturških atentatov, so 
grške oblasti mobilizirale okrog deset tisoč poli
cijskih agentov, ki skrbno nadzorujejo (tudi s he
likopterji) atensko mestno četrt, v kateri biva 
Ozal. Takih varnostnih ukrepov ne pomnijo že 
desetletja. Celo med obiskom Arafata niso "za
poslili" takega števila policistov.

Policijska prisotnost pa je v tem primeru po
vsem upravičena, saj Grčija ne more tvegati, da 
bi sedanje srečanje klavrno propadlo. Po vseh 
Atenah so se v teh dneh pojavili napisi »Ozal 
pojdi domov«. Ko je Ozal včeraj polagal venec k 
spomeniku neznanemu grškemu vojaku, pa so se 
oglasili klici »Sramota, sramota«.

Najbolj presunljiva pa je bila ponedeljkova 
manifestacija mater in sester 1619 Ciprčanov, ki 
so izginili leta .1974, ko je Turčija zasedla dve 
petini otoka. Od takrat namreč niso prejele več 
nobenih vesti o svojih sinovih in bratih. »Kje so 
naši sinovi,« je pisalo na transparentih, ki so jih 
ženske razprostrle pred Akropolo, medtem ko so 
množice turistov stopale po klancu, da bi obiska
le simbol nekdanje grške demokracije.

Na sliki (telefoto AP): turški premier Turgut 
Ozal polaga venec k spomeniku grškemu ne
znanemu vojaku.

Parlamentarcem 
še dodatne 
ugodnosti

RIM — Prav vsem je dobro zna
no, kako hudo je življenje poštene
ga davkoplačevalca. Vsak trdo za
služeni denar "moraš" dosledno pri
javiti. Ko pa se država znajde v 
hudi stiski, si zaviha rokave in dr
žavljanu nemudoma naloži nove 
davke ali enkratno plačilo t.i. "una 
tantum".

Že od nekdaj slovijo italijanski 
parlamentarci kot častitljivi možje, 
ki poleg obilnega zaslužka uživajo 
še vrsto drugih ugodnosti. Pretek
lega 8. junija so nadzorniki poslan
ske zbornice izglasovali spremem
bo nekaterih točk davčne prijave, 
kjer pride v poštev odpravnina po
slancev. Po novih določilih ne bo 
država več obdavčila odpravnin 
naših parlamentarcev.

. Ko parlamentarcu namreč zapa
de mandat, prejme izdatno odprav
nino, ki naj bi mu pomagala, da se 
lahko lažje vključi v vsakdanje ži
vljenje. Do preteklega 14. maja, ko 
je stopila v veljavo še ta dodatna 
olajšava, jim je država od odpravni
ne odtrgala davek kot vsem navad
nim smrtnikom. Danes nimajo teh 
skrbi, saj za razliko od nas vseh 
imajo v rokah škarje in platno.

-w

Čebelja zmota
nrnis:*!J*nrii

V Maastrichtu na Nizozemskem je čebelji roj zamenjal avtomo
bil za novi panj. "Odseliti" jih je moral poklicni čebelar (AP)

Ob 40-letnici podpisa pomembnega dokumenta se Amnesty International sprašuje

Članice OZN kršijo človekove pravice
LONDON — Kar polovica vseh držav, ki 

so članice OZN, naj bi imela po mnenju med
narodne organizacije Amnesty International 
politične jetnike, čeprav je to v nasprotju s 
temeljnimi predpisi Svetovne deklaracije za 
človekove pravice.

Pomembna mednarodna listina slavi letos 
svojo štiridesetletnico in je predhodnica rim
ske deklaracije o spoštovanju človeka. Am- 
nesty International je izdelala poseben se
znam, na katerem so imena vseh ljudi, ki jih 
oblasti zadržujejo v zaporu izključno zaradi 
ideoloških ali političnih deliktov. Kar 85 dr
žav ne spoštuje temeljne človekove pravice, 
tako da se v zaporu nahaja na tisoče politič
nih jetnikov. Med njimi so tudi taki, ki jim 
niso zajamčene niti najosnovnejše pravice. 
Prav tem posveča Amnesty International po

sebno skrb. Teh zapornikov je menda 3.352, 
mednarodna organizacija Amnesty Internati
onal pa jih je v prvih štirih mesecih leta 1988 
"posinovila" 487.

Čeprav se zdi morda nepojmljivo, da člani
ce Organizacije združenih narodov ne spoštu
jejo eno izmed najosnovnejših človekovih 
pravic: svobodo mišljenja, je zaradi teh delik
tov zaprtih nič koliko ljudi, mnogim pa grozi
jo tudi z mučenjem, naključno smrtjo v zapo
ru, kdaj celo s smrtno kaznijo. Mendarodna 
organizacija Amnesty International je podpi
sala 450 "nujnih pozivov", da bi rešila življe
nje prav tolikim ljudem, ki so jim v 45 drža
vah grozili s smrtjo. Žal se večkrat zgodi, da 
oblasti popolnoma preslišijo pozive in zato 
mora Amnesty International ažurirati seznam

ljudi, ki so izgubili življenje, ne da bi zakrivi
li kaj hudega.

Podatke s katerimi razpolaga Amnesty In
ternational je seveda težko dobiti, saj jih ob
lasti spretno "skrivajo", zato se mednarodna 
organizacija opira na široko razpredeno mre
žo obveščevalcev, ki redno obiskuje "sumlji
ve" države in sledi političnim procesom. Od 
začetka leta je 18 misij obiskalo na desetine 
držav, od Jugoslavije do Singapura, od Ja
majke do Izraela.

Izvedenci in prostovoljci, ki sledijo pereče
mu vprašanju krševanja človekovih pravic pa 
so si edini, ko zatrjujejo, da je človeštvo res 
zelo demokratično, a največkrat le na papir
ju. Zato najbrž nima prevelikega smisla, da 
OZN praznuje 40-letnico podpisa neke po
membne listine, ki jo le malokdo spoštuje.

Namestite se udobno.
Imamo nekaj novosti za vas.

Gospe in gospodje, prosimo vas, da nam 
posvetite nekaj vašega časa, da vam postre
žemo z nekaterimi informacijami, ki vam lah
ko prihranijo precej časa.

29. maja se ni menjal le vozni red.
Nov vozni red ne pomeni le tega, da so 

se spremenili urniki odhodov kakega vlaka. 
Tu so še druge novosti, kot na primer boljša 
povezava že obstoječih linij in uvedba po
vsem novih.

Tako novi vozni red, ki ga imate v ro
kah, ni le knjižica s številkami in imeni: je 
konkreten dokaz, da se stvari stalno izboljšu
jejo in to iz dneva v dan.

Dobrodošli na vlaku.
Vedno govorimo: »Na razpolago smo 

vam.« Ko pa rečemo: »Storitve so se izboljša
le,« smo nekaj res storili.

Predlagamo vam, da na primeru nove 
proge Benetke - Neapelj in novih spalnikov 
na progi Milan - Terni - Perugia in nazaj s 
postankom v Genovi preverite te trditve. Na 
15 nočnih vlakih, ki vozijo na najpomemb
nejših progah, je tudi voz prvega razreda s 
posebnimi spalnimi sedeži Sleeperette. Dob
re vesti imamo tudi za potnike v drugem raz
redu: na železniškem omrežju Intercity smo 
uvedli nove vagone z zelo udobnimi sedeži.

Pomislili smo tudi na vaše avtomobile in 
uvedli dva nova mednarodna avtovlaka Bou- 
logne (Calias) - Bologna in Ziirich - Neapelj. 
Prevoz avtomobilov je mogoč tudi na progah 
Milan - Lamezia Terme, Benetke - Neapelj in 
Turin - Villa S. Giovanni/Lamezia Terme in 
to vedno v obeh smereh.

Intercity - kakšen uspeh.
Vlaki Intercity so dosegli izreden uspeh, 

in to nam je tudi pomagalo, da smo lahko 
izboljšali naše storitve. Zato se bo omrežje 
Intercity še razširilo, povečali bomo število 
razpoložljivih mest in povezanih krajev. No
vost v omrežju Intercity predstavljajo pove
zave največjih mest v Emiliji z Rimom in na
zaj, proga Pescara - Milan s postankom v 
glavnih mestih dežel Marche, Abrucov in Ro- 
magne, proga Perugia - Rim, kjer vlak vozi le 
20 minut, progi Genova - Benetke in Milan - 
Neapelj; vse v obeh smereh, neposredna po
vezava Arezza z Milanom, Bologno, Rimom 
in Benetkami.

Nekateri vlaki Intercity so namenjeni 
tudi v tujino in se vključijo v omrežje EURO- 
CITY.

Direktni vlaki.
Pri vseh teh izboljšavah nismo pozabili 

na direktne vlake. To vam lahko dokažemo z 
novimi direktnimi progami med Genovo in

Benetkami, Beneventom in Rimom, Milanom 
in Alessandrio, Sieno in Rimom ter Neapljem 
in Barijem, v obeh smereh.

Vremenska napoved 
med Milanom in Neapljem.

Na najbolj prometni železniški progi v 
Italiji sije sonce. Pravzaprav je čudovito vre
me: 3 ure in 58 minut brez vmesnih postaj. 
Zaslugo za to ima novi ETR 450, ki ga imenu
jejo PENDOLINO in ki prevaža 260 potnikov 
s hitrostjo 250 km na uro zahvaljujoč sistemu 
spremenljivega videza.

Na tej liniji se imenuje MIRO' in vam 
nudi izreden komfort, restavracijske storitve 
so vključene v ceno, stevardese so vam na 
razpolago, brezplačno pa dobite tudi dnevni
ke. Vlak ima odhod iz Milana ob 6.55 in ob 
19. uri, ob 7. in 19. uri pa iz Rima. Komur ti 
urniki ne odgovarjajo, pa ima tako iz Milana 
kot iz Rima vsako uro na razpolago kak vlak-

Namestite se udobno. Italijanske železni
ce izboljšujejo svoje storitve za vas.

Srečno pot Italija
Novi vozni red je v prodaji v vseh kioskih.


